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Θ' ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ (ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ)

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Γ'

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΖ'

∆ευτέρα 19 Απριλίου 1999

Αθήνα, σήµερα στις 19 Απριλίου 1999, ηµέρα ∆ευτέρα και ώρα
18.29' συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου
η Βουλή σε ολοµέλεια, για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του
Προέδρου αυτής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
Χρόνια πολλά, Χριστός Ανέστη!
(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 2.4.99
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα Πρακτικά της ΡΣΤ' συνεδριάσεώς του, της
Παρασκευής 2 Απριλίου 1999 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο
σύνολο του σχεδίου νόµου: "Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων της
Ελληνικής Αστυνοµίας και άλλες διατάξεις").
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφορές
προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Βασιλική Αράπη-
Καραγιάννη, Βουλευτή Α' Αθηνών, τα ακόλουθα:
"Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ
1) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΘΕΟ∆ΩΡΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία τα Β' ΚΑΠΗ Χαλκίδας ζητεί τον
προγραµµατισµό των κατασκηνώσεων σε διαφορετική τοποθεσία
για το τρέχον έτος.
2) Ο Βουλευτής Κέρκυρας κ. ΕΥΤΥΧΙΟΣ ΚΟΝΤΟΜΑΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων ΕΛ-ΤΑ Νοµού
Κέρκυρας ζητεί την ικανοποίηση των οικονοµικών αιτηµάτων των
µελών του.
3) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία ο Νοµαρχιακός Σύµβουλος Χανίων ζητεί την
αναγκαστική απαλλοτρίωση ακινήτου στην Αρχαία Απτέρα Χανίων
για αρχαιολογικούς σκοπούς.
4) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Υπαλληλικού
Προσωπικού Μεταφοράς Αυτοκινήτων και Συναφών Επαγγελµάτων
Νοµού Ηλείας ζητεί να ξεκινήσει η επιχείρηση αδρανών υλικών στην
περιοχή Μιράκας του Νοµού Ηλείας.
5) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Αλµυρού ζητεί
την πρόσληψη οφθαλµιάτρου στο ΙΚΑ Αλµυρού.
6) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Αλµυρού ζητεί

την επαναπρόσληψη των απολυθέντων στο έργο των
αρχαιολογικών ανασκαφών κατά µήκος της εθνικής οδού στο
Τµήµα 'Αγιοι Θεόδωροι - Αερινό.
7) Οι Βουλευτές κύριοι ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ, ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΡΑΠΗΣ
και ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
ο ∆ήµος Φερών Μαγνησίας ζητεί την ένταξη της µελέτης για την
Υπέρεια Κρήνη του Βελεστίνου σε χρηµατοδοτικό πρόγραµµα της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης.
8) Ο Α' Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Πειραιά κ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΡΗΤΙΚΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος
Γλυκών Νερών Νοµαρχίας Ανατολικής Αττικής ζητεί συµπαράσταση
της Τοπικής Αυτοδιοίκησης στην πρωτοβουλία του να βοηθήσει
τους Σέρβους.
9) Ο Α' Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Πειραιά κ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΡΗΤΙΚΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ.
Μιχαήλ Σωπιλιάδης, µέλος της Εθνικής Αντίστασης Ανατολικής
Μακεδονίας και Θράκης κατακρίνει την πολιτική του Κλίντον,
καταδικάζει τις πολεµικές επιχειρήσεις στο Κόσοβο και επισηµαίνει
το χρέος του ελληνικού λαού να φυλάξει την Ελλάδα.
10) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο
Αλµυρού Μαγνησίας ζητεί την πρόσληψη οφθαλµιάτρου στο ΙΚΑ
Αλµυρού.
11) Ο Βουλευτής Λάρισας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ολύµπου Επαρχίας Ελασσόνας
ζητεί χρηµατοδότηση για το Αρδευτικό Φράγµα Καλλιθέας -
Ελασσόνας.
12) Ο Βουλευτής Λάρισας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Λέσχη Αυτοκινήτου - Μοτοσυκλέτας
Καλλιθέας Ελασσόνας ζητεί τη διοργάνωση του Παγκόσµιου
Πρωταθλήµατος SIDE CAR CROSS στην πίστα AUTO MOTO
CROSS Καλλιθέας Ελασσόνας.
13) Ο Βουλευτής Λάρισας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια 'Ενωση Προσωπικού
Αµαξοστοιχιών ΟΣΕ ζητεί τη δηµιουργία υπηρεσίας κράτησης
θέσεων για την εξυπηρέτηση πελατών στην Ελασσόνα, στον
Τύρναβο και Αγιά.
14) Ο Βουλευτής Λάρισας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ Α∆ΑΜΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργατοτεχνιτών και Υπαλλήλων
της ΒΑΛΚΑΝ ΕΞΠΟΡΤ ΑΕ ζητεί λύση στα οικονοµικά προβλήµατα
της εταιρείας.
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15) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΘΕΟ∆ΩΡΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ελυµνίων Λίµνης Εύβοιας ζητεί
λήψη µέτρων κατά της ανεργίας που πλήττει την περιοχή του.
16) Ο Βουλευτής Εύβοιας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΘΕΟ∆ΩΡΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αιδηψού Εύβοιας ζητεί την
αποπληρωµή του έργου "Αποχέτευση Λουτρών Αιδηψού".
17) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΑΣΙΑΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Τεχνικό Επιµελητήριο Ελλάδας
Νοµαρχιακή Επιτροπή Νοµού Βοιωτίας ζητεί την προώθηση της
κατασκευής έργων στη Βοιωτία.
18) Ο Βουλευτής Πειραιά κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Νοσοκοµείο Αιγίνης "Ο 'Αγιος
∆ιονύσιος" ζητεί το ηµερήσιο νοσήλειο να ανέρχεται στο ποσό των
20.000 δρχ. και για τις παρακλινικές εξετάσεις να ισχύει το ήδη
εφαρµοσµένο κρατικό τιµολόγιο.
19) Ο Βουλευτής Πειραιά κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και
Κηδεµόνων των Μαθητών του Εθνικού Ιδρύµατος Κωφών ζητεί την
υπαγωγή του Ειδικού ∆ηµοτικού Σχολείου Κωφών και Βαρηκόων
του ΕΙΚ στο ΥΠΕΠΘ.
20) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΚΩΝ/ΝΟΣ ΜΠΑΝΤΟΥΒΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων για τις ∆υνάµεις
ΗΠΑ ζητεί την καταβολή δεδουλευµένων στους απολυθέντες από
τις Αµερικανικές Βάσεις.
21) Οι Βουλευτές κύριοι ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ και
ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το
Σωµατείο Εργαζοµένων του NOV Athens Plaza καταγγέλλει τις
αεροπορικές επιδροµές των ΗΠΑ και του ΝΑΤΟ στη Γιουγκοσλαβία.
22) Οι Βουλευτές κύριοι ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ και
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το
Εργατικό Κέντρο Αγρινίου καταγγέλλει τις αεροπορικές επιδροµές
των ΗΠΑ και του ΝΑΤΟ στη Γιουγκοσλαβία.
23) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ και ΜΑΡΙΑ
ΜΠΟΣΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία οι Σύλλογοι
Εργαζοµένων ∆ήµων, ΝΠ∆∆ και Συνδέσµων Νοµού Θεσ/νίκης και
το Συνδικάτο των µε σχέση Εργασίας Ιδιωτικού ∆ικαίου Εργατ/των
και Υπαλλήλων ∆ήµου Θεσ/νίκης ζητούν νοµοθετική ρύθµιση για
µετατροπή των συµβάσεων των εργαζοµένων µε συµβάσεις
ορισµένου χρόνου σε αορίστου χρόνου κ.λπ.
24) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ και ΜΑΡΙΑ
ΜΠΟΣΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία οι Σύλλογοι Γονέων
και Κηδεµόνων των 104ου και 23ου ∆ηµοτικών Σχολείων της οδού
Ιπποδροµίου 19 Θεσ/νίκης επισηµαίνουν τα σοβαρά προβλήµατα
που παρουσιάζει το κτίριο στο οποίο στεγάζονται τα δύο σχολεία.
25) Οι Βουλευτές κύριοι ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ και ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΓΚΑΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Αδελφότητα
∆ραµεσέων "Οι 'Αγιοι Ανάργυροι" ζητεί τη µετατόπιση της χάραξης
του τµήµατος της Εγνατίας οδού από Αγία Αναστασία - ∆ραµεσός -
∆ωδώνη.
26) Οι Βουλευτές κύριοι ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ και ΑΧΙΛΛΕΑΣ
ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Επιτροπή
Γονέων Ελλήνων Φοιτητών των Πανεπιστηµίων της
Οµοσπονδιακής ∆ηµοκρατίας της Νέας Γιουγκοσλαβίας ζητεί να
ρυθµιστεί νοµοθετικά η µετεγγραφή των Ελλήνων που φοιτούν στα
πανεπιστήµια της Γιουγκοσλαβίας στα αντίστοιχα Ανώτατα
Εκπαιδευτικά Ιδρύµατα και Τεχνολογικά Εκπαιδευτικά Ιδρύµατα της
Ελλάδας.

27) Οι Βουλευτές κύριοι ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ και ΣΤΡΑΤΗΣ
ΚΟΡΑΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Εργατικό Κέντρο
Αγρινίου καταγγέλλει την πρόσφατη γνωµοδότηση του Αρείου
Πάγου για τον περιορισµό των συγκεντρώσεων.
28) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΓΚΑΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Αβέρκιος Κων/νου
Βάλβης, κάτοικος Εµπορείου Θήρας Νοµού Κυκλάδων αναφέρεται
στο σοβαρό πρόβληµα επιβίωσης που αντιµετωπίζει αυτός και η
οικογένειά του από τότε που βούλιαξε το αλιευτικό του σκάφος
εξαιτίας σφοδρής θαλασσοταραχής.
29) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ
ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το ∆ηµοτικό
Συµβούλιο Πάρου καταγγέλλει την επίθεση των ΗΠΑ και του ΝΑΤΟ
κατά της Γιουγκοσλαβίας.
30) Οι Βουλευτές κύριοι ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ και ΑΧΙΛΛΕΑΣ
ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η 'Ενωση
Λειτουργών Μέσης Εκπαίδευσης Φθιώτιδας ζητεί τα πρώην πέντε
ΤΕΛ του Νοµού να µετατραπούν σε αντίστοιχα Ενιαία Λύκεια και να
δηµιουργηθούν Ενιαία Λύκεια εκεί που λειτουργούν σήµερα
Λυκειακές Τάξεις.
31) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ
ΤΑΣΟΥΛΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος και
κάτοικοι του ∆ήµου Μανταµάδου Λέσβου ζητούν την άµεση
τοποθέτηση γιατρών στις κενές θέσεις στα ιατρεία Μανταµάδου και
Κάπης Λεσβου.
32) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ, ΣΤΑΥΡΟΣ
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ και ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΑΣΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία ο ∆ήµαρχος και το ∆ηµοτικό Συµβούλιο Μύρινας Λήµνου
ζητεί την πύκνωση των δροµολογίων της Ολυµπιακής Αεροπλοϊας
από και προς Λήµνο κατά την προσεχή θερινή περίοδο.
33) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ και ΣΤΡΑΤΗΣ
ΚΟΡΑΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Ελληνική Κοινότητα
Κολωνίας Γερµανίας καταδικάζει τους βοµβαρδισµούς των ΗΠΑ και
του ΝΑΤΟ εναντίον της Γιουγκοσλαβίας καθώς και τη στάση της
ελληνικής κυβέρνησης απέναντι στην κατάσταση που έχουν
δηµιουργήσει στα Βαλκάνια οι βοµβαρδισµοί αυτοί.
34) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ και ΜΑΡΙΑ
ΜΠΟΣΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος
Μανταµάδου Λέσβου ζητεί την επισκευή των αγροτικών δρόµων της
περιοχής του.
35) Οι Βουλευτές κύριοι ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ και ΜΟΥΣΤΑΦΑ
ΜΟΥΣΤΑΦΑ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το
Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο 'Εβρου ζητεί την εξεύρεση κονδυλίων
για την ολοκλήρωση της κατασκευής της Εγνατίας Οδού.
36) Ο Βουλευτής Αθηνών κ. ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Πεύκης Αττικής ζητεί να µην
εγκαταστασθεί κεραία κινητής τηλεφωνίας της COSMOTE στην
Πεύκη έως ότου καθορισθούν οι όροι και οι προϋποθέσεις
εγκατάστασής της.
37) Ο Βουλευτής Αθηνών κ. ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Επιτροπή Γονέων του Ελληνικού Λυκείου
Αννόβερου ζητεί την επίλυση αιτηµάτων που αφορούν στις γραπτές
εξετάσεις των ενιαίων Λυκείων εξωτερικού.
38)  Οι  Βουλευτές  κύριοι  ΣΠΥΡΟΣ  ∆ΑΝΕΛΛΗΣ,  ΓΕΩΡΓΙΟΣ
ΚΑΡΑΤΑΣΟΣ  και  ΒΑΣΙΛΙΚΗ  ΑΡΑΠΗ  -  ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ  κατέθεσαν
αναφορά  µε  την  οποία  το  Επιµελητήριο  Λασιθίου  ζητεί  οι
πέντες  νέες  σχολές  των  Τεχνολογικών  Εκπαιδευτικών  Ιδρυ-
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µάτων Κρήτης να εγκατασταθούν στο Νοµό Λασιθίου.
39) Οι Βουλευτές κύριοι ΜΟΥΣΤΑΦΑ ΜΟΥΣΤΑΦΑ και ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ
ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια
'Ενωση Προσωπικού Αµαξοστοιχιών ΟΣΕ ζητεί την επίλυση
οικονοµικού προβλήµατος των µελών της.
40) Ο Βουλευτής Αθηνών κ. ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Μονίµων
∆ηµοσίων Υπαλλήλων Υπουργείου Εθνικής 'Αµυνας ζητεί την
επίλυση εργασιακών και οικονοµικών προβληµάτων που
απασχολούν τους εργαζόµενους.
41) Ο Βουλευτής Αθηνών κ. ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Νίκαιας Πειραιά ζητεί την
τροποποίηση της παρ. 2 του άρθρου 187 του Π.∆. 410/95.
42) Ο Βουλευτής Αθηνών κ. ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία 12 ∆ήµαρχοι του Νοµού Ηµαθίας ζητούν να
ληφθούν µέτρα ώστε η καταβαλόµενη για το 1999 ΣΑΤΑ να
στηρίζεται σε σηµερινά δεδοµένα και να καλύπτει τις υπαρκτές
ανάγκες των ∆ήµων της Ηµαθίας.
43) Οι Βουλευτές κύριοι ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ και
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
Κάτοικοι περιοχής Πατησίων γύρω από την οδό Θεοτοκοπούλου
Αθηνών ζητούν την επίσπευση της διαδικασίας χαρακτηρισµού, ως
διατηρητέων, του κινηµατογράφου Α-Β και του νεοκλασσικού
κτιρίου επί της οδού Θεοτοκοπούλου 34.
44) Η Πανελλήνια Οµοσπονδία Κινητικά Αναπήρων µε αναφορά της
την οποία κατέθεσε στον κύριο Πρόεδρο της Βουλής των Ελλήνων
ζητεί εντός του Κοινοβουλίου να µη χρησιµοποιούνται όροι που
αναφέρονται στην αναπηρία µε σκωπτικό ή απαξιωτικό τρόπο
προκειµένου να χαρακτηρίσουν πολιτικές, διοικητικές ή και
καθηµερινές πράξεις του δηµόσιου βίου.
Προσυπογράφουν οι Βουλευτές κύριοι ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΡΑΠΗΣ,
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΑΣΟΣ και ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ.
45) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Εργαζοµένων ΕΛ-ΤΑ ζητεί τη
µονιµοποίηση όλων των εκτάκτων εργαζοµένων στα ΕΛ-ΤΑ.
46) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Γιάννουλης Λάρισας ζητεί τη
µεταφορά της έδρας του ∆ήµου στην Κοινότητα Φαλάνης Λάρισας.
47) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Μονίµων
∆ηµοσίων Υπαλλήλων Υπουργείου Εθνικής 'Αµυνας ζητεί τον
επανακαθορισµό του ανθυγιεινού και επικίνδυνου επιδόµατος
ανάλογα µε το αντικείµενο και τις συνθήκες εργασίας του
προσωπικού.
48) Ο Βουλευτής Θεσ/νίκης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος ∆ιδυµοτείχου 'Εβρου ζητεί να µη
µειωθεί το προσωπικό ούτε να µεταφερθούν οι µονάδες
αεροπορικής βάσης που εδρεύουν στο ∆ιδυµότειχο.
49) Η Βουλευτής Αθηνών κ. ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ - ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία Απόφοιτοι Νοσηλευτές ΙΕΚ ζητούν
να τους χορηγηθεί άδεια ασκήσεως επαγγέλµατος.
50) Η Βουλευτής Αθηνών κ. ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ - ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Ελληνικό Λύκειο Αννόβερου
ζητεί τροποποιήσεις στον τρόπο διεξαγωγής των προαγωγικών
εξετάσεων Β' Τάξης ενιαίων Λυκείων του εξωτερικού.

51) Οι Βουλευτές κύριοι ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΡΑΠΗΣ, ΓΕΩΡΓΙΟΣ
ΚΑΡΑΤΑΣΟΣ, ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ και ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ -
ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Σωµατείο
Εργαζοµένων Νοµαρχιακού Γενικού Νοσοκοµείου - Κέντρου Υγείας
Λήµνου ζητεί την άµεση πρόσληψη νοσηλευτικού προσωπικού για
τη Μονάδα Τεχνητού Νεφρού.
52) Ο Βουλευτής Πειραιά κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΡΑΠΗΣ κατέθεσε αναφορά
µε την οποία ο ∆ήµος Οµηρούπολης Χίου ζητεί την επιστηµονική
στελέχωση των νεοσύστατων ∆ήµων.
53) Ο Βουλευτής Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΑΣΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Σχηµαταρίου Βοιωτίας ζητεί να µην
καταργηθεί η Επιθεώρηση Εργασίας Σχηµαταρίου.
54) Ο Βουλευτής Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΑΣΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Πεύκης Αττικής ζητεί να µην
επιτραπεί η εγκατάσταση κεραίας κινητής τηλεφωνίας της
COSMOTE στην περιοχή του.
55) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΚΩΝ/ΝΟΣ ΜΠΑΝΤΟΥΒΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ζάρου Ηρακλείου ζητεί την
αναβάθµιση του αστυνοµικού σταθµού του σε αστυνοµικό τµήµα.
56) Οι Βουλευτές κύριοι ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΦΡΑΓΚΙΑ∆ΟΥΛΑΚΗΣ,
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΡΑΠΗΣ, ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΑΣΟΣ και ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ζάρου
Ηρακλείου ζητεί την αναβάθµιση του αστυνοµικού σταθµού του σε
αστυνοµικό τµήµα.
57) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Χ.Τσιαµανής, κάτοικος Αλµυρού
Μαγνησίας ζητεί την κάλυψη των δαπανών νοσηλείων του από το
ΙΚΑ.
58) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων Ιατρών
των Κέντρων Υγείας Θεσσαλίας "Ιπποκράτης" διαµαρτύρεται για τη
µείωση των εφηµεριών στα Κ.Υ.
59) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μουρεσίου Μαγνησίας
ζητεί να συσταθεί Λιµενικός Σταθµός µε έδρα τον 'Αγιο Ιωάννη
Μαγνησίας.
60) Ο Βουλευτής Φωκίδας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ηµοτικός Σύµβουλος 'Αµφισσας ζητεί να
χαρακτηρισθεί ως µαρτυρικό χωριό το χωριό Αγία Ευθυµία
'Αµφισσας.
Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 417/28/20-7-98 ερώτηση/AKE δόθηκε µε το
υπ'αριθµ. 852/3-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της µε αριθµό 417/28/20-7-1998 ερώτησης και
αίτησης κατάθεσης εγγράφων που κατέθεσε στη Βουλή των
Ελλήνων ο Βουλευτής κ. Ευάγγελος Αποστόλου, σχετικά µε τις
µηνύσεις που έχουν υποβληθεί την τελευταία πενταετία, για τη
χωµατοληψία, που γίνεται στο Ληλάντειο Πεδίο Χαλκίδας, και πόσες
απ' αυτές έχουν εκδικασθεί ή έχουν παραγραφεί, σας διαβιβάζουµε
τα παρακάτω έγγραφα, για ενηµέρωσή σας, ήτοι
1. Το υπ' αριθµ. 1468/8-4-1998 έγγραφο της Εισαγγελίας
Πρωτοδικών Χαλκίδας.
2.  Το  υπ'  αριθµ.  1008/19/22νγ/6-10-1998  πίνακα  της
Αστυνοµικής  ∆/νσης  Ευβοίας,  που  αφορά  τις  υποβληθείσες
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µηνύσεις και την πορεία τους.
Ο Υπουργός

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ"
Σηµ.: Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της
∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
2. Στην µε αριθµό 3123/21-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
922/3-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης η ακόλουθη
απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ'αριθµ. 3123/161/21-10-98 ερώτησης που
κατέθεσε στη Βουλή των Ελλήνων ο Βουλευτής κ. Γ. Σούρλας σας
γνωρίζουµε τα εξής:
Το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης έχει επεξεργασθεί σχέδιο προεδρικού
διατάγµατος η έκδοση του οποίου προβλέπεται από το άρθρο 54
παρ. 2 του Ν. 2447/96 και αφορά στον τρόπο άσκησης από τους
ειδικούς επιστήµονες των αρµοδιοτήτων κοινωνικής υπηρεσίας που
τους ανατίθεται στο πλαίσιο της λειτουργίας της δικαστικής
συµπαράστασης.
Το εν λόγω σχέδιο έχει διαβιβασθεί στο Συµβούλιο της Επικρατείας
για επεξεργασία.

Ο Υπουργός
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ"

3. Στην µε αριθµό 3529/6-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
39714/26-11-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ'αριθµ. 3529/6-11-98 ερώτησης του Βουλευτού
κ. Αθανασίου Κονταξή που αφορά τη στέγαση των υπηρεσιών της
Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης 'Αρτας σε ενιαίο κτήριο-διοικητηρίου
σας πληροφορούµε ότι το Υπουργείο µας προτίθεται να
δροµολογήσει ολοκληρωµένο πρόγραµµα για τη στέγαση της
Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης σε ιδιόκτητα ενιαία κτήρια-διοικητήρια.
Το εν λόγω πρόγραµµα πρόκειται να ξεκινήσει µετά την ψήφιση του
νόµου για τους αυτοτελείς πόρους της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης.

Ο Υφυπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ"

4. Στην µε αριθµό 3328/2-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
67/27-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην υπ'αριθµ. 3328/2-11-98 ερώτηση που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Λ. Ι. Παπανικολάου σχετικά µε τη ρύθµιση
κτηνοτροφικών χρεών, για τα θέµατα της αρµοδιότητας µας, σας
πληροφορούµε τα εξής:
Η ΑΤΕ εφαρµόζοντας τις αποφάσεις 1996/8-2-94 της ΕΤΕ και
3209811/2-3-94 του Υπουργού Γεωργίας, ρύθµισε τις οφειλές των
κτηνοτρόφων που προέρχονταν από µεσοπρόθεσµα επενδυτικά
δάνεια, καθώς και βεβαιωµένες οφειλές στις ∆ΟΥ υπό την
προϋπόθεση ότι η εξεταζόµενη µονάδα λειτουργεί και είναι
οικονοµικά βιώσιµη εκµετάλλευση.
Σύµφωνα µε τις αποφάσεις αυτές η Πολιτεία ανέλαβε και καταβάλει
στην ΑΤΕ υπέρ των κτηνοτρόφων το σύνολο ή µέρος των τόκων,
ανάλογα κατά περίπτωση, των µεσ/σµων δανείων που τους
χορηγήθηκαν λήξης µέχρι 31/12/91.
Το υπόλοιπο των οφειλών τους, που βαρύνει τις εκµεταλλεύσεις,
ρυθµίστηκε για να πληρωθεί σε 10 χρόνια µε διετή περίοδο χάριτος.
Πέραν της ρύθµισης αυτής, η ΑΤΕ για να διευκολύνει ακόµα
περισσότερο τους κτηνοτρόφους στην εξυπηρέτηση των οφειλών
τους και στην οµαλή λειτουργία των εκµεταλλεύσεών τους,
αποφάσισε σύµφωνα µε το δικαίωµα που της παρέχει η 1620/89
Π∆/ΤΕ και ρύθµισε για 10 χρόνια και τις ληξ/σµες µέχρι 31-3-94
οφειλές τους.
Επιπλέον, η Τράπεζα, σε εφαρµογή της 321551/30-5-96
υπουργικής απόφασης έδωσε τη δυνατότητα στους κτηνοτρόφους
να εξοφλούν τις δόσεις των δανείων τους µέσα σε ένα χρόνο από τη
λήξη τους χωρίς να επιβαρύνονται µε τόκους ποινής, προκειµένου

αυτοί να διευκολυνθούν ακόµη περισσότερο στην οµαλή εξόφληση
των οφειλών τους.
Μετά από συνεχόµενες παρατάσεις για εξόφληση των πρώτων
δόσεων 1994 και 1995 η ΑΤΕ έδωσε οδηγίες στα Καταστήµατα της
για τη βεβαίωση των οφειλών αυτών στην ∆.Ο.Υ. αφού εξάντλησε
κάθε περιθώριο αναµονής.
'Οσον αφορά την επαναφορά των βεβαιωµένων χρεών των
κτηνοτρόφων από το ∆ηµόσιο Ταµείο στην ΑΤΕ αυτό δεν είναι θέµα
της Τράπεζας, διότι µε τη βεβαίωση του δεν είναι πλέον απαιτήσεις
της Τράπεζας αλλά του Ελληνικού ∆ηµοσίου.
Σηµειώνεται επίσης ότι για τη δόση της δανείου της ρύθµισης
λήξεως 1996 η Τράπεζα έχει δώσει ευχέρεια πληρωµής της µέχρι
31/12/98.
Η ΑΤΕ επίσης σε όσους κτηνοτρόφους δεν υπήχθησαν στα
παραπάνω ευεργετικά µέτρα παρείχε πιστωτικές διευκολύνσεις για
τις ληξιπρόθεσµες οφειλές τους µέχρι 31/12/97, οι οποίες
περιλαµβάνουν απαλλαγή από τους τόκους ποινής για το χρονικό
διάστηµα από 1/1/94 µέχρι και 31/12/97 και µέρος των συµβατικών
τόκων για το διάστηµα από 1/1/94 και µέχρι 30/6/96 που φθάνει
µέχρι το 50%.
Το υπόλοιπο των οφειλών τους ρυθµίζεται για να πληρωθεί σε 10
χρόνια.
Τέλος επισηµαίνεται ότι η διάρκεια ισχύος του παραπάνω
προγράµµατος των πιστωτικών διευκολύνσεων προκειµένου να
υπαχθούν σ' αυτές οι τυχόν ενδιαφερόµενοι έληξε στις 30-6-98.

O Yπουργός
Γ. ΑΝΩΜΕΡΙΤΗΣ"

5. Στην µε αριθµό 3432/4-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
86/27-11-98 έγγραφο από τον Yφυπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην υπ. αριθµ. 3432/4-11-98 ερώτηση που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Α. Παπαληγούρας για την προστασία των
λεµονοπαραγωγών σας πληροφορούµε τα εξής:
Οι συνθήκες της Ευρωπαϊκής αλλά και της Παγκόσµιας αγοράς
γίνονται όλο και περισσότερο σκληρές και ανταγωνιστικές για τα
Ελληνικά εσπεριδοειδή, δεδοµένου ότι, οι αγορές των πρώην
Σοσιαλιστικών Χωρών Κεντρικής και Ανατολικής Ευρώπης,
διέρχονται δεινή οικονοµική κρίση, (το 86,8% των εξαγωγών των
πορτοκαλιών µας και το 92,7% των εξαγωγών των λεµονιών µας
κατευθύνεται στις αγορές των χωρών αυτών) και ότι η Κοινοτική
στήριξη τόσο για τα πορτοκάλια όσο και για τα λεµόνια συνέχεια
µειώνεται υπό τις πιέσεις του Π.Ο.Ε. (συµφωνίες GATT).
Το Υπουργείο Γεωργίας κατέβαλε και θα καταβάλλει κάθε
προσπάθεια για να βοηθήσει τον 'Ελληνα παραγωγό να
ανταπεξέλθει και να διασφαλίσει το εισόδηµά του µέσα σε αυτό το
δυσχερές διεθνές πλαίσιο.
-'Ηδη από τον Ιούνιο του 1998 έχει υποβάλλει στην Κοινότητα
αναδιαρθρωτικό πρόγραµµα για τον τοµέα των εσπεριδοειδών, το
οποίο αφορά πορτοκαλιές, λεµονιές και µανταρινοειδή µε σκοπό
την ποιοτική βελτίωση και τη διαχρονική ενηµέρωση της
παραγωγής έτσι ώστε να είναι περισσότερο προσαρµοσµένη στις
απαιτήσεις της Κοινοτικής και διεθνής αγοράς. Το πρόγραµµα αυτό
βρίσκεται στο στάδιο συζήτησης στις αρµόδιες υπηρεσίες της
Κοινότητας και θα καταβληθεί κάθε προσπάθεια σε όλα τα επίπεδα
των Κοινοτικών διαβουλεύσεων για την έγκρισή του.
Καταβάλλονται επίσης προσπάθειες ώστε το σύστηµα των
Κοινοτικών εξαγωγικών επιδοτήσεων προς Τρίτες Χώρες να γίνει
περισσότερο ευέλικτο και αποτελεσµατικό τόσο ως προς τις
διαδικασίες όσο και ως προς το ύψος της εξαγωγικής επιδότησης.
'Ηδη από την αρχή της εφαρµογής που έχουµε σηµαντικές
βελτιώσεις ήτοι η επιδότηση από 20 ECUS/τόνο έχει ανέλθει στα 35
ECU/τόνο και η ποσοστιαία σχέση µεταξύ πιστοποιητικών Α2 και Β
έχει γίνει 33,6% και 66,3% αντίστοιχα από το αντίστροφο που ίσχυε
στην αρχή της προηγούµενης εξαγωγικής περιόδου.
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Θα καταβληθεί επίσης προσπάθεια για την έγκριση κάποιων
µεταβατικών αντισταθµιστικών µέτρων στήριξης του εισοδήµατος
των Ελλήνων εσπεριδοκαλλιεργητών στα πλαίσια της Μεσογειακής
Πολιτικής της Κοινότητας (π.χ. µεταφορικού).
Σχετικά µε την τιµή των λεµονιών που δόθηκαν για χυµοποίηση η
ενίσχυση παραγωγού για τα λεµόνια που χυµοποιούνται βάσει
συµβάσεων, καθορίζεται στο παράρτηµα του Καν. (ΕΕ) 2202/96
που αφορά µονοετείς, πολυετείς συµβάσεις και µεµονωµένους
παραγωγούς.
Κατά την περίοδο 1997-98 για τον καθορισµό της οριστικής
ενίσχυσης λήφθηκε υπ' όψη: ο µέσος όρος των ποσοτήτων που
µεταποιήθηκαν τις περιόδους 1995/96, 1996/97 και 1997/98 που
ήταν 604.991 ton. και η υπέρβαση του κατωφλίου εγγύησης που
ήταν 160.991 ton. (Κατώφλι εγγύησης = 444.000 ton) µε
αποτέλεσµα τη µείωση της ενίσχυσης κατά 36% για την περίοδο
1997-98 (∆ηλαδή την πληρωµή του 64% της προβλεπόµενης
ενίσχυσης).
Τα ποσά ενίσχυσης του νωπού προϊόντος (λεµονιού)
διαµορφώθηκαν ως εξής:

Περίοδος Τιµή
α. Πολυετείς
Συµβάσεις

1-6-97 έως 31-3-98
(6,89 ECU/100Kgr)
1-4-98 έως 31-5-98

21,498 δρχ./kgr

24,095 δρχ./kgr
β. Μονοετείς
Συµβάσεις

1-6-97 έως 31-3-98
(5,99 ECU/100Kgr)
1-4-98 έως 31-5-98

18,689δρχ./Kgr

20,947 δρχ/Kgr
γ. Μεµονωµένοι 1-6-97 έως 31-1-98

(5,39 ECU/100Kgr)
16,817δρχ/Kgr

Παραγωγοί 1-4-98 έως 31-5-98 18,849 δρχ./Kgr
∆ιευκρινίζουµε ότι κατά τη µετατροπή των ECU σε δρχ. λαµβάνεται
υπ' όψη η ισοτιµία της 1ης του µήνα παράδοσης της πρώτης ύλης
στη βιοµηχανία µεταποίησης.
Οι 'Ελληνες παραγωγοί λεµονιών έλαβαν ενίσχυση 18,7 δρχ/kgr
επειδή είχαν υπογράψει κυρίως µονοετείς συµβάσεις και οι
περισσότερες ποσότητες παραδόθηκαν από 1ης -6-97 έως 31-3-98.
'Οπως ορίζει ο Καν. (Ε.Ε.) 2.202/96, οι τιµές ανά kgr πρώτης ύλης
που πληρώνουν οι µεταποιητές στους παραγωγούς από την
περίοδο 97/98 είναι αποτέλεσµα ελεύθερης διαπραγµάτευσης
µεταξύ µεταποιητών και οµάδων παραγωγών. Για την περίοδο
χυµοποίησης 1997-98 η τιµή αυτή για τις περισσότερες ποσότητες
ήταν 7 δρχ./kgr. Κατόπιν τούτου οι παραγωγοί εισέπραξαν
συνολικά 18,7+7=25,7 δρχ. kgr. Κατόπιν τούτου οι παραγωγοί
εισέπραξαν συνολικά 18,7+7=25,7 δρχ./kgr. (Από την τιµή αυτή
αφαιρείται το ποσό των 3-5 δρχ./kgr για τα µεταφορικά έξοδα.

Ο Υφυπουργός
ΚΩΣΤΑΣ ΒΡΕΤΤΟΣ"

6. Στην µε αριθµό 3379/3-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
78/27-11-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην υπ' αριθµ. 3379/3-11-98 ερώτηση που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Σ. Μιχελογιάννης για τα προβλήµατα των
ελαιοπαραγωγών Ν. Κρήτης, σας πληροφορούµε τα εξής:
Το Υπουργείο Γεωργίας επιθυµώντας την επίλυση των µέχρι
σήµερα υφισταµένων προβληµάτων στον τοµέα της ελαιοκοµίας, µε
τις παρεµβάσεις του κατά τις συζητήσεις της µεταρύθµισης της
Κοινής Οργάνωσης Αγοράς (ΚΟΑ) επέτυχε τις ακόλουθες ευνοϊκές
ρυθµίσεις για τη χώρα µας.
α) Θεσπίσθηκε Εθνική ποσόστωση ώστε να εκλείψει το γεγονός της
συνυπευθυνότητας, όταν υπήρχε υπέρβαση της Μέγιστης
Εγγυηµένης Ποσότητας (ΜΕΠ) της Ε.Ε., µε αποτέλεσµα η
υπερπαραγωγή οποιουδήποτε Κ.Μ. να έχει επίπτωση στο ανά κιλό
ύψος της ενίσχυσης των ελαιοπαραγωγών µας.
β) Το ύψος της Εθνικής µας ποσόστωσης κρίνεται ικανοποιητικό και
εγγίζει τους 40 τ.
γ) 'Εγινε αποδεκτή η θέση της χώρας µας για την ενίσχυση όλων
των ελαιοπαραγωγών σύµφωνα µε τα κιλά ελαιολάδου που

πράγµατι παράγουν.
δ) Στην χώρα µας δόθηκε το δικαίωµα φύτευσης επιπλέον 35.000
στρεµ. µε ελιές, οι οποίες θα ληφθούν υπ' όψη στην ενίσχυση στην
παραγωγή ελαιολάδου.
ε) Η Ιδιωτική αποθεµατοποίηση µπορεί να πραγµατοποιηθεί από
εγκεκριµένες οργανώσεις που παρέχουν εγγυήσεις καλής εκτέλεσης
και όχι µόνο από τις οργανώσεις του Καν. (ΕΟΚ) 952/97 όπως
ίσχυε πριν την αναθεώρηση και που καθιστούσε το µέτρο µη
εφαρµόσιµο στην Ελλάδα.
στ) Θεσµοθετήθηκαν δράσεις προώθησης του ελαιολάδου στα Κ.Μ.
της Ε.Ε. αλλά και σε τρίτες χώρες, µε χρηµατοδότηση κατά 100%
από την Ε.Ε.
ζ) Τέλος όσον αφορά την εισροή Κοινοτικών πόρων για την
ενίσχυση στην παραγωγή ελαιολάδου στη χώρα µας, θα υπάρξει
αύξησή τους, σύµφωνα µε τα στατιστικά στοιχεία της τελευταίας
5ετίας.
Σύµφωνα µε Κοινοτικό Κανονισµό η καταβολή της ενίσχυσης στην
παραγωγή ελαιολάδου, καταβάλεται από 16/10 έως 31/12 κάθε
έτους.
'Ηδη η αρµόδια υπηρεσία του Υπουργείου Γεωργίας (∆Ι∆ΑΓΕΠ)
εκδίδει εντολές πληρωµής στον τοµέα του ελαιολάδου.

Ο Υφυπουργός
ΚΩΣΤΑΣ ΒΡΕΤΤΟΣ"

7. Στην µε αριθµό 3394/3-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
81/27-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην υπ' αριθµ 3394/3-11-98 ερώτηση που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Λ.Ι. Παπανικολάου για την καταβολή αποζηµιώσεων
στους πληγέντες από παγετό καλλιεργητές Ν. Μεσσηνίας, σας
πληροφορούµε τα εξής:
Για τις ζηµιές που προξενήθηκαν σε καλλιέργειες υπαίθρων και υπό
κάλυψη κηπευτικών και πατάτας από τους παγετούς και την
ανεµοθύελλα του Μαρτίου 1998 στο Νοµό Μεσσηνίας ο ΕΛΓΑ
επιλήφθηκε άµεσα.
Οι πίνακες µε τα πορίσµατα εκτίµησης των ζηµιών αυτών ήδη
βρίσκονται στο στάδιο της µηχανογραφικής επεξεργασίας και πολύ
σύντοµα πρόκειται να καταβληθούν οι αποζηµιώσεις στους
δικαιούχους παραγωγούς.

Ο Υπουργός
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΩΜΕΡΙΤΗΣ"

8. Στην µε αριθµό 3414/3-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
84/27-11-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση 3414/3-11-98 που κατέθεσε ο
Βουλευτής κ. Ν. Παπαφιλίππου σχετικά µε τη στήριξη των
µικροµεσαίων επιχειρήσεων για τα θέµατα της αρµοδιότητάς µας,
σας πληροφορούµε τα εξής:
Οι Οργανώσεις παραγωγών, είναι το βασικό στοιχείο της νέας ΚΟΑ
για τα οπωροκηπευτικά. Η συγκέντρωση της προσφοράς στο
πλαίσιο των Ο.Π. αποτελεί όσο ποτέ άλλοτε οικονοµική ανάγκη για
την ενίσχυση της θέσης των παραγωγών στην αγορά.
Τα ελάχιστα εθνικά κριτήρια για την αναγνώριση και
προαναγνώριση των Ο.Π. καθορίστηκαν µε την αριθµ. 328716/4-7-
98 υπ. απόφαση, η οποία συµπληρώθηκε µε την αριθµ. 355967/29-
10-98 υπ. απόφαση, σύµφωνα µε την οποία δύνανται να
διατηρήσουν την αναγνώριση Ο.Π. οπωροκηπευτικών οι οποίες
έχουν υποστεί του όγκου της εµπορεύσιµης παραγωγής και έως εκ
τούτου αναλόγου µείωσης του κριτηρίου της αξίας της παραγωγής
λόγω αντίξοων καιρικών συνθηκών, οι οποίες έχουν αποδεδειγµένα
διαπιστωθεί από τις καθ' ύλη αρµόδιες Υπηρεσίες των Ν.Α. Για δύο
ή τρεις παραγωγικές περιόδους της συνυπολογιζόµενης τριετίας
που προηγείται της αναγνώρισης.
Κριτήριο  καθορισµού  των  συγκεκριµένων  ελαχίστων  κριτηρίων,
ήταν  η  ανάγκη  αναδιάρθρωσης  και  προσαρµογής  του  τοµέα
στις  απαιτήσεις  της  εγχώριας  και  κοινοτικής  αγοράς,  σε
συνδυασµό  µε  τη  δηµιουργία  φορέων  εµπορίας  ικανών  ν'



5914 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

αντιµετωπίσουν και ν' ανταποκριθούν στο διεθνή ανταγωνισµό και
στο πνεύµα της νέας ΚΟΑ οπωροκηπευτικών (Καν. (ΕΚ) 2200/96).

Ο Υφυπουργός
Κ. ΒΡΕΤΤΟΣ"

9. Στην µε αριθµό 3357/2-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
72/27-11-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην υπ' αριθµ. 3357/2-11-98 ερώτηση που
κατέθεσαν οι Βουλευτές κύριοι Σ. Παναγιώτου και Μ. Μπόσκου
σχετικά µε την αξιοποίηση των νερών του Κρουσοβίτη για την
κατασκευή υδροταµιευτήρων, σας πληροφορούµε τα εξής:
Το Υπουργείο Γεωργίας έχει εντάξει στη ΣΑΜ 081 έτους 1998 την
"Μελέτη κατασκευής ταµιευτήρα, Κρουσοβίτη Ν. Σερρών".
Με τη µελέτη αυτή προωθείται η αξιοποίηση περιοχών του Νοµού
Σερρών (κτηµατικής περιοχής Αχλαδοχωρίου - Σιδηροκάστρου) µε
προοπτική να γίνει η άρδευσή τους από έναν ή περισσότερους
ταµιευτήρες επί του ποταµού Κρουσοβίτη. Η όλη εξέλιξη της
µελέτης θα καθορίσει και τον αριθµό των φραγµάτων που τελικά θα
κατασκευασθούν.
Μετά την οριστική έγκριση της µελέτης και όταν οι οικονοµικές
δυνατότητες του Εθνική ή Κοινοτικού Προγράµµατος το επιτρέψουν
θα καταβληθεί κάθε δυνατή προσπάθεια ένταξης της κατασκευής
του έργου σε Πρόγραµµα.

Ο Υφυπουργός
Κ. ΒΡΕΤΤΟΣ"

10. Στην µε αριθµό 3353/2-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
70/27-11-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στην υπ' αριθµ. 3353/2-11-98 ερώτηση που
κατέθεσαν οι Βουλευτές κύριοι Β. Μπούτας και Α. Κανταρτζής, για
τα προβλήµατα των βαµβακοπαραγωγών, σας πληροφορούµε τα
εξής:
Για την πληρωµή των βαµβακοπαραγωγών έχει αρχίσει η έκδοση
εντολών πληρωµής από 12-11-98 και η προώθησή τους προς
πληρωµή στην ΑΤΕ από 16-11-98. Οι πληρωµές θα ολοκληρωθούν
το συντοµότερο δυνατόν διάστηµα και για το σκοπό αυτό
ασχολούνται 6 επιπλέον χειριστές Η/Υ.
'Οσον αφορά τις πληρωµές για το µήνα Νοέµβριο, για την εύρυθµη
λειτουργία των εκκοκκιστικών επιχειρήσεων, αλλά και των
παραδόσεων του βάµβακος απαό τους παραγωγούς την κρίσιµη
αυτή περίοδο, µε την υπ'αριθµ. 18338/14-11-98 υπουργική
απόφαση παρατάθηκε το όριο πληρωµής των 30 ηµερών κατά 15
ηµέρες για πληρωµές που η λήξη τους αφορά τον τρέχοντα µήνα.

Ο Υφυπουργός
Κ. ΒΡΕΤΤΟΣ"

11. Στην µε αριθµό 3105/21-10-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
1005/20-11-98 έγγραφο από τον Yφυπουργό Πολιτισµού η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 3105/21-10-98 ερώτησής που
κατέθεσε ο Βουλευτής κ. Λ. Κουρής, σας πληροφορούµε ότι η
Γ.Γ.Α. έχει προγραµµατίσει την ανέγερση Κλειστού γυµναστηρίου
τύπου ΙΙΙ στα Σπάτα και το συγκεκριµένο έργο έχει περιληφθεί στις
προτάσεις της που έχουν υποβληθεί στο Υ.Π.Ε.Θ.Ο. για ένταξη στο
Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων.
Η µελέτη του έργου εκπονείται από την Τ.Υ. της ΓΓ. το δε
γυµναστήριο ανήκει σε συγκεκριµένο Τύπο του οποίου η µελέτη
είναι τυποποιηµένη.
Ο χρόνος που συνήθως απαιτείται για την ολοκλήρωση ενός
γυµναστηρίου αυτού του τύπου ανέρχεται σε δύο περίπου χρόνια
από τη δηµοπράτησή του, η οποία για το συγκεκριµένο έργο δεν
µπορεί να γίνει πριν ενταχθεί από το ΥΠ.Ε.Θ. στο Π.∆.Ε.

Ο Υφυπουργός
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΑΘ. ΦΟΥΡΑΣ"

12. Στην µε αριθµό 3675/10-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2642/23-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Mεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης µε αριθµό 3675/10-11-98 που
κατέθεσε στη Βουλή ο Βουλευτής κ. Μουσταφά Μουσταφά σχετκά
µε φορτηγά αυτοκίνητα ∆ηµόσιας Χρήσης µικτού βάρους έως 6t,
σας πληροφορούµε ότι για το ίδιο θµεα έχουµε απαντήσει στο
Σώµα, µε το υπ' αριθµ. Β 2598/9-11-98 έγγραφο, αντίγραφο του
οποίου επισυνάπτουµε.

Ο Υπουργός
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ

Σηµ.: Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της
∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).
13. Στην µε αριθµό 3315/30.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
22/23.11.98 έγγραφο από τον Υπουργό ∆ηµόσιας Τάξεως η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 3315/30-10-98, αναφορικά µε
αδικήµατα σε βάρος του κοινοτάρχη Λιχάδας Ευβοίας και την
αστυνόµευση περιοχής της, που κατέθεσε ο Βουλευτής κ. Β.
ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ σας γνωρίζουµε ότι, για τα καταγγελθέντα από τον
κοινοτάρχη Λιχάδας, το Αστυνοµικό Τµήµα Αιδηψού επελήφθη
αµέσως προανακρίσεως, στα πλαίσια της οποίας ο κοινοτάρχης
εξετάσθηκε ενόρκως και κατονόµασε δύο άτοµα, από τα πέντε που
µετέβησαν στην οικία του την 25-7-1998 και του ζήτησαν να
εξοφλήσει την απαίτηση εργολάβου από εκτελεσθέντα έργα στην
Κοινότητά του. Η δικογραφία υπεβλήθη αµέσως στον εισαγγελέα
Πρωτοδικών Χαλκίδας.
Για την υπόθεση της ΡΕΙΖΗ Μαρίας, η οποία την 18-8-98 υπέβαλε
έγκληση κατ' αγνώστων στο Αστυνοµικό Τµήµα Αιδηψού, επειδή
απαίτησαν για λογαριασµό άλλου προσώπου, µε το οποίο είχε
οικονοµική διαφορά, χρηµατικό ποσό, από την ανωτέρω Υπηρεσία,
συνελήφθησαν αµέσως δύο άτοµα, τα οποία οδηγήθηκαν µε τη
διαδικασία του αυτοφώρου στον εισαγγελέα και εναντίον ενός τρίτου
σχηµατίσθηκε δικογραφία.
Για το θέµα της διενέργειας του πλειστηριασµού την 1-7-98 στο
κοινοτικό κατάστηµα Ν. Πύργου, σας πληροφορούµε ότι, όταν
ζητήθηκε η συνδροµή της Αστυνοµίας από τη συµβολαιογράφο,
µετέβη αστυνοµικός από τον Αστυνοµικό Σταθµό Ωρεών επί τόπου
την 13:05' ώρα και παρέµεινε µέχρι το τέλος του πλειστηριασµού,
χωρίς να υποχρεωθεί σε αποχώρηση από κανέναν και παράλληλα
ήλθε σε τηλεφωνική επικοινωνία µαζί της ο ∆ιοικητής του
Αστυνοµικού Τµήµατος Ιστιαίας. Από τον Αστυφύλακα δεν
διαπιστώθηκε η διάπραξη αδικηµάτων που να επιβάλλουν την
αυτεπάγγελτη επέµβαση της Αστυνοµίας, ούτε από τη
συµβολαιογράφο ζητήθηκε η υποβολή έγκλησης, εναντίον κάποιου.
Τελικά, ο εν λόγω πλειστηριασµός, επειδή διάφορα άτοµα
παρεµπόδισαν την είσοδο της συµβολαιογράφου στο κοινοτικό
κατάστηµα, διεξήχθη έξω από αυτό σε χώρο που η ίδια έκρινε
κατάλληλο και έληξε την 14:00' ώρα της ιδίας ηµέρας.
Πάντως, για τα καταγγελλόµενα σχετικά µε το θέµα αυτό, από τον
∆ιοικητή του Α.Τ. Ιστιαίας, υπεβλήθη λεπτοµερής αναφορά προς
τον αρµόδιο Εισαγγελέα για δικαστική διερεύνηση της υπόθεσης και
από την Αστυνοµική ∆ιεύθυνση διατάχθηκε η διενέργεια έρευνας,
προκειµένου να διαπιστωθεί αν υπάρχουν γενικά παραλείψεις εκ
µέρους αστυνοµικών και ειδικότερα για την παράλειψη σχετικής
εγγραφής του επεισοδίου στο βιβλίο αδικηµάτων και συµβάντων της
Υπηρεσίας. Παράλληλα, για τον ίδιο λόγο, το όλο φάσµα των
καταγγελλόµενων θα ερευνηθεί και από τον Επιθεωρητή
Αστυνοµίας Στερεάς Ελλάδας.
Σε  ό,τι  αφορά  την  αστυνόµευση  της  αναφερόµενης  περιοχής,  η
Αστυνοµική  ∆ιεύθυνση  Ευβοίας  και  οι  υφιστάµενες  Υπηρεσίες
της  καταβάλλουν  κάθε  δυνατή  προσπάθεια  για  την  πρόληψη
και  καταστολή  αδικηµάτων  αυτής  της  µορφής  και  παρά  το
γεγονός  ότι  οι  σχετικές  καταγγελίες  είναι  συνήθως  ανώνυµες
και  οι  καταστηµατάρχες  αρνούνται  να  καταθέσουν  εγγράφως,
έχουν  δραστηριοποιηθεί  για  την  ανακάλυψη  και
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εξάρθρωση τέτοιων κυκλωµάτων, µε θετικά αποτελέσµατα.
'Οµως, για την καλύτερη αστυνόµευση της περιοχής και την
εµπέδωση του αισθήµατος ασφαλείας των πολιτών, από την
Αστυνοµική ∆ιεύθυνση, πρόσφατα, ελήφθησαν πρόσθετα µέτρα,
όπως είναι η συγκρότηση καθηµερινής µικτής περιπολίας και η
παροχή βοήθειας σε θέµατα ασφαλείας προς τις Υπηρεσίες αυτές
από το έµπειρο προσωπικό του Τµήµατος Ασφαλείας Χαλκίδας.
Επίσης, για τον ίδιο σκοπό, απεσπάσθησαν στο Αστυνοµικό Τµήµα
Αιδηψού, από άλλες Υπηρεσίες, ένας Υπαστυνόµος, ένας
Ανθυπαστυνόµος και ένας Αρχιφύλακας.
Τέλος, σε ό,τι αφορά τη µνηµονευόµενη αναφορά της 3-9-1998 του
Α.Τ. Αιδηψού προς την Αστυνοµική ∆ιεύθυνση, σας πληροφορούµε
ότι αυτή υπεβλήθη σε εκτέλεση διαταγής της ∆ιεύθυνσης, µε την
οποία εζητούντο στοιχεία, για συγκεκριµένη υπόθεση.

Ο Υπουργός
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ"

14. Στην µε αριθµό 3225/29.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
51/13.11.98 έγγραφο από τον Υπουργό Γεωργίας η ακόλουθη
απάντηση:
"Απαντώντας στη ερώτηση 3225/29.10.98 που κατέθσε ο
Βουλευτής κ. Λ. Παπαγεωργόπουλος σχετικά µε τις ζηµιές από τις
πυρκαγιές στο Ν. Ευβοίας, σας πληροφορούµε τα εξής:
Το Υπουργείο Γεωργίας µε το αριθµ. 1379/11.8.98 έγγραφό του
ζήτησε από τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις, να προβούν δια των
∆/νσεων Αγροτικής Ανάπτυξης σε εξατοµίκευση των ζηµιών που
προκληθηκαν σε γεωργοκτηνοτροφικές εκµεταλλεύσεις από
πυρκαγιές κατά το έτος 1998.
Επίσης έχει προωθήσει σχεδιο κοινής διυπουργικής απόφασης
(Υπουργών Γεωργίας και Οικονοµικών για έγκριση από την Ε.Ε. και
στη συνέχεια για υπογραφή από τους αρµόδιους Υπουργούς, στο
οποίο προβλέπονται τα µέτρα που ανακοινώθηκαν από το αρµόδιο
Κυβερνητικό 'Οργανο για τους αγρότες που οι
γεωργοκτηνοτροιφκές τους εκµεταλλεύσεις ζηµιώθηκαν σοβαρά
από το ανωτέρω αίτιο.
Η καταβολή των ανωτέρω οικονοµικών ενισχύσεων, που είναι κατά
πολύ αυξηµένες έναντι των προηγουµένων χρόνων, θα είναι δυνατή
µετά την έγκριση από την Ε.Ε. του σχετικού διυπουργικής
απόφασης.
Τα έργα αντιπληµµυρικής προστασίας αποτελούν αντικείµενο του
συνερωτώµενου ΥΠΕΧΩ∆Ε.

Ο Υπουργός
Γ. ΑΝΩΜΕΡΙΤΗΣ"

15. Στην µε αριθµό 3282/30.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
39225/23.11.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 3282/30.10.98 που κατατέθηκε στη
Βουλή των Ελλήνων από το Βουλευτή κ. Η. Βεζδρεβάνη και
αναφέρεται στο πρόβληµα υδροδότησης της Κοινότητας Καλλιθέας
και του οικισµού Βρυσσούλας, Ν. Ιωαννίνων, σας πληροφορούµε
ότι πράγµατι παρουσιάζεται κάποιο πρόβληµα υδροδότησης στην
κοινότητα Καλλιθέας κατά τους καλοκαιρινούς µήνες και αυτό
οφείλεται στο γεγονός ότι δεν υπάρχει πηγή πλησίον της κοινότητας
η οποία θα επιλύσει οριστικά το πρόβληµα.
Αµβλυνση του προβλήµατος προς το παρόν µπροεί να γίνει µε
σωστή διαχείριση του νερού όπως αυτοµατοποίηση αντλιοστασίου
και περιορισµός της κατανάλωσης για κηπευτικές ανάγκες.
'Οσον αφορά τον οικισµό Βρυσοπούλας τα όποια προβλήµατα
ξεπεράστηκαν καθόσον από τη Ν.Α. εκτελέστηκαν έργα όπως
επισκευή υδροµάστευσης και κατασκευή νέας δεξαµενής 35
κυβικών µέτρων.

Ο Υφυπουργός
Γ. ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ"

16. Στις µε αριθµούς 2367/16.9.98 και 2503/22.9.98 ερωτήσεις
δόθηκε µε το υπ'αριθµ. 39390/24.11.98 έγγραφο από τον

Υφυπουργό Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση των ερωτήσεων 2367/16.9.98 και 2503/22.9.98
ερωτήσεις των Βουλευτών κυρίων Α. Καραγκούνη και Γ.
Αλεξόπουλου αναφορικά µε την αντιπληµµυρική προστασία της
Ναυπάκτου, Ν. Αιτωλοακαρνανίας, σας πληροφορούµε τα
ακόλουθα:
α. Στους πληµµυροπαθείς της Ναυπάκτου δόθηκε από το
Υπουργείο Υγείας Πρόνοιας οικνοµική ενίσχυση 100.000 και
200.000 δραχµών ανάλογα µε τις ζηµιές που υπέστησαν ενώ
πρόκειται να γίνει από τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Αιτωλοακαρνανίας εισήγηση για επιπλέον αποζηµίωση µετά την
ολοκλήρωση έκθεσης, από Ειδική Επιτροπή.
β. Η αρµοδιότητα για την αποκατάσταση των καταστροφών στο
Εθνικό Στάδιο Ναυπάκτου ανήκει στο Υπουργείο Πολιτισµού προς
το οποίο και κοινοποιούµε αντίγραφο της ερώτησης.

Ο Υφυπουργός
Γ. ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ"

17. Στην µε αριθµό 3380/3-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
273/19-11-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
Σε απάντηση της ερώτησης 3380 από 3.11.98 του Βουλευτή κ.
Σήφη Μιχελογιάννη, επιθυµώ να αναφέρω τα εξής:
'Οπως είναι γνωστό, η χώρα µας θα ασκήσει την Προεδρία του
Συµβουλίου της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, το πρώτο εξάµηνο του
2003. Μέχρι στιγµής, δεν έχουµε ακόµη ασχοληθεί µε τον
προγραµµατισµό της Προεδρίας µας.
Πάντως, συγκρατώ την ιδιαίτερα ενδιαφέρουσα πρόταση του
αξιότιµου κ. συναδέλφου, µε τον οποίο και µοιράζοµαι τόσο τον
απέραντο σεβασµό απέναντι στον Ελευθέριο Βενιζέλο, όσο και την
αγάπη στην όµορφη πόλη των Χανίων.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

18. Στην µε αριθµό 3684/10-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
271/18-11-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 3684/10.11.98 του Βουλευτή κ. Π.
Ψωµιάδη, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Η Ελληνική Κυβέρνηση παρακολουθεί στενά τις εξελίξεις που
αφορούν τη λειτουργία της Ιεράς Θεολογικής Σχολής της Χάλκης, η
οποία διακόπηκε αυθαίρετα το 1971 µε απόφαση του
Συνταγµατικού ∆ικαστηρίου της Τουρκίας. Η πρόσφατη απόφαση
καθαίρεσης των µελών της Εφορευτικής Επιτροπής της Σχολής,
βασίσθηκε σε ανυπόστατες κατηγορίες για οικονοµικές ατασθαλίες
και άσκηση αντιτουρκικής προπαγάνδας και ήλθε να προστεθεί σε
µία σειρά συστηµατικών µεθοδεύσεων που οδήγησαν σταδιακά
στον αποδεκατισµό του Ελληνισµού της Τουρκίας.
Η Κυβέρνηση προέβη εγκαίρως στις δέουσες παραστάσεις, τόσο
προς την τουρκική πλευρά, όσο και προς τις φίλες χώρες,
προκειµένου να αρθεί η απαράδεκτη αυτή κατάσταση. Είχα την
ευκαιρία να αναφερθώ διεξοδικά στο θέµα, κατά τη διάρκεια του
τελευταίου (9.11.98) Συµβουλίου Γενικών Υποθέσεων της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. ∆ιαµαρτυρήθηκα  επίσης  στον  Τούρκο
Υπουργό  Εξωτερικών  κ.  Gem,  στο  περιθώριο  της  Συνόδου
Υπουργών  Εξωτερικών  και  'Αµυνας  της  ∆ΕΕ  στη  Ρώµη  (16-
17/11).  Συζήτησα  εξάλλου  διεξοδικά  το  θέµα  και  µε  τον
Οικουµενικό  Πατριάρχη  στη  Βενετία,  στις  14/11.  Ανάλογη
ενηµέρωση  για  το  γεγονός  έγινε  σε  µεγάλο  αριθµό  φίλων
χωρών,  µέσω  των  ελληνικών  Πρεσβειών,  οι  οποίες  επέδειξαν
ενδιαφέρον  και  εξέφρασαν  την  ανησυχία  τους  για  την  τροπή
των  πραγµάτων.  Επιπλέον,  ο  Υφυπουργός  Εξωτερικών  κάλεσε
τον  Τούρκο  Πρέσβη  στην  Αθήνα,  στον  οποίο  υπογράµµισε  τον
πολιτικό  χαρακτήρα  του  διαβήµατος  και  αντιπαρερχόµενος  τις
νοµικές  ή  τεχνικές  πτυχές  της  υπόθεσης,  κατήγγειλε  την



5916 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

απόφαση καθαίρεσης ως νέα απόπειρα δηµιουργίας τετελεσµένου
σε βάρος της ελληνικής οµογένειας. Ταυτόχρονα εξέφρασε την
ανησυχία της Κυβέρνησης, εφιστώντας την προσοχή του Τούρκου
Πρέσβη στη γενικότερη τακτική της 'Αγκυρας σε ζητήµατα διοίκησης
των οµογενειακών ιδρυµάτων. Το ζήτηµα βαίνει πέρα από το
διµερές ελληνο-τουρκικό πλαίσιο και ενδιαφέρει το σύνολο του
Ορθοδόξου Χριστιανισµού. Με βάση τον οικουµενικό χαρακτήρα
του Πατριαρχείου, η επαναλειτουργία της Σχολής συνιστά µία από
τις πολλές προϋποθέσεις που θα έπρεπε να εκπληρωθούν ώστε να
µπορέσει το Οικουµενικό Πατριαρχείο να συνεχίσει το πολύπλευρο
έργο του. Γι'αυτό και η κινητοποίηση των ελληνικών Αρχών στη
διάρκεια των τελευταίων µηνών έχει σκοπό από τη µια µεριά να
ενηµερώσει τις Κυβερνήσεις και τη διεθνή κοινή γνώµη, ιδιαίτερα
στις χώρες που υπάρχει ορθόδοξο οµογενειακό στοιχείο και από
την άλλη να εστιάσει τις προσπάθειες στην επιδιωκόµενη
επαναλειτουργία της Θεολογικής Σχολής της Χάλκης.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

19. Στην µε αριθµό 3634/10-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
270/18-11-98 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 3634/10.11.98 του Βουλευτή κ. Απ.
Ανδρεουλάκου, σας γνωρίζουµε τα εξής:
Η Ελληνική Κυβέρνηση παρακολουθεί στενά τις εξελίξεις που
αφορούν τη λειτουργία της Ιεράς Θεολογικής Σχολής της Χάλκης, η
οποία διακόπηκε αυθαίρετα το 1971 µε απόφαση του
Συνταγµατικού ∆ικαστηρίου της Τουρκίας. Η πρόσφατη απόφαση
καθαίρεσης των µελών της Εφορευτικής Επιτροπής της Σχολής,
βασίσθηκε σε ανυπόστατες κατηγορίες για οικονοµικές ατασθαλίες
και άσκηση αντιτουρκικής προπαγάνδας και ήλθε να προστεθεί σε
µία σειρά συστηµατικών µεθοδεύσεων που οδήγησαν σταδιακά
στον αποδεκατισµό του Ελληνισµού της Τουρκίας.
Η Κυβέρνηση έχει ήδη προβεί στις δέουσες παραστάσεις, τόσο
προς την τουρκική πλευρά, όσο και προς τις φίλες χώρες,
προκειµένου να αρθεί η απαράδεκτη αυτή κατάσταση. Είχα την
ευκαιρία να αναφερθώ διεξοδικά στο θέµα, κατά την διάρκεια του
τελευταίου (9.11.98) Συµβουλίου Γενικών Υποθέσεων της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. ∆ιαµαρτυρήθηκα επίσης στον Τούρκο
Υπουργό Εξωτερικών κ. Gem, στο περιθώριο της Συνόδου
Υπουργών Εξωτερικών και 'Αµυνας της ∆ΕΕ στη Ρώµη (16-17/11).
Συζήτησα εξάλλου διεξοδικά το θέµα και µε τον Οικουµενικό
Πατριάρχη στην Βενετία, στις 14/11. Ανάλογη ενηµέρωση για το
γεγονός έγινε σε µεγάλο αριθµό φίλων χωρών, µέσω των ελληνικών
Πρεσβειών, οι οποίες επέδειξαν ενδιαφέρον και εξέφρασαν την
ανησυχία τους για την τροπή των πραγµάτων. Το ζήτηµα βαίνει
πέρα από το διµερές ελληνο-τουρκικό πλαίσιο και ενδιαφέρει το
σύνολο του Ορθοδόξου Χριστιανισµού. Με βάση τον οικουµενικό
χαρακτήρα του Πατριαρχείου, η επαναλειτουργία της Σχολής
συνιστά µία από τις πολλές προϋποθέσεις που θα έπρεπε να
εκπληρωθούν ώστε να µπορέσει το Οικουµενικό Πατριαρχείο να
συνεχίσει το πολύπλευρο έργο του. Γι' αυτό και η κινητοποίηση των
ελληνικών Αρχών στη διάρκεια των τελευταίων µηνών έχει σκοπό
από τη µια µεριά να ενηµερώσει τις Κυβερνήσεις και τη διεθνή κοινή
γνώµη, ιδιαίτερα στις χώρες που υπάρχει ορθόδοξο οµογενειακό
στοιχείο και από την άλλη να εστιάσει τις προσπάθειες στην
επιδιωκόµενη επαναλειτουργία της Θεολογικής Σχολής της Χάλκης.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός
ΓΙΩΡΓΟΣ Α. ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ"

20. Στην µε αριθµό 3568/6-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
39348/24-11-98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 3568/6-11-98 του Βουλευτού κ. Ηλία
Βεζδρεβάνη, για 'Εργα ύδρευσης και Μελέτες έργων ύδρευσης στο
Ν. Θεσπρωτίας, σας πληροφορούµε τα εξής:
1. Κατεστραµµένα δίκτυα ύδρευσης στο Ν. Θεσπρωτίας δεν

υπάρχουν καθόσον τα τελευταία χρόνια έχουν αντικατασταθεί όλα
τα δίκτυα, που παρουσίαζαν προβλήµατα και έθεταν σε κίνδυνο την
υγεία των κατοίκων.
Προβλήµατα στην υδροδότηση των Ο.Τ.Α. πάντα προκύπτουν,
αντιµετωπίζονται όµως άµεσα και αποτελεσµατικά µε µελέτες, που
συντάσσονται από την Τ.Υ.∆.Κ.
2. Νέες πηγές ύδρευσης έχουν επισηµανθεί και είναι οι µεγάλες
πηγές του Σουλίου, της Λαγκαβίτσας, των Αναβρυστικών και των
Πέντε Εκκλησιών, οι οποίες θα λύσουν οριστικά το πρόβληµα
ύδρευσης των Ο.Τ.Α. του Νοµού Θεσπρωτίας.
'Ηδη έχει συνταχθεί µελέτη σε οριστικό σχέδιο, που προβλέπεται να
υδρεύσει το σύνολο σχεδόν του Νοµού από τις παραπάνω πηγές.
Τέλος προεγκρίθηκε ποσό 2,5 δις δραχµών για να δηµοπρατηθεί
τµήµα του έργου και αναµένεται η σχετική απόφαση έγκρισης από
την Περιφέρεια Ηπείρου, γίνεται δε προσπάθεια ένταξης του
υπόλοιπου έργου στο Τρίτο Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης.

Ο Υφυπουργός
Γ. ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ"

21. Στην µε αριθµό 3430/4-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
13/23-11-98 έγγραφό του από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην 3430/4-11-98 ερώτηση που κατέθεσε στη Βουλή
ο Βουλευτής κ. Ε. Στάϊκος σχετικά µε τις εκτιµήσεις της αξίας των
µεταβιβαζοµένων αγροτικών ακινήτων από τις ∆ΟΥ, σας
γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
Σύµφωνα µε την κείµενη φορολογική νοµοθεσία για τον υπολογισµό
του οικείου φόρου σε περίπτωση µεταβίβασης ακινήτων που
βρίσκονται εκτός αντικειµενικού συστήµατος, λαµβάνεται υπόψη η
αξία αυτών, όπως προσδιορίζεται από τις ∆ΟΥ µε βάση τα
συγκριτικά στοιχεία που έχουν διαµορφωθεί από τις µεταβιβάσεις
παρόµοιων περιουσιακών στοιχείων.
Το Υπουργείο, µε την αριθµ. 1035820/99/21-3-96 ΠΟΛ 1091
εγκύκλιο διαταγή έχει δώσει σαφείς και λεπτοµερείς οδηγίες για τον
τρόπο υπολογισµού της αξίας των ακινήτων έτσι ώστε αυτές να
συµπίπτουν κατά το δυνατόν µε εκείνες της αγοράς.
Πέραν όµως αυτών, από τις αρχές του 1999, θα τεθεί σε εφαρµογή
σύστηµα αντικειµενικού προσδιορισµού της αξίας όχι µόνο των
αγροτικών (γηπέδων - αγροτεµαχίων) ακινήτων αλλά γενικά όλων
των ακινήτων των οποίων η αξία υπολογίζεται σήµερα βάσει
συγκριτικών στοιχείων των ∆ΟΥ.
Με το νέο αυτό σύστηµα εκτιµάται ότι γενικά οι αξίες που θα
προκύπτουν θα είναι χαµηλότερες από αυτές που σήµερα έχουν
διαµορφωθεί.

Ο Υφυπουργός
Γ. ∆ΡΥΣ"

22. Στην µε αριθµό 3759/12-11-98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
377/23-11-98 έγγραφο από τον Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της ερώτησης 3759/12-11-98 του Βουλευτή κ. Γ.
Καρατζαφέρη, και για τα θέµατα που άπτονται των αρµοδιοτήτων
του Υπουργείου µας, σας γνωρίζουµε τα ακόλουθα:
1.- 'Εχουν δοθεί κατάλληλες οδηγίες στις Λιµενικές Αρχές Β.Α.
Αιγαίου για εντατικοποίηση των διενεργούµενων από τα περιπολικά
τους σκάφη περιπολιών µε σκοπό την προστασία των Ελλήνων
αλιέων από Τουρκικές προκλήσεις.
2.- Επιπρόσθετα το ΥΕΝ εκτιµώντας τη σοβαρότητα του
προβλήµατος και µετά τα πρόσφατα κρούσµατα παρενοχλήσεων
Ελληνικών αλιευτικών σκαφών από Τουρκικές ακταιωρούς έχει
προγραµµατίσει την ενίσχυση των Λιµενικών Αρχών της ευαίσθητης
αυτής περιοχής µε επιπλέον περιπολικά σκάφη.

Ο Υπουργός
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡ. ΣΟΥΜΑΚΗΣ"
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): 'Εχω την τιµή να
ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο Υπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης υπέβαλε στον Πρόεδρο της Βουλής
των Ελλήνων την 'Εκθεση Πεπραγµένων του έτους 1998 και
Προγραµµατισµό ∆ράσης του έτους 1999, σύµφωνα µε το άρθρο 6
του νόµου 2344/95.
Οι Βουλευτές κύριοι Θεόδωρος Πάγκαλος, Κίµων Κουλούρης,
Κάρολος Παπούλιας, Κωνσταντίνος Στεφανής, Ελισσάβετ
Παπαδηµητρίου, Γεώργιος Σαλαγκούδης, Ιωάννης ∆ιαµαντίδης,
Βασίλειος Κορκολόπουλος ζητούν την άδεια του Σώµατος για να
απουσιάσουν στο εξωτερικό για διαφόρους λόγους που εκτίθενται
στα σχετικά έγγραφα που απηύθυναν στον Πρόεδρο της Βουλής.
Εγκρίνει η Βουλή;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς παρεσχέθη η
ζητηθείσα άδεια.
∆ελτίο Αναφορών και Ερωτήσεων της Τρίτης 20 Απριλίου 1999
Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ πρώτου κύκλου ('Αρθρο 130, παρ. 5
Καν. Βουλής).
1. Η µε αριθµό 6706/10.2.1999 ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Χρήστου Θεοδώρου προς
τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, σχετικά µε την
επίλυση του προβλήµατος µετακίνησης των ατόµων µε Ειδικές
Ανάγκες στη Χαλκίδα, για την περιοδική εξέτασή τους από

Επιτροπές των Ασφαλιστικών τους Ταµείων.
2. Η µε αριθµό 5145/15.12.1998 ερώτηση της Βουλευτού της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. 'Αννας Ψαρούδα-Μπενάκη προς τον Υπουργό
Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τον τρόπο
πρόσληψης του ∆ιδακτικού Επιστηµονικού Προσωπικού στα
Τµήµατα του Πανεπιστηµίου Αθηνών.
3. Η µε αριθµό 8417/18.3.1999 ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Νικολάου Γκατζή προς τον
Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την
πλήρωση των κενών θέσεων ιατρικού προσωπικού στο Κέντρο
Υγείας του ∆ήµου Ζαγοράς Πηλίου.
4. Η µε αριθµό 7557/9.3.1999 ερώτηση του Βουλευτή του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Πέτρου Κουναλάκη
προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε
την αύξηση των πιστώσεων στα Ανώτατα Εκπαιδευτικά Ιδρύµατα
(ΑΕΙ) της Χώρας.
Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ δευτέρου κύκλου ('Αρθρο 130 παρ. 5
Καν. Βουλής).
1. Η µε αριθµό 7593/9.3.1999 ερώτηση του Βουλευτή της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Γεωργίου Σούρλα προς τον Υπουργό Υγείας και
Πρόνοιας, σχετικά µε τις προθέσεις της Κυβέρνησης να
χαρακτηρίσει το Περιφερειακό Ιατρείο Γλώσσας Σκοπέλου ως
Κέντρο Εφηµερίας.
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ
Θα συζητηθεί η υπ'αριθµόν 41/6-4-99 επερώτηση των Βουλευτών
του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κυρίων: ∆ηµητρίου
Τσοβόλα, Γεωργίου Ρόκου, Ιωάννη ∆ηµαρά, Αναστασίου Ιντζέ,
Ιωάννη Αράπη, Γεωργίου Καρατάσου, κ. Βασιλικής Αράπη-
Καραγιάννη και Γεωργίου Τσαφούλια προς τους Υπουργούς Υγείας
και Πρόνοιας, Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων και
Οικονοµικών, σχετικά µε την πολιτική της Κυβέρνησης στο χώρο
της ∆ηµόσιας Υγείας - ΕΣΥ.
Κατά τη συζήτηση αυτής της επερωτήσεως ορίζεται ως
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας ο κ. Απόστολος Τασούλας και από τη Νέα ∆ηµοκρατία
ορίζεται ο κ. Βασίλειος Μιχαλολιάκος.
Ο κ. Γεώργιος Ρόκος έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Υπουργοί, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι Χρόνια Πολλά.
Αυτή η περίοδος, αναπάντεχα και απρόβλεπτα για µας, µας δίνει τη
δυνατότητα να ξεκινήσουµε επίκαιρα για ένα θέµα που είναι
κυρίαρχο για τον άνθρωπο, την υγεία. Μια εποχή που οι ανελέητοι
βοµβαρδισµοί στα Σκόπια δηµιούργησαν -πέρα από την
υπονόµευση της ίδιας της ζωής άµεσα µε τόσους αµάχους να
σκοτώνονται- µόλυνση στο περιβάλλον. Τα τοξικά αέρια που
υπερίπτονται ηµών αυτή τη στιγµή, δείχνουν ότι δυστυχώς η
παγκόσµια κρίση του συστήµατος που απαξιώνει τη ζωή και τον
άνθρωπο βρίσκεται στο αποκόρυφο για µια φορά ακόµη.
Αλήθεια, εµείς οι πολιτικοί πέρα από την καθηµερινή συζήτηση σε
επιµέρους θέµατα, πότε θα έρθει η ώρα να αντιληφθούµε ότι η υγεία
για τον άνθρωπο είναι βασική µας υποχρέωση, βασικός µας
στόχος.
Βεβαίως το Εθνικό Σύστηµα Υγείας στη χώρα µας νοσεί. Και δεν το
λέω µόνο εγώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το λέµε όλοι µας. Το
επιβεβαίωσε και ο νέος Υπουργός Υγείας ο κ. Παπαδήµας
πρόσφατα, ο οποίος ζήτησε συγγνώµη από τον ελληνικό λαό
αµέσως µετά την ενηµέρωσή του και τις περιοδείες του στα πρώτα
νοσοκοµεία για την κατάληξη του Εθνικού Συστήµατος Υγείας.
'Οµως, φοβάµαι, πως έτσι κι αλλιώς είναι ένα σηµαντικό ζήτηµα
που αφορά βεβαίως όλους µας και έτσι µεγιστοποιείται. Αφορά
δυστυχώς και επιµέρους κοµµάτια της κοινωνίας, τη σύγχρονη
λογική του κέρδους, η οποία συγκροτεί συµφέροντα που
συγκρούονται πολλές φορές µε τις δικές µας πολιτικές βουλήσεις.
'Ετσι, πρέπει να πει κανείς ευθέως στον εαυτό του αλλά και σε µας
που ασκούµε σήµερα κοινοβουλευτικό έλεγχο στον κύριο Υπουργό,
ότι δεν χρειάζονται µόνο διαπιστώσεις. ∆εν χρειάζεται µόνο πολιτική
βούληση. Χρειάζεται πολιτικό θάρρος για να µπορέσει πράγµατι το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας να βρει το δρόµο του.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Α'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ).
Ζούµε βέβαια και µια πολιτική εποχή κρίσιµη. Η επικράτηση του
νεοφιλελευθερισµού ανά τον κόσµο, που τη ζει κανείς σήµερα σε
όλα τα επίπεδα, αλλάζει τους δρόµους, δυστυχώς, όµως αλλάζει και
τους στόχους.
Κάποτε, σε µια προηγούµενη περίοδο, έξω από τα ιδεολογήµατα
και τις πολιτικές θέσεις, διαπίστωνε κανείς την ανάγκη της στήριξης
της υγείας του ανθρώπου. Ακόµη και αυτό το σκληρό
νεοφιλελεύθερο σύστηµα τότε τον ήθελε υγιή για να είναι
παραγωγικός.
Σήµερα φαίνεται πως κι αυτό το στάδιο το πανανθρώπινο και τη
λογική τα έχουµε υπερπηδήσει και έτσι εµµένουµε µόνο στη λογική
του συστήµατος της κερδοφορίας, εγκαταλείποντας κάθε µέρα και
περισσότερο την ανθρώπινη αξία, την υγεία των πολιτών.
Στη χώρα µας το ΕΣΥ υποβαθµίζεται. Την ίδια στιγµή αποκτάει
έδαφος µέρα µε τη µέρα και περισσότερο η ιδιωτική υγεία, η

ιδιωτική πρωτοβουλία, η οποία λειτουργεί όχι µέσα από τη λογική
του κέρδους και µόνο, ταυτόχρονα όµως της παροχής των
υπηρεσιών σε µια ευνοµούµενη πολιτεία. Το ίδιο διεισδύει
καθηµερινά µε την ανοχή της πολιτείας στη δηµόσια υγεία, στο
δηµόσιο σύστηµα και το καταρρακώνει.
Μου κάνει εντύπωση, διαβάζοντας σήµερα, για να συγκροτήσω τη
σκέψη και το λόγο, τον Τύπο, οι παρατηρήσεις του κυρίου
Υπουργού µετά την επίσκεψη που έκανε στα νοσοκοµεία, που
ανταποκρίνονται πλήρως στις προαναγγελθείσες παρατηρήσεις,
που είχαν προηγηθεί ένα χρόνο πριν, όταν οι επιτυχηµένοι, κατά τα
άλλα, επιχειρηµατίες, ο κ. Κόκκαλης µε τον κ. Αποστολόπουλο,
έφτιαξαν την κοινή τους εταιρία, στην οποία προαναγγέλλανε µε τη
δηµιουργία της, τον έλεγχο ουσιαστικά του ΕΣΥ, των είκοσι πέντε
νοσοκοµείων, όπως αναφορικά είχε πει και ο κύριος Υπουργός,
που προέβλεπε ότι θα εγκαταλειφθούν.
'Αραγε, λειτουργούν µέσα στο πλαίσιο υπόδειξης αυτών των
φωστήρων της ιδιωτικής οικονοµίας, οι οποίοι κάθε άλλο παρά για
τους πολίτες ενδιαφέρονται εκ των πραγµάτων σαν συγκροτηµένες
εταιρίες κερδοφορίας σε ένα σύστηµα οικονοµίας και αγοράς
ελεύθερο;
Κύριοι συνάδελφοι, τα τελευταία χρόνια υπήρξε µία αναλαµπή.
'Ηταν το 1983 όταν ψηφίστηκε ο νόµος σ' αυτήν τη Βουλή για τη
συγκρότηση του ΕΣΥ, που προέβλεπε παράλληλα µια διάρθρωση
του συστήµατος ικανή να αντιµετωπίσει τουλάχιστον αυτήν την
εποχή µε ένα σύγχρονο τρόπο και αποτελεσµατικό το όλο θέµα, το
οποίο και οι εικασίες του κ. ∆οξιάδη σε µια προηγούµενη
κυβέρνηση βρήκαν σθεναρή αντίσταση στο ίδιο το πολιτικό του
κόµµα. Κι ενώ ξεκίνησε και αποτέλεσε ίσως τη µεγαλύτερη επιτυχία
των Κυβερνήσεων του Ανδρέα Παπανδρέου, εγκαταλείφθηκε στη
µέση, για να έρθει η ώρα σήµερα να υπονοµεύεται καθηµερινά ό,τι
πρόλαβε µέχρι τότε να έχει γίνει.
Η είσοδος των ασθενών στο σύστηµα υγείας κάποτε περνούσε
µέσα από την ιδιωτική πρωτοβουλία. Με τη δηµιουργία των
ελληνικών κέντρων υγείας, που είχαν προγραµµατιστεί να είναι
τετρακόσια, που έγιναν µόνο αυτά του αγροτικού τύπου τα εκατόν
εβδοµήντα, υπήρχε και µια άλλη δυνατότητα, η εισαγωγή στο
σύστηµα να γίνεται µέσα από δηµόσια φροντίδα.
Βέβαια αντέδρασαν και ήταν λογικό όσοι είχαν συµφέροντα και ήταν
οι ιδιώτες γιατροί, οι οποίοι έχαναν την πελατεία τους, αλλά ήταν και
οι ιδιωτικές κλινικές, οι οποίες φοβόντουσαν ότι έτσι δεν θα είχαν
την άµεση σχέση µε το σύστηµα. Και έτσι, µέσα από αντιδράσεις και
πολιτικές διαπλοκές παρέµειναν εκατόν εβδοµήντα τα κέντρα µόνον
αγροτικού τύπου και δεν προχωρήσαµε στη δηµιουργία κέντρων
υγείας αστικού τύπου. Και αρχίζει από εκεί και πέρα ο γολγοθάς
των ασθενών.
Για να µπει κανείς στο σύστηµα υγείας σήµερα, υποχρεούται ξανά,
για µια ακόµα φορά, λόγω και της µη εµπιστοσύνης που έχει πια ο
πολίτης τα τελευταία χρόνια στο ΕΣΥ, η στροφή προς την ιδιωτική
υγεία ή την λανθασµένη αξιοποίηση των εξωτερικών ιατρείων των
νοσοκοµείων, τα οποία δυστυχώς τις πρώτες ώρες της λειτουργίας
τους δέχονται τους πελάτες των ιδιωτικών γιατρών, που είναι άµεσα
συνδεδεµένα µέσα από τη δικιά τους επαγγελµατική κρίση, µε τους
γιατρούς των νοσοκοµείων.
Η λογική των γιατρών αποκλειστικής απασχόλησης κατερρίφθη. Η
µη δυνατότητα παρέµβασης του κράτους στον έλεγχο παραγωγής
γιατρών σε µια κοινωνία που λειτούργησε έτσι από µόνη της χωρίς
λογική, χωρίς στατιστικές ανάγκες, χωρίς επιστηµονικά
συγκροτηµένες πανεπιστηµιακές µονάδες, είχε και τις πρώτες
αντεγκλήσεις µεταξύ των γιατρών. Και έτσι αυτοί που ήταν οι
χειριστές αρχικά του συστήµατος σήµερα να είναι οι πρώτοι που
έχουν αγωνία για την εξέλιξη. Βλέπουν αυτό που ικανοποίησε τους
ίδιους που το είχαν αντιµετωπίσει εν µέρει µε την απτή συνεργασία
του ιδιώτη γιατρού και του γιατρού του δηµόσιου τοµέα, σήµερα
από κοινού να συγκροτεί µέτωπο αναζητώντας λύση, γιατί βλέπει
ότι αυτή η συνέχιση της στροφής προς την ιδιωτική υγεία θα τους
κάνει φτωχούς συγγενείς και υπάλληλους του συστήµατος.
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Είµαστε η χώρα που στατιστικά έχουµε το µεγαλύτερο αριθµό
γιατρών στην Ευρώπη και είναι αµαρτία να µη µπορούµε να
συγκροτήσουµε σύστηµα υγείας, να µη µπορούµε να
συγκροτήσουµε τα µέτωπα συνύπαρξης της ιδιωτικής και δηµόσιας
υγείας. Και κάθε µέρα να δίνουµε βήµατα σε επιχειρηµατίες οι
οποίοι συγκρούονται άµεσα σήµερα και παρεµποδίζουν την
ανάπτυξη του ΕΣΥ.
Πώς µπορεί να απαντήσει κανείς µετά την ψήφιση του νόµου
πλαίσιου για τη λειτουργία του Νοσοκοµείου Παπαγεωργίου, να µη
λειτουργεί σήµερα; Εάν δεν πάρει το πολιτικό θάρρος το Υπουργείο
να συγκρουστεί µε το κατεστηµένο των πανεπιστηµιακών γιατρών,
το οποίο θέλει να διαµορφώσει για µια φορά ακόµα το ΕΣΥ, στα
πλαίσιά του, στον έλεγχό του, δεν θα το λειτουργήσει ή όταν θα το
λειτουργήσει, θα το λειτουργήσει κουτσουρεµένα.
Την ίδια στιγµή συγκροτούνται τα ιδιωτικά νοσοκοµεία, τα ιατρικά
κέντρα και στη Θεσσαλονίκη όπως έγινε και στην Αθήνα, ούτως
ώστε µε τη συνεχή υπονόµευση λειτουργίας του δηµόσιου
νοσοκοµείου, να µεγιστοποιείται η δυσπιστία των πολιτών και να
οδηγούνται κάθε µέρα και περισσότερο, πέρα από την αδυναµία
που έχουν µέσα από µια οικονοµική πολιτική που περιορίζει
καθηµερινά το εισόδηµα, ξεπουλώντας τα υπολείµµατα τους, να
οδηγούνται για µια ακόµα φορά στις κλινικές.
'Οταν το 1992 ο κ. Σούρλας είχε τολµήσει τις πρώτες παρεµβάσεις
στο σύστηµα µετατρέποντας τον Ερυθρό Σταυρό ή δίνοντάς του τη
δυνατότητα µέσω δηµιουργίας µιας θυγατρικής εταιρείας του Ερίκου
Ντινάν και της στροφής εκεί προς τον ιδιωτικό έλεγχο, τότε το
ΠΑΣΟΚ δια του κ. Οικονόµου, το είχε καταψηφίσει και έλεγε ότι
αυτό θα αποτελέσει την ταφόπετρα του ΕΣΥ. Σε συνεχείς ερωτήσεις
που κάναµε εδώ αποσιωπήθηκε το θέµα. Πολλές φορές που
αναγκαζόσασταν εκ των πραγµάτων να απαντήσετε σε επίκαιρες
ερωτήσεις µας, χρησιµοποιούσατε και το ψεύδος. Πολλές φορές
µας διαβεβαιώσατε για πολλά πράγµατα πως δεν θα γίνουν, αλλά
τα κάνατε. 'Αλλες φορές µας είπατε ότι αυτά τα πράγµατα θα γίνουν
προθεσµιακά σε ένα µήνα και περνούν µήνες και δεν εχουν
λειτουργήσει. Ο τρόπος που διοικείται το ΕΣΥ είναι ιατροκεντρικό
και το ξέρετε πολύ καλά.
'Εχετε εντάξει στο ΕΣΥ µόνο τους επιστήµονες γιατρούς, αφήνοντας
γενικά εκτός συστήµατος το νοσηλευτικό και το διοικητικό
προσωπικό. Οι ίδιες οι προµήθειες συγκροτούνται από επιτροπές
που απαρτίζονται από γιατρούς, λες και αυτοί έχουν
οικονοµικοτεχνικές γνώσεις για να µπορέσουν να παρέµβουν, να
εµπορευθούν και να διαχειριστούν. Επίσης, η έµµονη λογική σας
είναι να διορίζετε στα διοικητικά συµβούλια πάλι γιατρούς.
Ακόµη, ενώ προχωρήσατε σ' ένα διεθνή διαγωνισµό στο πλαίσιο
της δικιάς σας πολιτικής -για την οποία εµείς έχουµε µια άλλη
λογική και µια άλλη πρόταση- για την πρόσληψη τριάντα µάνατζερς,
σιωπηρά το έχετε εγκαταλείψει. Ούτε την πολιτική σας δεν µπορείτε
να υλοποιήσετε φοβούµενοι τη σύγκρουση µε το ιατρικό αλλά και το
παραϊατρικό κατεστηµένο και όλο αυτό το κύκλωµα συµφερόντων
που έχει δηµιουργηθεί. Σας παραπληροφορούν κάθε φορά οι ίδιοι
οι οποίοι διαχειρίζονται και διαπλέκονται µε τα διάφορα
συµφέροντα. Και έτσι µε ευκολοπιστία τα δέχεστε, γιατί ασφαλώς
δεν µπορείτε να τα ελέγξετε. Στατιστικές υπηρεσίες δεν υπάρχουν,
δεν λειτουργούν.
Επικαλεσθήκατε και στην πρόσφατή σας δήλωση-συνέντευξη
αριθµούς τους οποίους προσπάθησα να βρω και ν'αναλύσω οι
οποίοι δεν ευσταθούν. Και καλά κάνατε και δεν χρησιµοποιήσατε
επώνυµα νοσοκοµεία όταν αναφερόσασταν σε στοιχεία και
αριθµούς, είτε όσον αφορά την προµήθεια των εστιατορίων είτε
όσον αφορά τη δυνατότητα του τεχνικού προσωπικού να
ανταποκρίνεται στη δυνατότητα συντήρησης των κτιρίων και άλλων
απαραίτητων εργασιών κλπ., γιατί εάν σας ζητούσε κάποιος να του
φέρετε µια στατιστική µελέτη, δεν θα είχατε αυτήν τη δυνατότητα
διότι δεν υπάρχουν δεδοµένα. Και δεν υπάρχουν δεδοµένα, γιατί
εσείς χρόνια τώρα µέσα στο νοσοκοµειακό σύστηµα δεν
προχωράτε σ'έναν κανονισµό λειτουργίας για να ξέρει ο καθένας τι
κάνει, ποιες είναι οι πραγµατικές του ευθύνες, ποιες είναι οι

πραγµατικές του υποχρεώσεις, πώς µπορούν πράγµατι να
ελεγχθούν για να µπορείτε έτσι να έχετε κάποια στοιχεία όταν
θέλετε ν'ασκήσετε κάποια πολιτική. ∆εν µπορείτε, έστω και αν το
θέλετε, να ασκήσετε πολιτική όπως είναι συγκροτηµένο σήµερα το
ΕΣΥ. Και το αφήνετε έτσι. Και το αφήνετε έτσι, πολύ φοβάµαι, γιατί
µέσα από τα αδιέξοδά του ενισχύετε την ιδιωτική πρωτοβουλία. Και
αυτό είναι µια πολιτική σας επιλογή. 'Οµως, δεν µπορείτε να τα
διαλύσετε όλα. Κάτι πρέπει να γίνει. Να λειτουργήσει ο δηµόσιος
τοµέας σαν µηχανισµός παρέµβασης γι'αυτούς που δεν έχουν. Γιατί
δεν µπορείτε να αµφισβητήσετε, ότι οι φτωχοί στην Ελλάδα έχουν
γίνει φτωχότεροι και περισσότεροι και ότι γι'αυτούς το ιδιωτικό
σύστηµα υγείας δεν θα δώσει ποτέ λύση.
Οι προµήθειες υλικών έχουν δηµιουργήσει ένα υπέρογκο κόστος.
Αναφορικά µε τη διακίνηση των φαρµάκων, όταν διαβάζει κανείς
στοιχεία και τα συγκρίνει µε τα ευρωπαϊκά δεδοµένα, ανατριχιάζει,
όταν διαπιστώνει ότι έχουν αυξηθεί τα τελευταία έξι χρόνια κατά
598% οι δαπάνες για τα φάρµακα. 'Εχουµε το οικτρό φαινόµενο του
2% επί του ΑΕΠ κόστος για τα φάρµακα και όχι διότι αυτά είναι
απαραίτητα επειδή ο ελληνικός λαός νοσεί. Αντίθετα, νοσεί το
σύστηµα το οποίο εσείς διαχειρίζεστε.
Η πολυφαρµακία είναι επικίνδυνη πράξη, αλλά είναι κερδοφόρα και
σεις στη λογική του κέρδους ενδίδετε εύκολα. Σήµερα, οι
περισσότεροι γιατροί έχουν µετατραπεί δυστυχώς σε πλασιέ
φαρµάκων. Τρέχουν στους "γιατρούς χωρίς σύνορα" γιατί δεν έχουν
διέξοδο στο κράτος. Οι παλιοί σας "σύµµαχοι" κατά το σύστηµα θα
βγουν ενάντια σε σας, γιατί τους κάνατε πολλούς χαϊδεύοντάς τους
τ' αυτιά, τους δηµιουργήσατε αδιέξοδο, κλείνετε το ΕΣΥ,
περιορίζοντάς το κάθε µέρα και περισσότερο, αφήνοντάς τους
ουσιαστικά στο έλεος των επιχειρηµατιών που συγκροτούν το νέο
σύστηµα υγείας τους οποίους θα χρησιµοποιήσουν σαν απλούς
υπάλληλους.
Κύριε Υπουργέ, αυτά που εσείς οµολογήσατε δεν σας
απαλλάσσουν. Σας δηµιουργούν ευθύνη. Σκεφθείτε όµως πως αν
δεν έχετε το κουράγιο να πάρετε πολιτικές αποφάσεις, να
συγκρουστείτε µε συµφέροντα, δεν θα ολοκληρώσετε τίποτε απ'
αυτά που µε µισόλογα έχετε υποσχεθεί γιατί θεσµικά δεν έχετε
παρέµβει. 'Οπως παραδείγµατος χάρη µιλάτε σήµερα ακόµη για
προσωρινές προσλήψεις εποχικών -ακούστε, εποχικών!-
υπαλλήλων. ∆ηλαδή το καλοκαίρι, θα παίρνετε γιατρούς και θα τους
απολύεται το χειµώνα για να καλύψετε µόνιµες θέσεις που είναι
ακάλυπτες;
Κύριε Υπουργέ, είναι πάρα πολλά τα θέµατα. Περιορίζοµαι εδώ για
να αξιοποιήσω τη δευτερολογία µου σε συγκεκριµένα στοιχεία. Εγώ
σας έβαλα το πολιτικό σκέλος που λέει πως τελικά µια εποχή
παρακµής της πολιτικής, επικράτησης του νεοφιλελευθερισµού και
της αντίληψης πως όλα θα λειτουργούν στη λογική του κέρδους,
εµείς θα είµαστε πάντα ενάντια σε όσες αποφάσεις και νοµοσχέδια
φέρνετε που ουσιαστικά υλοποιούν αυτές τις πολιτικές.
Επενδύονται µόνο µε διαφορετικά λόγια χάριν της πολιτικής η οποία
όµως πια έχει γίνει αναποτελεσµατική και χαρακτηρίζεται
παλαιοκοµµατική.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Πριν δώσω το λόγο
στον κ. ∆ηµαρά να µου επιτρέψετε, κύριοι συνάδελφοι, να
ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα δυτικά θεωρεία παρακολουθούν
την συνεδρίασή µας αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην
έκθεση της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", είκοσι
σπουδαστές και δύο συνοδοί του Ιδρύµατος Μπότση. Ενδιαφέρει
άµεσα και τον κ. ∆ηµαρά ως δηµοσιογράφο!
(Χειροκροτήµατα απ' όλες τις πτέρυγες)
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Μέλλοντες συνάδελφοί µου!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Επίσης παρακαλώ να
εγκρίνετε άδεια απουσίας στο εξωτερικό στον κ. Κωνσταντόπουλο,
Πρόεδρο του Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου.
Εγκρίνει η Βουλή;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Η Βουλή ενέ-
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κρινε.
Επίσης ο Πρόεδρος του Συνασπισµού κ. Κωνσταντόπουλος µε
άλλη του επιστολή ορίζει Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπο της
σηµερινής συζήτησης την κ. Στέλλα Αλφιέρη.
Ο κ. Ιωάννης ∆ηµαράς, Βουλευτής Αθηνών, έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, χρόνια πολλά.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η θέση του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού
Κινήµατος για το δηµόσιο χαρακτήρα που πρέπει να έχει η υγεία
στην Ελλάδα, έχει ποικιλλοτρόπως και σε κάθε περίπτωση
διατυπωθεί στη Βουλή και δηµόσια. Εποµένως σ' αυτό το κεφάλαιο
θα µου επιτρέψετε, σ' αυτήν τη µικρή προσέγγιση την αποψινή να
µην την επιχειρήσω. Είναι δεδοµένο.
'Οµως, εκείνο το οποίο διαισθάνοµαι και νιώθω είναι ότι αυτή η
συζήτηση είναι λίγο µελαγχολική. Γιατί; Γιατί στις Ολοµέλειες της
Βουλής και κατά τη διάρκεια των επερωτήσεων, των δικαιωµάτων
που έχουν δηλαδή τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης, πολλές φορές
έχει έλθει στη Βουλή το θέµα της δηµόσιας υγείας. Απ' όλα τα
κόµµατα της Αντιπολίτευσης και κατά καιρούς έχουν διατυπωθεί οι
ανησυχίες όλων για τον τρόπο µε τον οποίο οι υπεύθυνοι της
Κυβέρνησης χειρίζονται το µεγάλο αυτόν τοµέα που λέγεται
δηµόσια υγεία.
Θα µου επιτρέψετε να θυµηθώ και να καταφύγω στην εποχή που
υπήρχε εκείνο το σύνθηµα, "τέρµα στη ντροπή του ράντζου", τότε
που κυβερνούσε η Νέα ∆ηµοκρατία και που ήταν ένα σύνθηµα του
ΠΑ.ΣΟ.Κ. της εποχής εκείνης.
Από το 1980, οπότε επισηµάνθηκε αυτό το σύνθηµα, µέχρι σήµερα,
δεν έχει γίνει τίποτα. Αλλά το ίδιο ακριβώς σύνθηµα διετυπώθη και
το 1990, όταν µε την προεδρία στη Νέα ∆ηµοκρατία του κ.
Μητσοτάκη διετύπωσε η Νέα ∆ηµοκρατία τις απόψεις της στον
τοµέα της υγείας, λέγοντας ότι τι έγινε µε αυτό το σύνθηµα, τι θα
κάνουµε τώρα. Σήµερα, λοιπόν, είναι γεγονός και είναι αλήθεια ότι
τα ράντζα ακόµη υπάρχουν στα δηµόσια νοσοκοµεία. Και είναι ένα
πρόβληµα, το οποίο είµαι βέβαιος ότι απασχολεί και τη σηµερινή
Κυβέρνηση, µόνο που λύση δεν έχει δοθεί, παρά τις δεσµεύσεις και
τις υποσχέσεις που δόθηκαν κατά καιρούς στον ελληνικό λαό.
Εκείνο το οποίο ίσως έχει µεγαλύτερη σηµασία απ' όλα πάντως
είναι ότι ακόµη και σήµερα εξακολουθεί να παραµένει συνεχώς ως ο
µεγάλος ασθενής της χώρας, ο χώρος της δηµόσιας υγείας.
Αλήθεια, διεπιστώθησαν ελλείµµατα ύψους εκατόν ογδόντα
δισεκατοµµυρίων (180.000.000.000) δραχµών, τα οποία
ρυθµίστηκαν τον Ιανουάριο του 1997 και σήµερα, δυστυχώς,
βρισκόµαστε στη δυσχερή θέση και εµείς να επισηµάνουµε ότι αυτά
τα ελλείµµατα αναπαράγονται µε µεγαλύτερη ταχύτητα. Σήµερα τα
χρέη πλησιάζουν τα εβδοµήντα δισεκατοµµύρια (70.000.000.000)
δραχµές, παρά το γεγονός ότι τα έσοδα από τα νοσήλεια
αυξήθηκαν κατά 30%. Τι θα γίνει και πώς δραστικά θα παρέµβετε
στο χώρο της δηµόσιας υγείας;
Οι προσλήψεις -ένα θέµα το οποίο έθεσε και ο συνάδελφός µου στο
∆ηµοκρατικό Κοινωνικό Κίνηµα κ. Ρόκος- και οι εξαγγελίες για
στελέχωση νέων νοσοκοµειακών µονάδων ή ειδικών τµηµάτων
όταν ήταν στα όρια του 1993 και του 1994 -πεντέµισι χιλιάδες θέσεις
-ήταν οι εξαγγελίες του κ. Κρεµαστινού εάν θυµάστε-
ολοκληρώθηκαν µόλις το 1997, ενώ οι τρεισήµισι χιλιάδες θέσεις
του κ. Γείτονα, όπως τις εξήγγειλε για το 1997 και το 2000, για το
1998, είναι ακόµα σε εξέλιξη. Με αυτούς τους ρυθµούς
απορρόφησης του κρατικού µηχανισµού θα πρέπει να φτάσουµε
στο 2003 για να έχουν ολοκληρωθεί.
Θα θίξω και ένα άλλο θέµα εν τάχει για να προλάβω να κλείσω µε
ένα θέµα επικαιρότητας. Οι υπερωρίες του προσωπικού και οι
εφηµερίες των γιατρών περικόπτονται κατά 60% και σε συνδυασµό
µε τις τεράστιες ελλείψεις του προσωπικού που συνεχώς
διευρύνονται, επιταχύνουν την κατάρρευση του συστήµατος, κάτι
που δεν θέλει, που δεν επιθυµεί και θα αντισταθεί, ο ελληνικός
λαός.
'Ερχοµαι σε ένα θέµα επικαιρότητας, κύριε Υπουργέ, και έχει πολύ
µεγάλη σηµασία, κατά την ταπεινή µου γνώµη, ο τρόπος µε τον
οποίο θα απαντήσετε στα ερωτήµατα, τα οποία βασανίζουν σήµερα
τον ελληνικό λαό µε όλα όσα έχουν ακουστεί και στα ραδιόφωνα και

στις τηλεοράσεις. Το θέµα των τοξικών ουσιών από τον πόλεµο
που διεξάγει ο ανθρωπιστικός στρατός του ΝΑΤΟ και των
Αµερικάνων εναντίον των Γιουγκοσλάβων στη Σερβία.
Είναι αλήθεια, γιατί έχω παρακολουθήσει το θέµα από κοντά, ότι
πολλοί από τους επιστήµονες, οι οποίοι στελεχώνουν το
"∆ΗΜΟΚΡΙΤΟ", έχουν πει ότι γίνονται µετρήσεις, αλλά θέµα
κινδύνου ραδιενέργειας δεν υπάρχει. ∆εν µπορώ όµως, κύριε
Υπουργέ, να αµφισβητήσω ή αν θέλετε, να αντικρούσω την άποψη
άλλων επιστηµόνων, οι οποίοι στεντορεία τη φωνή διαλαλούν από
ραδιοφώνων και τηλεοράσεων το γεγονός ότι η Ελλάδα κινδυνεύει
από τις τοξικές ουσίες. Και καταφεύγω στις εκτιµήσεις των εξής
καθηγητών του Αριστοτελείου Πανεπιστηµίου Θεσσαλονίκης.
Συνεντεύξεις τους δηµοσιεύτηκαν στα σηµερινά ΝΕΑ.
(Στο σηµείο αυτό, κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να χρησιµοποιήσω και το χρόνο της
δευτερολογίας µου για να ολοκληρώσω;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): 'Οχι, δεν µπορείτε.
∆εν µεταφέρεται ο χρόνος της δευτερολογίας και δεύτερον, βάζετε
ένα θέµα, το οποίο ...
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ:'Εχει ξαναγίνει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εν γίνεται από τον
Κανονισµό. Ευχαρίστως, πείτε δύο λέξεις ακόµα καθ'υπέρβαση του
χρόνου και εντός του αντικειµένου, φυσικά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: ∆εν είναι το αντικείµενο αυτό;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Είναι στην
επερώτηση; Αν δεν είναι στην επερώτηση, το λέει ρητά ο
Κανονισµός.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε συγχωρείτε. Ο
προβληµατισµός αυτός δεν είναι ένας προβληµατισµός ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σύµφωνοι, είναι αυτός
προβληµατισµός. Μπορεί να ανακύψει και άλλος προβληµατισµός
και άλλος κλπ. Ο Κανονισµός όµως λέει ότι η συζήτηση περιορίζεται
στο περιεχόµενο ...
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Για το θέµα της υγείας του ελληνικού λαού
...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ... που περιλαµβάνει
η επερώτηση. Και αυτό το οποίο προβλέπει ο Κανονισµός είναι
σοφό για την ισότητα των όπλων. ∆εν µπορεί να αιφνιδιάζεται
κανένας µε νέα στοιχεία. Εν πάση περιπτώσει, πείτε τη σκέψη σας.
∆εν θα αντιδικήσουµε. Σας λέω τι λέει ο Κανονισµός.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, σε σχέση µε το αντικείµενο
και την προσέγγιση έχετε καταθέσει και εσείς επίκαιρη ερώτηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σύµφωνοι, αλλά δεν
τη συζητάω παρεµπιπτόντως.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΗΜΑΡΑΣ: Λοιπόν ο κ. Ζερεφός λέει ότι όχι µόνο οι
ουσίες αυτές είναι τοξικές, αλλά παράγουν και άλλες εξίσου
επικίνδυνες ουσίες. Εισχωρούν στην τροφική αλυσίδα,
συσσωρεύονται στον οργανισµό και µπορούν να προκαλέσουν
καρκίνο. "Η ζηµιά βραχυπρόθεσµα θα είναι τεράστια για την
περιοχή", λέει ο κ. Γιάννης Ζιώµας, Αναπληρωτής Καθηγητής στο
Εργαστήριο Φυσικής Ατµόσφαιρας στο Αριστοτέλειο Πανεπιστήµιο
Θεσσαλονίκης. Υπάρχει όµως και η άλλη η άποψη, την οποία σας
είπα πριν, ότι δεν υπάρχει κανένας κίνδυνος να απειληθεί η χώρα
µας από τις τοξικές ουσίες.
Εν τέλει, αυτό που θα ήθελα να σας ρωτήσω, πάντα σε σχέση µε το
ενδιαφέρον που έχουµε για την υγεία του ελληνικού λαού, είναι το
εξής: Γίνονται, κύριε Υπουργέ, µετρήσεις; Ποια είναι τα
αποτελέσµατα; Ποια µέτρα σκέπτεστε να λάβετε ώστε και να
ενηµερωθεί ο ελληνικός λαός, αλλά και ο µη γένοιτο, να
αντιµετωπίσουµε ένα τέτοιο πρόβληµα και να το ξεπεράσουµε;
Αυτό ήθελα να πω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εν  είναι  όµως  αυτό
το  αντικείµενό  µας.  Το  θέµα  βεβαίως  είναι  επίκαιρο,  είναι
σηµαντικό,  αλλά δεν είναι το αντικείµενο το οποίο συζητάµε.
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Ο κύριος Υπουργός ήρθε εδώ να απαντήσει επί της επερωτήσεως η
οποία αφορά τη δηµόσια υγεία και το Εθνικό Σύστηµα Υγείας.
Ο κ. Μιχαλολιάκος έχει το λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να
υποβάλω µία παράκληση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Για άλλο θέµα εσείς.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ: Θα ήθελα να έχω την ανοχή του
Προεδρείου και του Σώµατος για µία παρέκκλιση από τον
Κανονισµό και από το έθιµο του κοινοβουλευτικού ελέγχου.
Αυτήν την ώρα, όπως θα γνωρίζετε ίσως ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): 'Οχι αυτήν την ώρα,
λίγο µετά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ: Σε αυτό το χρονικό διάστηµα, από
τις επτά η ώρα µέχρι τις οκτώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Λίγο µετά. Μετά τις
επτάµισι ...
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ: Εν πάση περιπτώσει, για όλους
τους πολίτες και προπαντός για τους πολίτες που ασχολούνται
ενεργά µε την πολιτική, έχει ιδιαίτερο ενδιαφέρον µία εκδήλωση,
που πραγµατοποιείται από το 'Ιδρυµα Καραµανλή και αφορά τη
µνήµη και την προσφορά του Κωνσταντίνου Καραµανλή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Είµαστε
προσκεκληµένοι όλοι, αλλά οι υποχρεώσεις δεν µας επιτρέπουν
όπως αντιλαµβάνεσθε, να συµµετέχουµε. Εσείς βέβαια έχετε έναν
εξαιρετικό λόγο ...
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ: Η παράκλησή µου είναι να µου
δώσετε τη δυνατότητα µίας δίλεπτης παρέµβασης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Εάν επιτρέπει το
Σώµα και είναι πράγµατι δίλεπτη η παρέµβαση και κατ' εξαίρεση και
χωρίς αυτό να αποτελέσει προηγούµενο, ορίστε έχετε το λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ: Ευχαριστώ θερµώς και το
Προεδρείο, αλλά προπαντός το ∆Η.Κ.ΚΙ. που έχει και την
πρωτοβουλία.
Χαιρετίζουµε την πρωτοβουλία του ∆Η.Κ.ΚΙ., όπως και την
πρωτοβουλία από οποιοδήποτε άλλο κόµµα που αναδεικνύει το
έλλειµµα που υπάρχει στον τοµέα παροχής υπηρεσιών υγείας από
το κράτος.
Ως Νέα ∆ηµοκρατία έχουµε µάλλον κουράσει το Σώµα µε τις πολύ
συχνές παρεµβάσεις µας πάνω στο θέµα υγεία.
Θα ήταν πάρα πολύ χρήσιµο και ελπιδοφόρο κάποτε στη Βουλή να
µην υπάρχει αντιπαράθεση. Να έχουµε όλοι την αίσθηση ότι στην
πατρίδα µας η υγεία παρέχεται µε επάρκεια και σε υψηλή ποιότητα.
Αυτό εξάλλου ήταν το µεγάλο µήνυµα που έδινε προς τον ελληνικό
λαό ο ιδρυτικός νόµος του Ε.Σ.Υ., που θα καταργούσε το φακελάκι,
που θα εξαφάνιζε τα ράντζα, που θα έφερνε την ανθρωπιά και θα
παρείχε το κοινωνικό αγαθό της υγείας µε επάρκεια σε όλους τους
πολίτες.
Σήµερα, διαπιστώνουµε όλοι ότι παρέχεται µε ανεπάρκεια και
πολλές φορές η ποιότητα είναι χαµηλή και επικίνδυνη. Και είχαµε
την ευκαιρία να τονίσουµε πού οφείλεται αυτό.
Θα ήθελα να αναδείξω ακόµη µία φορά την πολύ χαµηλή
χρηµατοδότηση, που έχει ο τοµέας της υγείας, από τον κρατικό
προϋπολογισµό. Είναι περίπου 3% επί του ΑΕΠ στην Ελλάδα, ενώ
στην υπόλοιπη Ευρώπη κατά µέσο όρο είναι 9%. 'Εχουµε, λοιπόν,
τεράστιο έλλειµµα χρηµατοδότησης.
∆εν έχουµε πεισθεί ότι και αυτοί οι πόροι οι ανεπαρκείς
αξιοποιούνται αποτελεσµατικά. ∆εν έχουµε πεισθεί για τη
διαφάνεια. Και βέβαια, η παραοικονοµία στα δηµόσια νοσοκοµεία
οργιάζει. Αυτό είναι κάτι που δεν τιµά την εποχή µας και εµάς
όλους.
Είχαµε την ευκαιρία να τονίσουµε την ανεπάρκεια της
πρωτοβάθµιας περίθαλψης. Ακόµη ο θεσµός του οικογενειακού
γιατρού περιµένει. Τα κέντρα αστικού τύπου µεταφέρονται στο
µέλλον.
Θέλω να ελπίζω ότι οι σηµερινές απαντήσεις της πολιτικής ηγεσίας
του Υπουργείου θα είναι πειστικότερες από άλλες απαντήσεις που

είχαν δοθεί στο παρελθόν. Και θέλω να ελπίζω ακόµη -και µε αυτό
κλείνω- ότι θα έχει κάποιες πειστικότερες απαντήσεις σήµερα η
Κυβέρνηση για το πόσο επιβαρύνεται η υγεία του ελληνικου λαού
από όλα όσα λέγονται, ακούγονται και γράφονται από τα µέσα
ενηµέρωσης, από ειδικούς και µη ειδικούς, για τις επιπτώσεις του
πολέµου στα Βαλκάνια και στην Ελλάδα. Θέλω να ελπίζω ότι
τουλάχιστον αυτόν τον κίνδυνο δεν θα τον αναλάβουµε. 'Οτι όλα
αυτά είναι καθ' υπερβολή.
Αυτά είχα να πω σήµερα.
Ευχαριστώ πολύ για την ανοχή και ελπίζω η συνέχεια της
συζητήσεως να µη µας υποχρεώσει να παρέµβουµε αργότερα
σήµερα ή κάποια άλλη ηµέρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Ιωάννης Αράπης
έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΡΑΠΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η υγεία της
πατρίδας µας νοσεί και η ασθένειά της έχει γίνει πλέον χρόνια
αρρώστεια.
Ο νόµος 1397/1983 αποτέλεσε τη σηµαντικότερη κατάκτηση της
ελληνικής κοινωνίας στον τοµέα του κράτους πρόνοιας, θέτοντας τα
θεµέλια για τη σύγχρονη οργάνωση και ανάπτυξη του Εθνικού
Συστήµατος Υγείας (Ε.Σ.Υ.).
'Οµως η έλλειψη εξειδικευµένου ιατρικού προσωπικού, η
ανεπάρκεια της νοσοκοµειακής κάλυψης και η λυσσαλέα
συντεχνιακή αντίδραση του ευρύτερου συντηρητικού χώρου, ήταν
εµπόδια στην εφαρµογή του.
Κοντά σ' αυτά έλειψε και η συνεχής στήριξη και ο συστηµατικός
εκσυγχρονισµός τους. Το έργο της δεκαετίας του '80 ήρθαν να
ακυρώσουν όλες οι µετά το '89 κυβερνητικές πολιτικές στο χώρο
της υγείας, πολιτικές που κυµάνθηκαν από έµµεση υπονόµευση
έως ανοιχτή επίθεση και κατεδάφιση των συστηµατικοτέρων
στηριγµάτων του δηµόσιου συστήµατος υγείας. Τα παραδείγµατα
ήταν πολλά. Από την υποβάθµιση της πλήρους και αποκλειστικής
απασχόλησης των γιατρών του ΕΣΥ και την υποτίµηση γενικής
οικογενειακής ιατρικής µε το ν. 2071/92 επί κυβερνήσεως Νέας
∆ηµοκρατίας µέχρι την περσινή αµαρτωλή ίδρυση του Συµβουλίου
Ενιαίας ∆ράσης Υπηρεσιών Υγείας που σκοπό είχε τη µη ίδρυση
εθνικού φορέα υγείας, παρ' όλο που αυτός ήταν αναγκαίος για τη
σωστή λειτουργία του ΕΣΥ.
Συνάµα ο συνεχής οικονοµικός στραγγαλισµός του ΕΣΥ και η
αφαίµαξη των υπηρεσιών υγείας από τα µικρά και µεγάλα
συµφέροντα ιδίως στον τοµέα των ιατρικών εξετάσεων, οδήγησαν
σε µια παρατεταµένη κρίση που η σηµερινή κυβερνητική πολιτική
την επιτείνει.
Η κρίση αυτή εκδηλώνεται έντονα στα εξής:
Στις δυσκολίες πρόσβασης και στην αφερεγγυότητα ολοκλήρωσης
της υγειονοµικής φροντίδας που παρέχεται στον πολίτη. ∆εν έχετε
παρά να δείτε τα νοσοκοµεία µας, που οι λίστες αναµονής είναι
ατελείωτες και µόνο ως επείγον περιστατικό στα εφηµερεύοντα
µπορεί ο ασθενής, που δεν έχει διασυνδέσεις ή φακελάκι, να
νοσηλευτεί.
Στην άνιση προσφορά υπηρεσιών µεταξύ κέντρου και περιφέρειας,
µε αποτέλεσµα την υποβάθµιση της περιφέρειας και την επικίνδυνη
υπερφόρτωση των νοσοκοµείων του κέντρου.
Η πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας στην επαρχία, τα γνωστά κέντρα
υγείας, έχουν εγκαταλειφθεί στην τύχη τους από τότε που
δηµιουργήθηκαν. Η κρίση εκδηλώνεται στην παντελή απουσία ή
υπολειτουργία συστηµάτων προληπτικής ιατρικής, επείγουσας
ιατρικής και πρωτοβάθµιας περίθαλψης, δηλαδή των ακρογωνιαίων
λίθων του ΕΣΥ.
Η κρίση επίσης εκδηλώνεται στον οικονοµικό στραγγαλισµό της
δηµόσιας υγείας, που εκφράζεται µε µείωση των δαπανών µε
µεγάλα κενά, ιδίως στο νοσηλευτικό προσωπικό και δραστική
µείωση των αποδοχών.
∆εν έχει κανείς παρά να ρίξει µια µατιά στα δηµόσια νοσοκοµεία,
που τόσο συχνά κατεβάζουν τα ρολά τους. ∆εν έχει παρά να δει τις
ελλείψεις σε νοσηλευτικό προσωπικό ή να συγκρίνει τις σηµερινές
αποδοχές µε αυτές που υπήρξαν πριν δέκα χρόνια.
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Ο παρασιτισµός, η κερδοσκοπία, η πολυφαρµακία, η ανυπαρξία
ελέγχου στην άσκηση της ιδιωτικής περίθαλψης καλά κρατούν. Η
κερδοσκοπική εξάντληση του ΕΣΥ και των ασφαλιστικών ταµείων
συνεχίζεται αµείωτη. Τα δικαιώµατα και η προστασία του ασθενούς
είναι ανύπαρκτα.
Η Κυβέρνηση µε το περσινό νοµοσχέδιο, αντί να θεσπίσει και να
ενισχύσει το θεσµό του οικογενειακού γιατρού, απλώς βάφτισε
οικογενειακούς γιατρούς τους γιατρούς του ΙΚΑ και συνεπώς δεν
άλλαξε τίποτα στη θεσµική κατοχύρωση των δικαιωµάτων του
ασθενούς.
Η Κυβέρνηση υιοθετώντας νεοφιλελεύθερα αντιλαϊκά κριτήρια και
λογικές, καταργεί το κράτος - πρόνοιας. Αντιµετωπίζει την υγεία και
την περίθαλψη µε κριτήρια αγοράς. ∆ιαλύει δοµές και οργανισµούς
που φτιάχτηκαν.
Για παράδειγµα, το νοµοσχέδιο για την ψυχική υγεία, που η
συζήτησή του στην Ολοµέλεια αρχίζει αύριο, είναι µνηµείο
προχειρότητας. Με αυτό η Κυβέρνηση, µεταξύ των άλλων, καταργεί
τη Γενική ∆ιεύθυνση Ψυχικής Υγείας χωρίς να την αντικαθιστά µε
κάτι άλλο.
Τι αποτελέσµατα µπορούµε να περιµένουµε όταν καταργείτε το
επιτελικό όργανο αυτού του χώρου;
'Οντως, η σηµερινή υγεία είναι αρρωστηµένη. Είναι απαράδεκτο
σήµερα, κύριοι συνάδελφοι, το αντικαρκινικό νοσοκοµείο Πειραιά,
στο τέλος του 20ο αιώνα να µην έχει αξονικό και µαγνητικό
τοµογράφο. Αναγκάζονται οι ασθενείς µε παρέµβαση των γιατρών
να πηγαίνουν στον ιδιωτικό φορέα. Είναι απαράδεκτο το 2000
ασθενείς να συσσωρεύονται στα ράντζα των νοσοκοµείων.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ολοκληρώστε. ∆εν
έχετε άλλο χρόνο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΡΑΠΗΣ: Είναι απαράδεκτο, το Νοσοκοµείο
Παπαγεωργίου που είναι ένα από τα µεγαλύτερα των Βαλκανίων,
αυτήν τη στιγµή να µη λειτουργεί.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Τελείωσε ο χρόνος
σας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΡΑΠΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Λυπάµαι που είµαι
υποχρεωµένος να σας τα λέω αυτά, αλλά πρέπει να εφαρµόζουµε
τον Κανονισµό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΡΑΠΗΣ: Με τον τρόπο αυτό που χρησιµοποιείτε τη
σηµερινή υγεία θέλετε να κάνετε τα νοσοκοµεία κέντρα διερχοµένων
και να φέρετε τους ασθενείς στην ιδιωτική πελατεία.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Καρατάσος έχει
το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΑΣΟΣ: Σε όλες τις χώρες του κόσµου η πρώτη
ευχή, κύριε Πρόεδρε, είναι για την υγεία. 'Ετσι και στην πατρίδα µας
κυριαρχεί αυτή η ευχή. Φαίνεται όµως ότι ακόµα και το
πολυτιµότερο αυτό αγαθό για τον άνθρωπο που είναι η υγεία, η
Κυβέρνηση στα πλαίσια της ιδιωτικοποίησης και της συναλλαγής
της µε ιατρικά µονοπώλια ξένα και ντόπια αφαίρεσε µε την
υποβάθµιση των κέντρων υγείας από τον ελληνικό λαό την ελπίδα
που είχε ξεκινήσει ο αείµνηστος Γιώργος Γεννηµατάς, µια ελπίδα
που χειροκρότησε όλος ο ελληνικός λαός. 'Οµως εσείς, το νέο
ΠΑ.ΣΟ.Κ., καταργήσατε ό,τι έχει σχέση µε την ελάφρυνση των
πλατιών λαϊκών στρωµάτων.
Βρισκόµαστε στην αρχή του 21ου αιώνα. Η Κυβέρνηση
υπερηφανεύεται ότι µε την πολιτική που ακολουθεί, θα βάλει τη
χώρα µας στην ΟΝΕ και στο ΕΥΡΩ. Πιστεύει ότι έτσι ως διά µαγείας
θα λυθούν όλα τα προβλήµατα. Αυτή είναι η πολιτική της
στρουθοκαµήλου. Τα προβλήµατα όχι µόνο µένουν άλυτα, αλλά
γίνονται όλο και µεγαλύτερα.
Στον ευαίσθητο χώρο της υγείας δεν έµεινε τίποτα όρθιο. Χωρίς
κονδύλια, χωρίς γιατρούς, χωρίς εξυπηρέτηση του πολίτη τα
κρατικά νοσοκοµεία διαλύονται για να περάσουν στα χέρια των
ιδιωτών. Μόνο όταν επισκέπτεται το νοσοκοµείο η σύζυγος του

Πρωθυπουργού φροντίζουν να δείξουν µία φαινοµενικά όµορφη
εικόνα της δηµόσιας υγείας. Μια µατιά, όµως, στα δηµόσια
νοσοκοµεία και στα κέντρα υγείας φτάνει για να διαπιστώσει κανείς
την τραγική κατάσταση που επικρατεί σε όλη τη χώρα. Στην
Κάλυµνο, στα Χανιά, στο Βόλο, στον Πύργο Ηλείας, στη δυτική
Αττική, παντού εικόνα διάλυσης.
Κενές οργανικές θέσεις ιατρικού νοσηλευτικού και βοηθητικού
προσωπικού. 'Ενας αγροτικός γιατρός για δέκα ή δεκαπέντε χωριά,
χωρίς τα απαραίτητα υλικά. Μονάδες νεφροπαθών που
υπολειτουργούν. Κέντρα υγείας χωρίς προσωπικό, χωρίς
πιστώσεις.
Προληπτική ιατρική ανύπαρκτη. Η φυµατίωση αυξήθηκε κατά
500%. Τίποτα δε γίνεται. Καµία ενηµέρωση στον κόσµο. Και το
χειρότερο: Είσαστε επικίνδυνοι για τη σιωπή σας. Ενώ οι άρρωστοι
στιβάζονται στα ράντζα, στους διαδρόµους των κρατικών
νοσοκοµείων, νοσοκοµεία δεν αναπτύσσονται και δεν λειτουργούν
λόγω γραφειοκρατίας, αλλά και για το ποιος θα κάνει τις νέες
προσλήψεις. 'Ολα στο βωµό του πολιτικού συµφέροντος.
Οι προτάσεις των γιατρών, των φορέων των εργαζοµένων, πάνε
στα καλάθια των αχρήστων. Αλήθεια, µε αυτήν την υποδοµή, µε
αυτά τα χάλια στο χώρο της υγείας και όχι µόνο θα µπούµε στην
ΟΝΕ; Τι θα αλλάξει από την επόµενη της ένταξής µας; Μήπως θα
έχουν πλήρη και δωρεάν ιατρική περίθαλψη οι άποροι ή µήπως τα
βιβλιάρια του δηµοσίου, του ΤΕΒΕ κ.λπ. θα τους παρέχουν ιατρική
κάλυψη σε κάθε τους ανάγκη; Ακόµα και εδώ στην πρωτεύουσα
κυρίως στη δυτική Αττική, τα προβλήµατα είναι πολλά.
'Ενα παράδειγµα για την ανοργανωσιά αρκεί. Στο Κέντρο Υγείας
Μεγάρων υπάρχει παρασκευαστής, αλλά δεν υπάρχει
µικροβιολόγος. Στο ΙΚΑ Μεγάρων, ένα χιλιόµετρο πιο πέρα,
συµβαίνει το αντίθετο. Αποτέλεσµα: ∆εν λειτουργεί κανένα σωστά.
Μιλάµε για µια περιοχή µε πολλά τροχαία και εργατικά ατυχήµατα.
Και το Θριάσιο Νοσοκοµείο δεν βρίσκεται σε καλύτερη µοίρα.
'Εχουν περάσει πολλά χρόνια και ακόµα δεν έχει αναπτυχθεί. Τα
κρεβάτια µένουν άδεια. Το ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό δεν
αρκεί για να καλύψει τις ανάγκες. Συγχρόνως, υπάρχουν σύγχρονα
µηχανήµατα χωρίς χειριστές, χωρίς τα απαραίτητα κονδύλια. Και
όµως, αυτό το νοσοκοµείο εγκαινιάστηκε πέντε φορές από
κυβερνήσεις του ΠΑ.ΣΟ.Κ. και της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Οι δεσµεύσεις του σηµερινού Πρωθυπουργού όταν επισκέφθηκε
την περιοχή, έµειναν στα χαρτιά. Ο λαός όµως πληρώνει από τον
ιδρώτα του την περίθαλψη και περίθαλψη δεν έχει. Τόσο πολύ
υπολογίζετε το µόχθο του που δεν µπορέσατε να λειτουργήσετε
ούτε τη Μονάδα Εγκαυµάτων του νοσοκοµείου που ήταν δωρεά του
Οµίλου Λάτση. ∆ικαιολογείστε ότι δεν πάνε οι γιατροί. Μα, πώς να
πάνε; Υπάρχει συγκοινωνία από την Αθήνα; 'Οχι. ∆ώσατε κίνητρα;
Καταργήσατε τη γραφειοκρατία; Εχετε ως στόχο τη δωρεάν υγεία ή
θέλετε να περάσει στα χέρια των ιδιωτών, οι οποίοι γέµισαν τη
χώρα µε ιατρικά κέντρα;
∆εν είναι δυνατόν να υπάρχει πραγµατική και ουσιαστική παροχή
ιατρικής περίθαλψης στον πολίτη, όταν στο όνοµα του περιορισµού
των δηµοσιονοµικών ελλειµµάτων µειώνονται δραστικά οι
πραγµατικές δαπάνες για την υγεία. Είναι, λοιπόν, απαραίτητο να
αυξηθούν οι δαπάνες για την υγεία, να γίνουν οι απαραίτητες
προσλήψεις ιατρικού, νοσηλευτικού και λοιπού προσωπικού.
Το νοµαρχιακό Νοσοκοµείο Θριάσιο να γίνει περιφερειακό. Το
Νοσοκοµείο των Αγίων Αναργύρων να εξοπλιστεί και να
επανδρωθεί κατάλληλα για να εξυπηρετήσει την ευρύτερη περιοχή.
Να υλοποιηθούν οι προτάσεις των γιατρών, των εργαζοµένων και
των φορέων. Είναι ανάγκη να γίνουν τώρα πριν η δηµόσια υγεία
στη χώρα µας καταρρεύσει και πριν περάσει εξ ολοκλήρου στα
χέρια των ιδιωτών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Η κ. Βασιλική Αράπη-
Καραγιάννη έχει το λόγο.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ-ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: Κύριε  Πρόεδρε,  κύριοι
Υπουργοί,  η  υγεία  του  κοινωνικού  κράτους  νοµίζω  ότι  είναι  το
παν  στον  άνθρωπο.  "Υγειά  µου,  πλούτη  µου",  λέει  ο  ελληνικός
λαός.  'Οµως  η  υποβάθµιση  του  κοινωνικού  κράτους  που
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επιχειρείται τα τελευταία χρόνια αντανακλάται µε τον πλέον
οδυνηρό τρόπο στον τοµέα της δηµόσιας υγείας και περίθαλψης,
επιβαρύνοντας έτσι σηµαντικά την ποιότητα της ζωής µας στο
πρόγραµµα του ΕΣΥ, όπως διαµορφώθηκε τα τελευταία
δεκατέσσερα χρόνια που είχε να καλύψει την υποχρέωση του
κράτους για παροχή υπηρεσιών σε όλους τους τοµείς υγείας, όπως
είχε καταγραφεί στην ιδρυτική διακήρυξη του ΠΑΣΟΚ, στις 3 του
Σεπτέµβρη 1974.
Σήµερα, παρακολουθούµε την κατάρρευση αυτού του συστήµατος
που συµπαρασύρει και τα συνταγµατικά δικαιώµατα του 'Ελληνα
πολίτη περί προστασίας της σωµατικής και ψυχικής του υγείας. Τα
πάντα πλέον κατευθύνονται από τον άνεµο της ελεύθερης αγοράς
και του ανταγωνισµού, σκορπώντας στους τέσσερις ορίζοντες τις
ελπίδες και τα οράµατα της πλατιάς µάζας του λαού µε την
καθιέρωση του κράτους -πρόνοιας. Αντίθετα, όλοι γινόµαστε
µάρτυρες ενός κράτους ψυχρού εκτελεστή, που αντιµετωπίζει τον
πολίτη ως αναλώσιµη µονάδα γι' αυτό και µειώνει απελπιστικά τους
πόρους που διατίθενται για την υγεία και την περίθαλψη. Αυτό έχει
σαν συνέπεια τη διόγκωση του ιδιωτικού τοµέα υγείας µε τη
µεταφορά δραστηριοτήτων προς αυτόν εκ µέρους του δηµοσίου
τοµέα προς ενίσχυση έτσι των οικονοµικών συµφερόντων µιας
µικρής οµάδας ιδιωτών. Οι υπηρεσίες παροχής στοιχειώδους
πρωτοβάθµιας ιατρικής φροντίδας και θεραπείας σε όλη τη χώρα
υπολειτουργούν, ενώ δεν δίνεται ιδιαίτερη σηµασία στην πρόληψη
µέσω του υγειονοµικού ελέγχου και της ενηµέρωσης.
Εδώ, κύριε Υπουργέ, θέλω να σας τονίσω ότι ενώ έχουµε πάρα
πολλούς πρόσφυγες στο κέντρο της Αθήνας, δεν γίνονται καν στο
δηµοτικό προληπτικά εµβόλια για τις διάφορες ασθένειες. Είπε ο
συνάδελφός µου προηγουµένως ότι 500% έχει αυξηθεί η
φυµατίωση.
∆εν υπάρχει ενηµέρωση στα σχόλεια και στους χώρους εργασίας.
∆εν λειτουργεί ο θεσµός του οικογενειακού γιατρού και της
νοσηλείας στο σπίτι. ∆εν λειτουργούν επαρκώς οι υπηρεσίες υγείας
που µεριµνούν για την αντιµετώπιση ειδικών προβληµάτων υγείας
για τη γυναίκα. Γνωρίζουµε πολύ καλά τι γίνεται στην περιφέρεια.
∆εν λειτουργεί ο θεσµός του παιδιάτρου συµβούλου -όταν ήµουν
µαθήτρια, κύριε Υπουργέ, ένας παιδίατρος ερχόταν και µας εξέταζε
στην 'Αρτα από την οποία κατάγοµαι- στην οικογένεια µε
αποτέλεσµα να εµφανίζει η χώρα µας το µεγαλύτερο ποσοστό
κακοποίησης παιδιών, 1% έως 2%, απώλειες της χώρας της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης.
Στον τοµέα παροχής ιατρικής φροντίδας και περίθαλψης
εµφανίζονται τεράστια κενά λόγω έλλειψης προσωπικού και
επαρκούς υλικοτεχνικής υποδοµής.
Συγκεκριµένα, δεν έχει γίνει εκσυγχρονισµός και ανανέωση του
ακτινολογικού εξοπλισµού των νοσοκοµείων της χώρας, όπως
ορίζει η σχετική κοινοτική οδηγία και όπου υπάρχει εξοπλισµός είναι
στα υπόγεια στιβαγµένος, διότι δεν υπάρχει προσωπικό να το
χρησιµοποιήσει.
Υπάρχει έλλειψη νοσηλευτικού προσωπικού τριτοβάθµιας
εκπαίδευσης. Υπάρχει άνιση κατανοµή του ιατρικού προσωπικού
αναµεσα στο κεντρο και στην περιφέρεια δηµιουργώντας σοβαρές
ελλείψεις στις ακριτικές περιοχές και στα νησιά. Χαρακτηριστικό
παράδειγµα είναι η έλλειψη παιδιάτρου στην Χίο που αναδείχθηκε
πέρυσι από τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης λόγω του θανάτου ενός
παιδιού. Υπάρχει στέρηση στις µονάδες εντατικής θεραπείας οι
οποίες σήµερα µπορούν να εξυπηρετούν τριακόσια µε τριακόσια
πενήντα άτοµα, ενώ γνωρίζετε ότι οι ανάγκες ανέρχονται στους
χίλιους διακόσιους περίπου. Μάλιστα ορισµένες από αυτές που
διαθέτουν δεκατέσσερα κρεβάτια στις µονάδες εντατικής
παρακολούθησης, δεν τα χρησιµοποιούν όλα παρά µόνο τα δέκα
διότι δεν έχουν νοσηλευτικό προσωπικό.
Υπάρχουν επίσης νοσοκοµεία στα οποία η έλλειψη µηχανικού και
νοσηλευτικού προσωπικού θετει εκτός λειτουργίας µηχανήµατα
εκατοντάδων εκατοµµυρίων, όπως συµβαίνει στο Αρεταίειο που
υπάγεται στο Υπουργείο Παιδείας. Εκεί υπάρχει µονάδα µε δέκα
κρεβάτια όπου µπορούν να κάνουν ανάληψη οργάνων
παραδείγµατος χάριν ήπατος, πνευµόνων κλπ. και όπως µου είπε

καθηγητής δεν υπάρχει προσωπικό για να την κάνει. 'Ετσι
πηγαίνουν οι ασθενείς µας στο εξωτερικό και το κράτος διαθέτει
πολλά εκατοµµύρια στους ασθενείς για να καλύψει αυτές τις
ανάγκες.
Επίσης στο Αρεταίειο νοσοκοµείο όπου έκανα την επίσκεψη, µου
είπαν ότι η µονάδα της ακτινοδιάγνωσης µειώνεται και αναγκάζονται
τα άτοµα που έχουν καρκίνο και κάνουν ακτινοβολία, να φεύγουν
και να πηγαίνουν στα ιδιωτικά νοσοκοµεία. Και κοβάλτιο έχει µόνο
το Υγεία στο οποίο πάνε. ∆ιότι υπολειτουργεί η µονάδα του
Αρεταίειου.
Απ'όλα αυτά βγαίνει το συµπέρασµα ότι απουσιάζει ο κοινωνικός
έλεγχος οδηγώντας το ΕΣΥ στη φθίνουσα πορεία του. ∆εν
θεσµοθετείται η κάρτα υγείας των πολιτών. ∆εν λειτουργεί ο θεσµός
του οικογενειακού γιατρού, δεν δηµιουργούνται κέντρα φροντίδας
παραµεληµένων ατόµων. Εκεί πηγαίνουν όσοι εθελοντές. ∆είτε τι
γίνεται στην Οµόνοια κάθε µέρα. ∆εν αναπτύσσεται το ΕΚΑΒ ως
αυτόνοµος συµπληρωµατικός τοµέας του ΕΣΥ σε όλη τη χώρα, για
να εξελιχθεί µε τις απαραίτητες µονάδες. Και όχι µόνο αυτό. 'Οταν
καλούµε το ΕΚΑΒ, να µην περιµένει να πάρει άδεια από το κέντρο
του ενώ µπορεί στην πορεία του να πάρει κάποιους ανθρώπους και
να τους εξυπηρετήσει. Θα συνεχίσω στην δευτερολογία µου .
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο Υπουργός Υγείας
και Πρόνοιας κ.Λάµπρος Παπαδήµας έχει το λόγο.
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ (Υπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εκτιµώ ιδιαίτερα την
ευαισθησία των συναδέλφων που κατέθεσαν αυτήν την επερώτηση.
Είναι εξάλλου η πρώτη φορά που δέχοµαι επερώτηση από το
∆Η.Κ.ΚΙ. για τα θέµατα της υγείας. Εγώ πιστεύω ότι όλα αυτά από
καλή προθεση τα κάνετε. Είστε απ'αυτούς που ενδιαφέρονται για το
δηµόσιο χαρακτήρα του ΕΣΥ, για να διατηρηθεί ο δηµόσιος
χαρακτήρας του και σε αυτό συµπίπτουµε. Πιστεύω, όµως, ότι δεν
έχετε καλή ενηµέρωση όλοι σας όταν εκθέσατε εδω τις απόψεις σας
και κάνατε την κριτική σας για την κατάσταση του Εθνικού
Συστήµατος Υγείας.
'Οχι ότι το ΕΣΥ είναι αυτό που όλοι µας θα θέλαµε να είναι. Και εγώ
πιστεύω ότι ποτέ -και στο µέλλον- δεν θα βρεθεί κανείς να πει "είµαι
ικανοποιηµένος", γιατί το όποιο Ε.Σ.Υ. της όποιας χώρας, δεν είναι
ένα στατικό κατασκεύασµα. 'Εχει µία δυναµική εξέλιξη, ιδιαίτερα σε
µία εποχή όπου είναι αλµατώδης η εξέλιξη της ιατρικής επιστήµης
και γι'αυτό πρέπει συνεχώς να προσαρµόζεται σε νέα δεδοµένα και
όσον αφορά τη λειτουργικότητα των µοναδων του και όσον αφορά
τον εξοπλισµό του και τις ειδικότητες και τη στελέχωση των
µονάδων µε αυτές τις ειδικότητες.
'Οµως, πιστεύω ότι προσφέρουµε πραγµατικά κακή υπηρεσία όσοι
θέλουµε να υπηρετήσουµε το δηµόσιο χαρακτήρα του Ε.Σ.Υ. όταν
προσπαθούµε να ισοπεδώσουµε τα παντα εν όψει ποιας, δεν ξέρω
και εγώ, λογικής.
Παρακολουθώντας τα όσα ελέχθησαν, αν ήµουν κάποιος που δεν
έχει σχέση µε το χώρο θα έλεγα ότι είµαστε µπροστά σε µια άθλια
κατάσταση, όπου το εθνικό σύστηµα υγείας συνεχώς υποχωρεί
αφήνοντας ζωτικό χώρο για να τον καταλάβει ο ιδιωτικός χώρος της
υγείας.
'Οµως όλες οι µελέτες που έχουν γίνει, µελέτες οι οποίες
δηµοσιοποιούνται καθηµερινά, από επίσηµα ιδρύµατα της χώρας,
δεν δείχνουν κάτι τέτοιο. ∆εν δείχνουν ότι στη δεκαπενταετία που
πέρασε ή στην δεκαετία ή και ακόµη στη τελευταία πενταετία έχουν
µειωθεί οι προσερχόµενοι και νοσηλευόµενοι στις µονάδες του ΕΣΥ
και ότι έχουν αυξηθεί εκείνοι που προστρέχουν στον ιδιωτικό τοµέα.
Μοναδική εξαίρεση είναι οι µαιευτικές κλινικές. ∆ηλαδή, αφορά αυτή
η εξαίρεση ένα γεγονός που είναι φυσιολογικό. Οι περισσότερες
γυναίκες κάποτε γεννούσαν στο σπίτι τους. Σήµερα προτιµούν να
πάνε να γεννήσουν σε ένα καλό "ξενοδοχείο". Εκεί πραγµατικά
υπερισχύει ο ιδιωτικός τοµέας.
'Οµως στο δηµόσιο τοµέα σήµερα προσέρχεται το 85% των
Ελλήνων. Σε αυτό το 85% υπάρχουν σοβαρότατα περιστατικά που
δεν τα νοσηλεύει ο ιδιωτικός τοµέας. Αυτό το ποσοστό
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δε, δηλαδή, αυτών που πηγαίνουν στο δηµόσιο τοµέα, τα τελευταία
χρόνια έχει αυξηθεί. Επίσης θα έχετε δει σε σχετικές µελέτες ότι έχει
µειωθεί ο αριθµός των Ελλήνων που προσφεύγουν στο εξωτερικό
για νοσηλεία. Χρόνο µε το χρόνο αυτό το ποσοστό µειώνεται και οι
δαπάνες έχουν σταθεροποιηθεί γιατί αυξάνονται σε απόλυτους
αριθµούς.
Θα ήθελα να σας πω τι έχει γίνει αυτά τα χρόνια για το ΕΣΥ. Πρώτα-
πρώτα στη νοσοκοµειακή περίθαλψη. Η νοσοκοµειακή περίθαλψη
εξαρτάται από την κτιριακή της υποδοµή από τον εξοπλισµό της,
από τη στελέχωση, από τη διοίκηση. 'Εχουν γίνει σηµαντικότατα
βήµατα σε όλους αυτούς τους τοµείς. Στη νοσοκοµειακή κτιριακή
υποδοµή ολοκληρώνονται δεκαπέντε καινούρια νοσοκοµεία και
επεκτείνονται άλλα τριάντα πέντε νοµαρχιακά νοσοκοµεία ή
διαρρυθµίζονται µε αναβάθµιση της ξενοδοχειακής τους υποδοµής.
∆ηµιουργούνται δεκάδες ειδικές µοναδες και εξειδικευµένα τµήµατα
σε περιφερειακά και νοµαρχιακά νοσοκοµεία. Πρόκειται για µονάδες
εντατικής θεραπείας, επειγόντων περιστατικών, αυξηµένης
φροντίδας, τεχνητού νεφρού, εγκαυµάτων, µεταµοσχεύσεων. Μόνο
για τη µεταµόσχευση µυελού των οστών έχουµε σήµερα οκτώ
µονάδες όταν πριν από λίγα χρόνια δεν υπήρχε καµία. Ακόµα
υπάρχουν ειδικές µονάδες για το AIDS.
Είπαµε ότι επιτέλους κάποια στιγµή πρέπει να ξεκινήσουµε µε τα
νοσοκοµεία του λεκανοπεδίου Αττικής και Θεσσαλονίκης. 'Ηδη είναι
εγκατεστηµένοι εργολάβοι σε πέντε από αυτά τα νοσοκοµεία και
προχωρούν σε αναβάθµιση της ξενοδοχειακής τους υποδοµής.
Στους εξοπλισµούς τα τελευταία χρόνια έγινε µια προµήθεια της
τάξεως των ογδόντα δισεκατοµµυρίων (80.000.000.000) δραχµών.
Σε αυτόν τον εξοπλισµό περιλαµβάνονται υπερσύγχρονα
µηχανήµατα, όπως αξονικοί τοµογράφοι, µαγνητικοί τοµογράφοι,
αγγειακοί-ψηφιακοί τοµογράφοι. Σε ορισµένες δε περιπτώσεις αυτά
τα µηχανήµατα, ανά δέκα χιλιάδες κατοίκους, είναι περισσότερα
εκείνων που έχουν χώρες του εξωτερικού. Αν δε προσθέσουµε σε
αυτά και τα µηχανήµατα του ιδιωτικού τοµέα τότε φθάνουµε σε
παράλογους αριθµούς. ∆εν υπάρχει χώρα στον κόσµο που να έχει
τους αξονικούς τοµογράφους που έχει η Ελλάδα.
Εδώ θα πρέπει να κοιτάξει κανείς και τις περιττές ιατρικές πράξεις
που δυστυχώς υπάρχουν όπως υπάρχει και η κατευθυνόµενη
συνταγογράφηση. Αυτά πρέπει να δούµε πως θα τα
αντιµετωπίσουµε.
Στο θέµα της στελέχωσης προχωρήσαµε µε προσλήψεις τριών
χιλιάδων γιατρών και πάνω από έντεκα χιλιάδων νοσηλευτικού και
λοιπού προσωπικού σ'αυτήν την πενταετία. ∆εν έχουν καλυφθεί τα
κενά, εξακολουθούν να υπάρχουν και µάλιστα σηµαντικά κενά. Θα
κάνουµε αγώνα για να τα καλύψουµε και έχουµε καταρτίσει και
καταθέσει ένα συγκεκριµένο πρόγραµµα που µε την ολοκλήρωσή
του θα είναι καλυµµένες όλες αυτές οι κενές θέσεις.
Στον τοµέα της ψυχικής υγείας, επειδή έγινε µια αναφορά και µε την
ευκαιρία που αύριο ψηφίζεται το νοµοσχέδιο στη Βουλή, εκτός
απ'αυτά που αναφέρονται καθαρά για το θέµα της ψυχικής υγείας,
για τη ψυχιατρική µεταρρύθµιση, τη συνέχιση της
αποασυλοποίησης, έχουµε κάνει σηµαντικότατα βήµατα για τη
λειτουργία νέων κέντρων ψυχικής υγείας έξω από τους δεκατρείς
ξενώνες και τα εξήντα προστατευόµενα διαµερίσµατα που είχε το
Λέρος-1 και Λέρος-2, έχουµε φτιάξει καινούρια κέντρα ψυχικής
υγείας στην Κατερίνη, τη Σάµο, τα Χανιά, τη Λάρισα, την Καβάλα,
την Τρίπολη που λειτουργούν. Πολλά άλλα κατασκευάζονται αυτή
τη στιγµή.
Επίσης, λειτούργησε το ιατροπαιδαγωγικό κέντρο στην Αθήνα και
βέβαια στο νοµοσχέδιο, όπως θα έχουν δει οι συνάδελφοι που το
παρακολούθησαν στη ∆ιαρκή Επιτροπή, προβλέπεται µια σειρά
από µονάδες που θα λειτουργήσουν σε επίπεδο πρόληψης, αλλά
και επανένταξης κοινωνική όλων των ψυχικά ασθενών.
Στον τοµέα της δηµόσιας υγείας κατασκευάζεται, ενταγµένο στο
δεύτερο Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης, το Κεντρικό Εργαστήριο
∆ηµόσιας Υγείας, πέντε περιφερειακά εργαστήρια σε όλη τη χώρα,
στην Αλεξανδρούπολη, τη Μυτιλήνη, τη Ρόδο, τη Θεσσαλονίκη, τα

Γιάννενα. Ανεγείρεται ακόµη το Εθνικό Κέντρο Ερευνών Υγείας στη
Βάρη. Αυτά αντιστοιχούν σε προϋπολογισµό τριών
δισεκατοµµυρίων (3.000.000.000) δραχµών και τριών
δισεκατοµµυρίων επτακοσίων εκατοµµυρίων (3.700.000.000)
δραχµών. Επίσης το Εθνικό Κέντρο Αιµοδοσίας στο Τατόϊ, το
Εθνικό Κέντρο Επιδηµιολογικής Παρακολούθησης και Παρέµβασης
το οποίο είναι έτοιµο και λειτουργούν οι κινητές µονάδες που
κάνουν σηµαντικότατες παρεµβάσεις στη χώρα, σε οµάδες υψηλού
κινδύνου, όπως είναι οι τσιγγάνοι και οι πρόσφυγες και βέβαια και
εκτός της χώρας στις βόρειες γειτονικές χώρες όπου υπήρχε
πρόβληµα. Και πριν από τη µεγάλη κρίση µε τον πόλεµο στα
Βαλκάνια, είχαµε βοηθήσει και την Αλβανία να κάνει συγκεκριµένες
επιδηµιολογικές έρευνες.
'Εχουµε ακόµα φτιάξει τέσσερα διασυνοριακά κέντρα δηµόσιας
υγείας, φτιάξαµε το εθνικό κέντρο του διαβήτη που θα συνδεθεί
πολύ σύντοµα µε εβδοµήντα δύο διαβητολογικά κέντρα και µε τα
εξωτερικά διαβητολογικά εργαστήρια των νοσοκοµείων της χώρας.
Για το ΕΚΑΒ, που το έχετε παρεξηγήσει και λέτε ότι δεν είναι
αυτόνοµο στη λειτουργία του, εκεί υπάρχει ένα πρόγραµµα το οποίο
αφορά τις κτιριακές εγκαταστάσεις στο κέντρο στην Αθήνα µε δύο
δισεκατοµµύρια (2.000.000.000) δραχµές προϋπολογισµό για
ανέγερση του κτιρίου, αλλά και στην περιφέρεια, Θεσσαλονίκη,
Λάρισα, Αλεξανδρούπολη, Πάτρα, Ηράκλειο, Γιάννενα και Τρίπολη.
Λειτουργούν ακόµα παραρτήµατα του ΕΚΑΒ σε Λάρισα, Καβάλα,
Γιάννενα, Λαµία, Αλεξανδρούπολη, Τρίπολη, Κοζάνη, Ρόδο και
Μυτιλήνη. 'Εχουµε σχετικά πρόσφατα πάρει πεντακόσια
πληρώµατα προσωπικό, έχουµε προµηθευτεί εβδοµήντα κινητές
µονάδες οι οποίες έχουν αποκεντρωθεί σε όλη τη χώρα µε κύριο
στόχο να καλύπτουν τους εθνικούς οδικούς άξονες, αλλά και τον
πληθυσµό των περιοχών όπου έχουν αποκεντρωθεί.
Κλείσαµε το θέµα της προµήθειας των ελικοπτέρων και πολύ
σύντοµα θα υπογραφεί η σύµβαση, ίσως την ερχόµενη εβδοµάδα,
µόλις τελειώσει από το Ελεγκτικό Συνέδριο η έγκριση των
πρακτικών. 'Ετσι θα έχουµε, όχι τέσσερα που είχαµε
προγραµµατίσει, αλλά πέντε ελικόπτερα γιατί η τιµή ήταν τέτοια που
µας επιτρέπει µέσα στον ίδιο προϋπολογισµό να πάρουµε και
πέµπτο. Επίσης ολοκληρώνεται η διαδικασία και για τα δύο
αεροσκάφη του ΕΚΑΒ, ώστε να έχει ένα στόλο αεροµεταφορών που
θα µπορεί να εξυπηρετήσει τα νησιά του Αιγαίου, αλλά και κάποιες
αποµακρυσµένες δυσπρόσιτες περιοχές της ηπειρωτικής Ελλάδας.
Επίσης, ολοκληρώνεται µέσα στην ερχόµενη εβδοµάδα η
προµήθεια άλλων διακοσίων ασθενοφόρων του ΕΚΑB. Aν σε αυτά
προσθέσετε το ότι λειτουργεί η Σχολή, το ότι από τη Σχολή του
ΕΚΑΒ περνούν από επιµόρφωση στελέχη που υπάρχουν και
υπηρετούν για χρόνια στα νοσοκοµεία και επιµορφώνονται πάνω
στο θέµα της άµεσης παροχής βοηθείας, το ΕΚΑΒ έχει κάνει ένα
τεράστιο έργο στον τοµέα της προνοσοκοµειακής φροντίδας και
νοµίζω ότι αυτό το έργο έχουµε υποχρέωση όλοι να το
αναδεικνύουµε και όχι να το υποβαθµίζουµε.
Είδα στην επερώτησή σας ότι δείξατε πάρα πολύ µεγάλη
ευαισθησία -και καλά κάνατε- για τα µέτρα που παίρνει η
Κυβέρνηση για τα νησιά µας. Εκεί δεν είµαστε στο "θα", είµαστε στο
τι κάναµε. Και εγώ θα σας πω τι έχουµε κάνει µέχρι στιγµής στα
νησιά.
Εκεί, λοιπόν, έχουν λειτουργήσει µονάδες εντατικής θεραπείας στα
νοσοκοµεία της Ρόδου, της Μυτιλήνης, µονάδα εµφραγµάτων στη
Σύρο και µονάδες αυξηµένης φροντίδας στην Κω όπως και στη
Σάµο που θα λειτουργήσουν σύντοµα, µέσα στο προσεχές δίµηνο.
Λειτούργησαν νέες µονάδες τεχνητού νεφρού στη Σάµο, στη Λήµνο,
στη Σύρο, στην Κω και προβλέπεται φέτος να λειτουργήσει Μ.Τ.Ν.
και στην Κάλυµνο.
Εγκαταστάθηκαν  και  λειτουργούν  αξονικοί  τοµογράφοι  στη  Ρόδο
και  στη  Μυτιλήνη,  ενώ  στη  Χίο  και  στη  Σάµο  ήδη  τα
µηχανήµατα  έχουν  εγκατασταθεί  και  είναι  στη  διαδικασία
πρόσληψης  του  προσωπικού  για  να  µπορέσουν  να  λειτουρ-
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γήσουν.
Αναβαθµίσαµε τριάντα τρία περιφερειακά ιατρεία σε όλα τα νησιά
του Αιγαίου σε πολυδύναµα περιφερειακά ιατρεία, συστήθηκαν οι
αντίστοιχες θέσεις του προσωπικού -παιδίατροι, οδοντίατροι, ό,τι
χρειάζεται δηλαδή, ένα αναβαθµισµένο περιφερειακό ιατρείο- και
προκηρύχθηκαν θέσεις νοσηλευτικού προσωπικού και είναι πλέον
στη διαδικασία της πρόσληψης.
Υπάρχει ένα µεγάλο πρόβληµα µε όλα τα νησιά, στο ότι δυστυχώς
δεν υπάρχει εκδήλωση ενδιαφέροντος από γιατρούς για να τα
στελεχώσουν.
Θα έχετε την ευκαιρία αύριο, στην κουβέντα που θα κάνουµε στο
νοµοσχέδιο για την ψυχική υγεία, να δείτε µία τροπολογία την οποία
φέρνουµε και η οποία έχει σηµαντικότατες διατάξεις, που αφορούν
και τη διαδικασία αναπλήρωσης αποχωρούντος ιατρικού
προσωπικού, νοσηλευτικού και παραϊατρικού από τα νοσοκοµεία
όλης της χώρας και εποµένως και από τα νησιά. Εκεί µε πολύ
σύντοµες διαδικασίες µέσα σε ένα δίµηνο πλέον θα µπορούν να
αναπληρώνονται αυτοί που αποχωρούν για οποιονδήποτε άλλο
λόγο, πλην µετάταξης, µε σύνταξη δηλαδή ή µε κατάληψη κάποιας
θέσης που έχει προκηρυχθεί, που σήµερα ήταν µία µεγάλη πληγή
αυτό για τα νοσοκοµεία, να αναπληρώσουν αυτό το προσωπικό.
Επίσης, θα δείτε ότι δίνουµε σοβαρότατα οικονοµικά κίνητρα στους
γιατρούς να πάνε να υπηρετήσουν σε περιοχές µε άγονες γραµµές
ή αγροτικά ιατρεία ή κέντρα υγείας, όχι βέβαια µόνο στα νησιά, αλλά
και σε όλες τις άγονες περιοχές της λοιπής χώρας.
Ακόµη, για τα νησιά µας µέσα στην προσπάθεια της υγειονοµικής
θωράκισης του Αιγαίου, που σαν Κυβέρνηση µας απασχολεί το ίδιο
όσο και η αµυντική θωράκιση, πιστεύουµε ότι είναι πραγµατικά µία
προϋπόθεση για να µπορέσει να µείνει ο πληθυσµός εκεί, να ξέρει
κάθε πολίτης ότι είναι εξασφαλισµένος απόλυτα από πλευράς
υγείας αυτός και τα µέλη της οικογένειάς του. 'Εχουµε συνδέσει
αρκετά κέντρα υγείας και περιφερειακά ιατρεία τηλεϊατρικά µε
µεγάλα νοσοκοµεία της χώρας. Αυτό το σύστηµα φέτος θα
επιχειρήσουµε να το φθάσουµε και στο τελευταίο νησί που έχει
γιατρό ή τουλάχιστον µια νοσηλεύτρια που να µπορεί να δίνει
διαγνωστικά στοιχεία στο κέντρο.
Ακόµη, επεκτείναµε το ΕΚΑΒ στη Ρόδο και στη Μυτιλήνη.
∆ιαθέσαµε για τα νησιά του Αιγαίου τέσσερις κινητές µονάδες,
δεκαπέντε νέα ασθενοφόρα και από την αγορά που σας είπα των
διακοσίων θα διατεθούν στα νησιά του Αιγαίου άλλα είκοσι
ασθενοφόρα.
Για το φάρµακο πήραµε σηµαντικά µέτρα σαν Κυβέρνηση πέρυσι.
Είχαµε σαν αποτέλεσµα αυτά τα µέτρα να εξασφαλίσουν ποιοτικά
καλό και φθηνότερο φάρµακο και για τα ασφαλιστικά ταµεία και για
τους ίδιους τους πολίτες, γιατί η µείωση της τιµής του φαρµάκου
κατά 22% είχε αντίκτυπο και στους πολίτες, οι οποίοι συµµετείχαν
στην αγορά των φαρµάκων κατά ένα ποσοστό.
Φέτος, µέσα στο καλοκαίρι, θα µπορέσουµε να πάρουµε µέτρα για
το νοσοκοµειακό φάρµακο, καθιερώνοντας λίστα νοσοκοµειακών
φαρµάκων, µηχανογραφώντας τα φαρµακεία, καθιερώνοντας
νοσοκοµειακό συνταγολόγιο, ατοµική συνταγή και ηµερήσια δόση
φαρµάκων.
Το ενδιαφέρον µας όµως στράφηκε και στον τοµέα της εκπαίδευσης
και µετεκπαίδευσης και της επιµόρφωσης του προσωπικού, τόσο
του ιατρικού όσο και του λοιπού προσωπικού. 'Εχουν δηµιουργηθεί,
κύριοι συνάδελφοι, σαράντα κέντρα επαγγελµατικής κατάρτισης σε
όλη τη χώρα και σ' αυτά τα κέντρα έχουν µέχρι στιγµής καταρτιστεί
επτά χιλιάδες εργαζόµενοι στα νοσοκοµεία. Kύρια το µεγαλύτερο
ποσοστό είναι νοσηλευτές-νοσηλεύτριες και παραϊατρικό και
διοικητικό προσωπικό, αλλά και ιατρικό προσωπικό. Kαι αυτή η
συνεχιζόµενη εκπαίδευση όλου του προσωπικού των νοσοκοµείων
είναι κάτι που θα συνεχιστεί. ∆εν είναι κάτι που το φτιάξαµε
περιοδικά για να λειτουργήσει ένα ή δύο χρόνια και µετά να
σταµατήσει. Και θα είναι πάρα πολύ σηµαντικό, η σύνδεση που θα
δώσουµε στα µικρά νοσοκοµεία της χώρας µας µε αντίστοιχα
περιφερειακά νοσοκοµεία για να µπορέσει αυτή η εκπαίδευση σε
όλες τις βαθµίδες του προσωπικού και όλες τις κατηγορίες του
προσωπικού να προχωρήσει.

Στον τοµέα των ναρκωτικών ήδη λειτουργούν τριάντα επτά κέντρα
πρόληψης σε είκοσι επτά νοµούς της χώρας. Μέχρι το τέλος του
χρόνου εκτός απ' αυτά τα τριάντα επτά θα λειτουργήσουν άλλα
σαράντα πέντε κέντρα πρόληψης.
Φτιάξαµε και λειτουργούν σήµερα τέσσερις µονάδες
υποκατάστασης µε µεθαδόνη, δύο στην Αθήνα, δύο στη
Θεσσαλονίκη. Μέσα στο καλοκαίρι θα λειτουργήσει µια πέµπτη
στον Πειραιά και προς το τέλος του χρόνου µία έκτη στην Πάτρα.
Λειτούργησε στην Αθήνα το κέντρο άµεσης βοήθειας για τους
χρήστες και λειτουργούν βέβαια τα δίκτυα θεραπευτικών υπηρεσιών
και σε ΑΘήνα και στην Πάτρα.
Για το AIDS είµαστε µία από τις λίγες χώρες που δίνουµε τελείως
δωρεάν -και το συνεχίζουµε και θα το συνεχίσουµε- αυτά τα
αντιρετροϊκά φάρµακα. Αυξήσαµε το επίδοµα των οροθετικών
ασθενών σε εξήντα χιλιάδες το µήνα. Επεκτείναµε το
επιδηµιολογικό σύστηµα της παρακολούθησης της λοίµωξης.
'Εχουµε δηµιουργήσει ειδικές µονάδες, οδοντιατρείο όπου
απευθύνονται µόνο οι ασθενείς που πάσχουν από AIDS, σταθµό
ενηµέρωσης, ξενώνα και γίνεται και ένα διαβαλκανικό κέντρο στη
Θεσσαλονίκη.
∆εν θα ήθελα να πω κάτι που είναι απόλυτα γνωστό σε όλους σας
ότι υγεία δεν είναι µόνο η έλλειψη ασθένειας, αλλά µε τον ορισµό
που δίνει η Παγκόσµια Οργάνωση Υγείας στην υγεία, είναι η
πλήρης σωµατική και ψυχική ευεξία του ατόµου. Και αυτό σηµαίνει
ότι δεν µπορεί να µας αφήνει αδιάφορους αυτός ο χαρακτηρισµός
ως προς το εάν ένα κράτος που θέλει να έχει υγιείς κατοίκους δεν
έχει λάβει κάποια µέριµνα για την πρόνοια την οποία δίνει στους
κατοίκους του για τη στέγη, για την εξασφάλιση της κοινωνικής
φροντίδας σ' αυτούς που την έχουν ανάγκη όπως είναι τα άτοµα µε
ειδικές ανάγκες.
'Εχει γίνει ένα τεράστιο έργο από την Κυβέρνηση σ' αυτούς τους
τοµείς όπως τα Κέντρα Εκπαίδευσης Κοινωνικής Υποστήριξης και
Κατάρτισης των ατόµων µε ειδικές ανάγκες. Σήµερα τέτοια κέντρα
υπάρχουν σε είκοσι πέντε νοµούς της χώρας.
Επίσης κατασκευάζεται αυτή τη στιγµή κέντρο αυτιστικών στο Νοµό
Μαγνησίας. Και λειτούργησε πρόσφατα το Κέντρο Επαγγελµατικής
Κατάρτισης και Αποκατάστασης στη Γκιτέζα της Αττικής.
∆εν συζητώ για τις αυξήσεις στα επιδόµατα των ατόµων µε ειδικές
ανάγκες που ήταν σε σχέση µε την οικονοµική πολιτική
σηµαντικότατες και για φέτος.
Για την κοινωνική φροντίδα των ηλικιωµένων είναι γνωστό σε όλους
σας το πρόγραµµα βοήθειας στο σπίτι το οποίο έχει λειτουργήσει σε
εκατόν δύο δήµους και επεκτείνεται αυτήν τη στιγµή σε άλλους
εκατό δήµους.
Για την παιδική προστασία, αυξήθηκε το επίδοµα των
απροστάτευτων παιδιών κατά 25%. Αυξήθηκε το επίδοµα του
τρίτου παιδιού κατά 18% και επεκτάθηκε από την ηλικία των τριών
ετών στα έξι χρόνια. Το πολυτεκνικό επίδοµα αυξήθηκε κατά 15%
και η σύνταξη του πολυτέκνου κατά 9%.
Βέβαια υπάρχουν ενέργειες, που αφορούν και άλλα Υπουργεία,
όπως είναι το Υπουργείο Εργασίας, µε σηµαντικότατες
παρεµβάσεις στον τοµέα της απασχόλησης, αλλά και
σηµαντικότατες παρεµβάσεις στον τοµέα της εξασφάλισης στέγης
για αστέγους. ∆εν θέλω να επεκταθώ σε αυτά τα προγράµµατα.
Θα απαντήσω, όµως, σε κάποια άλλα θέµατα που θίξατε, όπως το
ότι εµείς δεν ενδιαφερθήκαµε για τα οικονοµικά των γιατρών ή
αγνοήσαµε προτάσεις που έκαναν οι γιατροί, για να βελτιωθεί το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Ούτε το ένα ούτε το άλλο συµβαίνει.
Με το νόµο που ψήφισε η Βουλή για το ιατρικό µισθολόγιο, οι
αποδοχές των γιατρών του Εθνικού Συστήµατος Υγείας αυξήθηκαν
κατά 30%. Οι αποδοχές οι συνολικές που είχαν πάρει οι γιατροί το
1997 ήταν εκατόν σαράντα εννιά δισεκατοµµύρια (149.000.000.000)
και το 1998 πήραν εκατόν ενενήντα ένα δισεκατοµµύρια
(191.000.000.000).
Ασφαλώς δεν µοιράστηκαν εξίσου αυτά τα χρήµατα σε



5926 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

όλους τους γιατρούς. Κάποιοι, που βρίσκονταν σε µαχόµενες
ειδικότητες µέσα στα νοσοκοµεία, πήραν περισσότερα. Κάποιοι
άλλοι, που ήταν σε λιγότερο µαχόµενες ειδικότητες ή σε στατικές -
ας µου επιτραπεί η έκφραση- ειδικότητες πήραν λιγότερα.
Μια τέτοια τεράστια αύξηση, η αύξηση των σαράντα δύο
δισεκατοµµυρίων (42.000.000.000), αν µοιραζόταν σε όλους τους
γιατρούς εξίσου, θα σήµαινε µία αύξηση µηνιαία της τάξης των
διακοσίων χιλιάδων (200.000). Η αύξηση του 30% στους γιατρούς
του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, δεν είναι το 30% αύξηση που θα
πάρει ένας πρωτοδιοριζόµενος υπάλληλος. Αυτό αντιπροσωπεύει η
αύξηση των σαράντα δύο δισεκατοµµυρίων (42.000.000.000),
διακόσιες χιλιάδες (200.000) µέσο όρο το µήνα.
Επίσης τις προτάσεις τους, που έγιναν µέσα από επιτροπή που είχε
συστήσει ο προκάτοχός µου κ. Γείτονας, όχι απλώς δεν τις
αγνοήσαµε, αλλά υιοθετήσαµε πολλές από αυτές τις προτάσεις,
γιατί ήταν σωστές.
Η µικτή εφηµερία, την οποία καθιερώσαµε πρόσφατα µε διάταξη
που ψηφίστηκε σε νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών, ήταν
µία από τις προτάσεις των γιατρών. 'Ηταν σε σωστή κατεύθυνση και
πιστεύω ότι η καθιέρωση της µικτής εφηµερίας θα εξυπηρετήσει την
καλύτερη λειτουργικότητα των νοσοκοµείων και τις µέρες της
γενικής εφηµερίας, αλλά και τις υπόλοιπες ηµέρες.
Το ενδιαφέρον µας για τους λοιπούς εργαζόµενους φαίνεται και από
µία τροπολογία, που θα έχετε την ευκαιρία να την ψηφίσετε αύριο,
µεθαύριο ή την Πέµπτη στη Βουλή, που αφορά, εκτός από τα
κίνητρα που είπα για την κάλυψη των αγροτικών ιατρείων, το να
δοθεί νοσοκοµειακό επίδοµα στους εργαζόµενους στα Kέντρα
Ψυχικής Υγείας, στο προσωπικό της φυσικοθεραπείας, στο
προσωπικό των φαρµακείων, επίσης το να δοθεί επίδοµα τροφής
στους εργαζόµενους στα Κέντρα Υγείας και στα Κέντρα Ψυχικής
Υγείας.
Είχα ξαναπεί στη Βουλή ότι θα φέρουµε νοµοθετική ρύθµιση, για να
µπορέσουµε να καταβάλουµε δεδουλευµένες εφηµερίες του 1998,
που δεν µπόρεσαν να εισπραχθούν, γιατί υπήρχε η αναντιστοιχία
της ηµεροµηνίας ψήφισης του νόµου και της ηµεροµηνίας έναρξης
ισχύος του νόµου, αλλά και της ηµεροµηνίας έκδοσης των κοινών
υπουργικών αποφάσεων. ∆ηµιουργήθηκε εκεί ένα αλαλούµ, γιατί
κάποιους γιατρούς τους ζηµίωσε, γιατί έπρεπε να επιστρέψουν
χρήµατα και κάποιους άλλους τους ζηµίωσε, γιατί δεν εισέπραξαν.
Υπάρχει λοιπόν η ρύθµιση αυτή η νοµοθετική, για να µπορέσουν
αυτοί που ήταν να επιστρέψουν χρήµατα, να µην επιστρέψουν
καµία δραχµή και οι άλλοι να µπορέσουν να εισπράξουν, όσοι
έχουν πραγµατοποιήσει εφηµερίες, χωρίς να έχουν πληρωθεί.
Επίσης υπάρχει µέσα στην τροπολογία και η ρύθµιση για το
προσωπικό της µονάδας απεξάρτησης 18 ΑΝΩ, όπως το είχαµε
υποσχεθεί στη Βουλή.
'Ισως να µην έχει γίνει γνωστό σε όλους, ότι µε κάποια άλλη
νοµοθετική ρύθµιση που πέρασε, καταργήθηκαν οι γενικοί
διευθυντές των νοσοκοµείων. Πάµε πλέον σε ταυτόσηµη ιδιότητα
προέδρου και γενικού διευθυντή.
Οι πρόεδροι των νοσοκοµείων των µεγάλων στην αρχή, άνω των
πεντακοσίων κλινών, θα αναδεικνύονται µετά από προκήρυξη των
θέσεών τους και την επιλογή τους από ειδικό υπηρεσιακό
συµβούλιο.
Μιλήσατε για ελλείµµατα. Θα ήθελα να πληροφορήσω το Σώµα ότι
τα νοσοκοµεία δεν έχουν ελλείµµατα. 'Εχουν µια υστέρηση
είσπραξης εσόδων από τα ασφαλιστικά ταµεία και από το δηµόσιο,
το οποίο έχει την ευθύνη να καλύψει τους ανασφάλιστους,
οικονοµικά αδύνατους 'Ελληνες που νοσηλεύονται στα νοσοκοµεία
χωρις βέβαια να πληρώνουν το νοσήλειο, και αυτό βρίσκεται σε µία
απόλυτη αντιστοιχεία.
Και τέλος, το θέµα που βάλατε για τη ρύπανση από αερολύµατα,
από τοξικά αέρια, όπως είπατε κλπ. Σήµερα, έκανα µία δήλωση στα
Μέσα Ενηµέρωσης. Για τη χώρα µας δεν υπάρχει αυτήν τη στιγµή
κανένα τέτοιο θέµα. Παρακολουθούµε µε πάρα πολύ µεγάλη
προσοχή, από την πρώτη µέρα που ξεκίνησε αυτή η τραγική
περιπέτεια των γειτόνων µας, το όλο θέµα και ασφαλώς δεν έχουµε

να κρύψουµε τίποτα από τον ελληνικό λαό. ∆εν αυξήθηκε κανένας
δείκτης είτε σε αερολύµατα είτε στα νερά της πατρίδας µας, είτε στο
έδαφός της, ώστε να µας δηµιουργήσει ανησυχία ότι υπάρχουν
ιχνοστοιχεία που εκπέµπουν ραδιενέργεια ή ότι υπάρχουν
ιχνοστοιχεία, τα οποία είναι τοξικά. Ασφαλώς όµως είµαστε σε
εγρήγορση, είµαστε σε µία επαφή και µε όλες τις γειτονικές φίλες
χώρες των Βαλκανίων και σ' ένα καθηµερινό διάλογο και µία
καθηµερινή αλληλοενηµέρωση για να δούµε µη τυχόν χρειαστεί
κάποια στιγµή πραγµατικά να λάβουµε κάποια µέτρα. Σας
ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): 'Εχω την τιµή να
ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης διεβίβασε στη
Βουλή αιτήσεις της εισαγγελικής αρχής για την άρση της ασυλίας
των Βουλευτών κυρίων Βασιλείου Κεδίκογλου, Κωνσταντίνου
Μπαντουβά και Παναγιώτη Ψωµιάδη.
Παραπέµπονται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Ο Πρόεδρος του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. ∆ηµήτριος
Τσοβόλας έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Κυρία και
κύριοι συνάδελφοι, από το σύστηµα παιδείας και υγείας
χαρακτηρίζεται µια χώρα για την πορεία της και τον τρόπο
λειτουργίας της και βέβαια για το ενδιαφέρον προς τους πολίτες οι
οποίοι ζουν σ' αυτήν στη χώρα. 'Αλλωστε οι δύο αυτοί τοµείς
αποτελούν και τον πυρήνα του κοινωνικού ρόλου που επιτελεί, που
πρέπει να επιτελεί ή δεν επιτελεί ένα κράτος µε οποιαδήποτε
κυβερνητική έκφραση.
Είναι γνωστό σε όλους ότι τα τελευταία ειδικότερα χρόνια και τα δύο
αυτά συστήµατα υπολειτουργούν και κάθε χρόνο που περνάει η
κατάσταση χειροτερεύει. Το Εθνικό Σύστηµα Υγείας επίσης, όπως
κατ'επανάληψη έχει επισηµανθεί και από τους συντελεστές της
υγείας, τους γιατρούς, το νοσηλευτικό και λοιπό προσωπικό, αλλά
και από κοινωνικούς φορείς, βρίσκεται σε µία πολύ κακή
κατάσταση. Μάλιστα τελευταία είχαµε αλλεπάλληλες
κινητοποιήσεις, άλλοτε του ιατρικού, άλλοτε του νοσηλευτικού και
λοιπού προσωπικού για στοιχειώδη πράγµατα για τα οποία οφείλω
να οµολογήσω ότι κατά κύριο λόγο η ευθύνη δεν ήταν στην ηγεσία
του Υπουργείου Υγείας, αλλά ήταν στην Κυβέρνηση συνολικά και
κυρίως στον άξονα της οικονοµικής πολιτικής της Κυβέρνησης, που
συνίσταται στο να µειώσει αντί οποιασδήποτε κοινωνικής θυσίας
τους ονοµαστικούς δείκτες και ειδικότερα τα δηµοσιονοµικά
ελλείµµατα.
'Ετσι, φθάσαµε στο σηµείο να ταλαιπωρούνται ασθενείς, συγγενείς
τους, γιατροί, διοικήσεις νοσοκοµείων, νοσηλευτικό προσωπικό
γιατί δεν κατέβαλε το κράτος, µε ευθύνη κύρια της Κυβέρνησης, διά
του Υπουργείου Οικονοµικών, δεδουλευµένες αποδοχές και κυρίως
χρήµατα που οφείλονταν από εφηµερίες, ακόµη και από εφηµερίες
οι οποίες προβλέπονταν από το νέο µισθολόγιο ή τις
τροποποιήσεις του µισθολογίου των γιατρών, που είχαν γίνει εδώ
στη Βουλή την προηγούµενη χρονιά.
Κύριε Υπουργέ, µπορεί να υπήρξαν αποφάσεις από την πλευρά
του Υπουργείου Υγείας για ολοκλήρωση κάποιων νοσηλευτικών
ιδρυµάτων, για εξαγορά του εξοπλισµού, για κτίσιµο κτιρίων,
κτιριακές εγκαταστάσεις, αλλά γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι ακόµη
και αυτές οι εγκαταστάσεις ή αρκετές από αυτές τις εγκαταστάσεις
σε κέντρα υγείας, σε αγροτικά ιατρεία, σε νοµαρχιακά κρατικά
νοσοκοµεία παραµένουν ως αδρανές κεφάλαιο, δεν λειτουργούν
κατά τρόπο που προσβάλει, χωρίς να φταίνε οι εργαζόµενοι, χωρίς
να φταίει ο δηµόσιος τοµέας υπό την ευρεία έννοια, το δηµόσιο
σύστηµα υγείας.
Εξηγούµαι: Υπάρχουν κέντρα υγείας τα οποία τα τελευταία χρόνια
µετά το 1990, µε τη λογική του περιορισµού των δηµοσιονοµικών
ελλειµµάτων, χωρίς καµία έστω επιλογή και κοινωνική ιεράρχηση,
είτε υπολειτουργούν είτε δεν λειτουργούν καθόλου, γιατί δεν έχουν
το αναγκαίο ιατρικό, νοσηλευτικό και λοιπό προσωπικό.
Υπάρχουν  επίσης  νοµαρχιακά  νοσοκοµεία  και  κέντρα  υγείας  -
για  τα  οποία  έχει  δαπανήσει  το  κράτος  αρκετά  δισεκατοµ-
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µύρια -και καλά έκανε- τα οποία έχουν προµηθευτεί το σύγχρονο
εξοπλισµό ευρωπαϊκών προδιαγραφών και δεν λειτουργούν. Αυτό
το ξέρετε πολύ καλά, κύριε Υπουργέ, καλύτερα από εµένα και από
όλους εµάς τους επερωτώντες του ∆Η.Κ.ΚΙ.
Να σας πω χαρακτηριστικές περιπτώσεις τις οποίες έχω δει µε τα
µάτια µου και δεν δέχοµαι καµία αµφισβήτηση. Κέντρο Yγείας
Στριµωνικού, καινούριο, στο νοµό Σερρών. Το επισκέφθηκα µαζί µε
τον κ. Ιντζέ -ξέρω ότι αυτό το ζητάτε από το Υπουργείο
Οικονοµικών και δεν σας καλύπτουν και οφείλω να το οµολογήσω,
στη λογική της άκριτης περικοπής δαπανών, κοινωνικών κυρίως-
έχει περίπου ένα χρόνο που κτίσθηκε, καινούριο, ωραιότατο κτίριο
και δεν λειτουργεί καθόλου, είναι κλειστό, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, γιατί δεν προσλήφθηκε το αναγκαίο ιατρικό,
νοσηλευτικό και λοιπό προσωπικό. Είναι ντροπή για το κράτος,
είναι ντροπή για την πολιτεία.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο B'
Αντιπρόεδρος της Βουλής, κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ)
∆εύτερον, είχα πάει πριν από ένα χρόνο περίπου -και το είχα θέσει
πάλι αυτό το θέµα- στο νοµαρχιακό νοσοκοµείο της 'Αρτας, που
είναι και πατρίδα µου. Το επισκέφθηκα επίσηµα ως πρόεδρος
κόµµατος. Με περίµενε η διοίκηση -διοίκηση η οποία διορίστηκε
από την Κυβέρνηση- οι εργαζόµενοι, όλοι µαζί. Το µεγάλο
πρόβληµά τους είναι το ότι έγινε εδώ και ένα χρόνο σύγχρονη, από
πλευράς ξενοδοχειακού και άλλου τεχνολογικού εξοπλισµού,
πραγµατικά µε την τελευταία λέξη της τεχνολογίας, µονάδα
εντατικής θεραπείας και είναι κλειδωµένη.
Και µου επεσήµαναν οι τεχνικοί του νοσοκοµείου ότι αυτά τα
µηχανήµατα είναι ηλεκτρονικά και είναι ευαίσθητα και όσο
παραµένουν χωρίς να λειτουργούν, κινδυνεύουν να υποστούν
τεράστιες ζηµίες και να χάσει εκατοµµύρια χρήµατα το δηµόσιο,
διότι και εκεί δεν προσλήφθηκε το αναγκαίο ιατρικό, νοσηλευτικό και
λοιπό προσωπικό.
Την Κυριακή του Πάσχα, κύριε Υπουργέ, επισκέφθηκα και πάλι το
νοσοκοµείο και ρώτησα "ρε παιδιά, λειτούργησε επιτέλους, µετά
από ένα χρόνο, η εντατική µονάδα;" και µου είπαν "όχι είναι κλειστή
ακόµα" και το εµφανίζετε ασφαλώς ότι φτιάξατε, κάνατε κλπ., ενώ
είναι κλειστά.
Τρίτον, λάβατε και εσείς, όπως έλαβα και εγώ και οι Βουλευτές του
∆ΗΚΚΙ, υπόµνηµα από τους εργαζόµενους και φορείς της Λήµνου
για τη Μονάδα Τεχνητού Νεφρού που πράγµατι ιδρύθηκε, όπως το
αναφέρετε -είναι έτσι- που χρειάζεται τρεις και µόνο νοσηλευτές, για
να καλύψει τις ανάγκες των νεφροπαθών που υπάρχουν εκεί.
Το ίδιο συµβαίνει και µε άλλα τµήµατα τεχνητού νεφρού σε άλλα
νοµαρχιακά νοσοκοµεία. ∆υστυχώς πάλι η Κυβέρνηση για να
περιορίσει άκριτα τα δηµοσιονοµικά ελλείµµατα τεχνητά ή σε βάρος
των πολιτών, δεν προσλαµβάνει το κατάλληλο προσωπικό.
Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, όταν µιλάµε για Λήµνο, όταν µιλάµε για
Σαµοθράκη -το Κέντρο Υγείας της Σαµοθράκης υπολειτουργεί λόγω
έλλειψης ιατρικού και νοσηλευτικού προσωπικού- όταν µιλάµε
γενικότερα για νησιά του Αιγαίου και για ακριτικές περιοχές,
νησιωτικές ή παραµεθόριες, δεν µπορεί να κλείνουµε τα µάτια. ∆εν
µπορεί µε πρόσχηµα τη µείωση των δηµοσιονοµικών ελλειµµάτων
να µη σπεύδει η Κυβέρνηση να παίρνει τις κατάλληλες αποφάσεις,
ώστε να λύνονται αµέσως τα ζητήµατα.
Γιατί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όποιος γυρίζει αυτήν την εποχή
στα χωριά, στους καποδιστριακούς δήµους, θα δει πόσο δίκιο είχα,
όταν απ' αυτό εδώ το Βήµα αρνούµενοι εµείς του ∆ΗΚΚΙ να
ψηφίσουµε το νόµο "Καποδίστρια", είχα επισηµάνει -και βγαίνουν
προφητικά από το πρώτο τετράµηνο λειτουργίας των
καποδιστριακών δήµων και εκείνου του νόµου- ότι τελικά οι πόροι
που δίνονται στους καποδιστριακούς δήµους -βλέπω εδώ
συναδέλφους από την επαρχία απ' όλα τα κόµµατα που το ζουν- σε
αντίθεση µε αυτά που έλεγε εδώ ο τότε Υπουργός Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης, είναι ακριβώς οι ίδιοι που
δίνονταν πριν στις κοινότητες, που συνενώθηκαν.
Μάλιστα αρκετοί καποδιστριακοί δήµοι, κύριε Υπουργέ -είσθε και
εσείς από περιφέρεια, όπως είµαι και εγώ και είµαι βέβαιος ότι τα

έχετε επισηµάνει, γιατί έχετε ζήσει και έχετε προσφέρει στην
αυτοδιοίκηση- κληρονόµησαν και χρέη των κοινοτήτων που
συγχωνεύτηκαν, λες και ο εκσυγχρονισµός γίνεται µε ένα νόµο, λες
και µπορούµε να βάψουµε αυγά χωρίς βαφές, χωρίς χρήµατα και
δεν µπορούν να πληρώσουν ούτε τους υπαλλήλους, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι.
Και αυτά δεν τα λένε δηµοτικές αρχές που πρόσκεινται στο ∆ΗΚΚΙ,
αλλά τα λένε δηµοτικές αρχές που στηρίχθηκαν από την Κυβέρνηση
και βλέπουν να καταποντίζονται οι δήµοι αυτοί και να γίνεται
πραγµατικότητα δυστυχώς, εκείνο που είχα πει τότε ότι φοβάµαι ότι
στο όνοµα του δήθεν εκσυγχρονισµού της διοίκησης, επιδιώκεται
µέσα από τους καποδιστριακούς δήµους η επιτάχυνση και κατά
συστηµατικό τρόπο αστικοποίηση του αγροτικού πληθυσµού της
χώρας µε ολοκληρωτική ερήµωση της υπαίθρου, για να
ικανοποιηθούν άλλες απαιτήσεις, άλλων κέντρων, που είναι έξω
από την Ελλάδα.
Αν λοιπόν αφήσουµε τελείως αυτές τις ακριτικές περιοχές στην
περιφέρεια και από στοιχειώδεις κοινωνικές υπηρεσίες, από κέντρα
υγείας που να στελεχώνονται µε το κατάλληλο ιατρικό και
νοσηλευτικό προσωπικό, από σχολεία, γιατί κλείνουν και αυτά,
όπως ξέρετε, ελλείψει παιδιών που φεύγουν συνεχώς -δηλαδή και
αυτά που απέµειναν κλείνουν- τότε πραγµατικά, για ποια ισχυρή
Ελλάδα θα µιλάµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην Ενωµένη
Ευρώπη;
Μιλά για ισχυρή Ελλάδα στα λόγια ο κύριος Πρωθυπουργός και η
Κυβέρνηση, ενώ στην πραγµατικότητα µε αυτήν την αδιαφορία
προς την περιφέρεια, τη νησιωτική Ελλάδα, προς την παραµεθόρια
περιοχή και γενικότερα στα χωριά και τις πόλεις, κάνει η Κυβέρνηση
πιο ανίσχυρη τη χώρα και πιο απογοητευµένο τον πληθυσµό.
Γενικότερα όµως, κύριε Υπουργέ, όπως ξέρετε, σε όποιο
νοσοκοµείο και αν πας, θα συναντήσεις την ίδια εικόνα. Ειλικρινά
σας µεταφέρω µια εικόνα από ιδία αντίληψη. Επισκέπτοµαι επί
δυόµισι χρόνια συνεχώς τους νοµούς της χώρας και τα νοσοκοµεία.
Συναντώ επίσηµα τις διοικήσεις των νοσοκοµείων και στο κέντρο
και στην περιφέρεια και τα επιστηµονικά συµβούλια και τους
συλλόγους γιατρών, νοσηλευτικού και λοιπού προσωπικού. Το
πρώτο που σου λένε όλοι, είτε πρόκειται για καινούρια νοσοκοµεία
είτε για καινούριες πτέρυγες είτε για παλιά νοσοκοµεία, είναι "µας
λείπει κατά κύριο λόγο σε πολύ µεγάλο ποσοστό νοσηλευτικό
προσωπικό και δευτερευόντως αλλά και εκεί σε µεγάλο ποσοστό,
ιατρικό προσωπικό".
Αυτή είναι µια πραγµατικότητα. ∆εν µπορεί να την αρνηθεί κανείς,
όσα χαρτιά και αν προσκοµίσει εδώ.
Πέρασα, κύριε Υπουργέ, από ένα κέντρο υγείας του νοµού σας,
που ξέρω ότι επισκέπτεσθε την περιοχή και συγκεκριµένα στο
∆οµοκό. Το ίδιο πρόβληµα υπήρχε και εκεί. Υπολειτουργεί το
Κέντρο Υγείας του ∆οµοκού, όπως υπολειτουργούν ή είναι και
κλειστά άλλα κέντρα υγείας ανά την Ελλάδα, όπως και αγροτικά
ιατρεία.
Είναι αλήθεια αυτό που είπατε εν µέρει ότι η µη κάλυψη από ιατρικό
προσωπικό θέσεων σε ορισµένες ακριτικές περιοχές οφείλεται και
σε έλλειψη βούλησης του ιατρικού προσωπικού να πάει σ' αυτές τις
παραµεθόριες περιοχές. Αλλά όταν βλέπουµε ότι είναι αυτό το
πρόβληµα, δεν πρέπει να δώσουµε κάποια λύση, ώστε να µη
µένουν οι κάτοικοι της νησιωτικής και παραµεθόριας Ελλάδας, της
επαρχίας, της περιφέρειας, επί χρόνια ή επί µεγάλα χρονικά
διαστήµατα χωρίς γιατρό στο αγροτικό ιατρείο, ή γιατρούς στο
κέντρο υγείας ή στα κρατικά νοµαρχιακά νοσοκοµεία;
Ασφαλώς  θα  δούµε  τη  τροπολογία  -και  είναι  ευχάριστο  αυτό
που  µας  είπατε-  αύριο  που  θα  καταθέσετε  το  νοµοσχέδιό  σας,
µε  την  οποία  δίνετε  κίνητρα,  ώστε  αυτά  να  συµβάλουν,  αν  και
δεν  είναι  το  µόνο  στοιχείο,  στο  να  υπάρξει  ενδιαφέρον  για
κάλυψη  αυτών  των  θέσεων,  παρ'  όλο  που  σε  µεγάλο  βαθµό  η
µη  κάλυψη  σε  πολλές  περιπτώσεις  οφείλεται  στο  ότι  δεν
εγκρίνει  η  Κυβέρνηση  πιστώσεις  για  να  προκηρυχθούν  οι
θέσεις  και  να  καλυφθούν  οι  κενές  θέσεις  σε  εξειδικευµένο
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ιατρικό, νοσηλευτικό και λοιπό προσωπικό.
Αυτό µου θυµίζει κάτι παρόµοιο που είδα στη Σάµο, όπου πήγα
πριν από λίγους µήνες. Το ίδιο πρόβληµα υπήρχε και εκεί και στο
νοσοκοµείο. Είναι γνωστή η περίπτωση µε τον παιδίατρο που
τελικά πήρε την έκταση και εκείνος για τον οποίο υπήρξε το
πρόβληµα, τελικά πράγµατι προσλήφθηκε, δεν το θέλησε ο ίδιος,
και µένει κενή η θέση. ∆εν ξέρω αν τον τελευταίο καιρό τελικά
βρέθηκε άλλος για να υπηρετήσει σ' αυτό το κέντρο στη Σάµο.
Οι αποδοχές των γιατρών δεν είναι έτσι, κύριε Υπουργέ. Συµµετείχα
στη συζήτηση εκείνου του νοµοσχεδίου, του µισθολογίου των
γιατρών και ξέρω από µισθολόγια και γιατρών του ΕΣΥ, γιατί ήµουν
Υφυπουργός Οικονοµικών στα µισθολόγια, όταν έγινε το ΕΣΥ στη
χώρα το 1983 µε Υπουργό Οικονοµικών τον κ.Κουλουριάνο.
Εσείς υπολογίζετε αύξηση αποδοχών µε βάση τις αποδοχές του
βασικού µισθού και των τακτικών επιδοµάτων. Σε σχέση, όµως, µε
το σύνολο των αποδοχών που καταβάλλονταν κατά τρόπο σταθερό
και µόνιµο και που θεωρούνται και κατά τη νοµολογία των
δικαστηρίων -την πάγια νοµολογία- ως τακτικές αποδοχές, είχαµε
µετά τη φορολογία και µειώσεις σε ιατρικό προσωπικό. Και
ασφαλώς µε τη ρύθµιση που έγινε για τις εφηµερίες υπήρξε αυτή η
µείωση.
Θα πω και πάλι,κύριε Υπουργέ, υπεύθυνα, δηµόσια και µε σεβασµό
και προς το πρόσωπο του Υπουργού και προς το θεσµό και προς
τους συναδέλφους, ότι έζησα όλο το θεσµό του Εθνικού
Συστήµατος Υγείας από τότε που έγινε µε Υπουργό Υγείας τον
Παρασκευά Αυγερινό, Υπουργό Οικονοµικών τον Κουλουριάνο και
εµένα Υφυπουργό Οικονοµικών στο λογιστήριο που είχα τα
µισθολόγια.
'Οταν ψηφίστηκε ο νόµος για το Εθνικό Σύστηµα Υγείας,που ήταν
µια τοµή πραγµατική στο σύστηµα της δηµόσιας υγείας από το
προοδευτικό τότε ΠΑΣΟΚ, που προωθούσε τον κοινωνικό ρόλο του
κράτους, στην αρχή κάποιο µεγάλο κοµµάτι των γιατρών, µπροστά
στο άγνωστο του θεσµού, δεν έδειχνε ενδιαφέρον για να ενταχθεί -
να κλείσει το ιατρείο, γιατί ήταν θεσµός αποκλειστικής
νοσοκοµειακής απασχόλησης- και να πάει µε µισθό στο Εθνικό
Σύστηµα Υγείας. Και τότε, όπως θυµάστε, οι γιατροί ήταν
περιορισµένοι σε αριθµό. Και όταν άλλαξε ο Υπουργός Υγείας, ήλθε
ο αείµνηστος Γιώργος Γεννηµατάς, για να δώσει κίνητρο για
προσέλκυση στο ΕΣΥ -και στο κέντρο και στην περιφέρεια στους
γιατρούς- για να στηρίξει και να αναπτυχθεί το σύστηµα υγείας. Και
όχι αυτά που έλεγε ο Υφυπουργός. ∆εν πειράζει όµως, βρίστε τώρα
εκ των υστέρων. Τότε που ήµουν Υπουργός ερχόσαστε όλοι για να
σας πάρει η κάµερα, να σας φωτογραφήσουν και να σας γράψουν
οι εφηµερίδες, για να κερδίζετε πόντους από τους αγώνες άλλων.
Και αυτό είναι και ένα παράπονο, όχι από σας κύριε Υπουργέ, αλλά
από κάποιους που έχουν το θράσος τώρα, µετά από είκοσι ένα
χρόνια να λένε αυτά που κατά καιρούς έχουν πει. Ο µακαρίτης ο
Γεννηµατάς µε εκλιπαρούσε, ως Υπουργό Οικονοµικών, να
κάνουµε κάτι και επειδή, ως Υπουργός Οικονοµικών, δεν ήθελα να
σπάσω τις αρχές των µισθολογίων γενικότερα των δηµοσίων
υπαλλήλων, τελικά µε απόφαση συνολικά της Κυβέρνησης,
βγάλαµε την κοινή απόφαση -µακαρίτη Γεννηµατά και δικής µου, ως
Υπουργού Οικονοµικών- για να τους στηρίξουµε οικονοµικά και να
τους αναβαθµίσουµε -ως κίνητρο για να µπουν στο ΕΣΥ, προς
όφελος των ασθενών, του λαού, της ποιότητας των παρεχοµένων
υπηρεσιών- τις εφηµερίες.
Αυτή είναι η αλήθεια, για να µην αδικούµε τους γιατρούς, για να µην
τους λέει τώρα στην προσπάθεια να κόψει αποδοχές η Κυβέρνηση
και να µειώσει, όπως είπα πριν, άκριτα τα δηµοσιονοµικά
ελλείµµατα, ότι τάχα εξαπατούσαν το δηµόσιο, ότι τάχα έκαναν
πλασµατικές υπερωρίες κλπ. Και γι'αυτό καταβάλλονταν σε όλους
τους γιατρούς σταθερά και µόνιµα και θεωρούνταν τακτικές
αποδοχές. Τα κόψατε και έτσι µειώθηκαν οι αποδοχές και δεν
αυξήθηκαν ούτε κατά 30%. Σε πολλές περιπτώσεις υπήρξε και
µείωση µετά την αφαίρεση της φορολογίας.
Τέλος, για τα ελλείµµατα, κύριε Υπουργέ, γυρίζοντας τα νοσοκοµεία
στην περιφέρεια, αλλά και εδώ στο κέντρο, τι διαπίστωσα;

'Οτι,παρά τη ρύθµιση που κάναµε εδώ στη Βουλή και
συµφωνήσαµε τα κόµµατα στα χρέη που είχαν τα νοσοκοµεία -είχαν
φθάσει στα διακόσια δισεκατοµµύρια περίπου- όπως θυµάστε,
προς προµηθευτές κλπ., όπως είχαµε προβλέψει η ρύθµιση ήταν
προσωρινή. Σε ορισµένα, όχι σε όλα τα νοσοκοµεία,
ξαναεµφανίστηκε το ίδιο πρόβληµα. Γιατί στη λογική της
Κυβέρνησης να φτιάξει προϋπολογισµό πλασµατικό και να
εµφανίσει πλασµατικά πλεονάσµατα έχει περικόψει απο τις
πιστώσεις των κρατικών νοσοκοµείων της χώρας. Από δεύτερου
και τρίτου βαθµού πανεπιστηµιακά νοσοκοµεία έχει περικόψει τις
πιστώσεις, χωρίς να ανταποκρίνεται η περικοπή αυτή στις
πραγµατικές ανάγκες των νοσοκοµείων, ακόµη και σε αναλώσιµο
υλικό, µε αποτέλεσµα πάλι ορισµένα νοσοκοµεία να χρωστάνε
ληξιπρόθεσµα χρέη στους προµηθευτές και να υπάρχει τεράστιο
πρόβληµα δυσλειτουργίας.
Κλείνοντας για το θέµα των εφηµεριών θέλω να πω µην κάνετε το
λάθος, κύριε Υπουργέ, εσείς που είστε και γιατρός και είµαι βέβαιος
ότι πονάτε το σύστηµα υγείας, µην κάνετε το λάθος και κάνετε
περικοπές, όπως επιχειρήσατε να κάνετε την προηγούµενη χρονιά
και ξεσηκώθηκαν οι γιατροί µε το να µην αποδέχεστε τις προτάσεις
των επιτροπών για τις εφηµερίες και να κόβονται έτσι από το
Υπουργείο των Οικονοµικών και που αναγκάζεται και το Υπουργείο
Υγείας να συµµορφωθεί σ' αυτό. Γενικά αναστατώνεται έτσι όλο το
εθνικό σύστηµα της δηµόσιας υγείας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστώ, κύριε
Τσοβόλα.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εύχοµαι και εγώ χρόνια πολλά σε
όλους σας, Χριστός Ανέστη.
Ο κ. Τασούλας, ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΚΚΕ, έχει
το λόγο για δέκα λεπτά.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Βουλευτές,
χρόνια πολλά. Το "Χριστός Ανέστη" δεν το λένε ούτε οι χριστιανοί,
δεν τολµάει να βγει από τους βοµβαρδισµούς µε τίποτα.
'Εχουµε συζητήσει επανειληµµένα για τα προβλήµατα της υγείας
του δηµόσιου συστήµατος και όχι µόνο, µε επερωτήσεις και του
δικού µας κόµµατος και άλλων κοµµάτων και φυσικά, όπως
αναπτύσσεται σήµερα η επερώτηση του ∆Η.Κ.ΚΙ., αναδεικνύει τα
µεγάλα προβλήµατα, που υπάρχουν στην υγεία.
Τι συµβαίνει και έχουµε αυτά τα προβλήµατα; Γιατί δεν διατίθενται
παραδείγµατος χάρη αυξηµένοι πόροι; Γιατί υπάρχουν για άλλα
αυξηµένοι πόροι και δεν υπάρχουν για την υγεία; Γιατί προωθείται η
ιδιωτικοποίηση και µε τι είναι συµβατή αυτή η ιδιωτικοποίηση στην
τελευταία δεκαετία;
Τέτοια ερωτήµατα µας οδηγούν στη σκέψη να υποτάξουµε την
προσέγγιση του προβλήµατος της υγείας σαν µερικότερο ζήτηµα
στο γενικότερο πρόβληµα, στη γενικότερη αξία, αν θέλετε, που
λέγεται ανθρώπινη ζωή, που λέγεται άνθρωπος.
∆εν είναι δυνατόν να ενδιαφέρεται κανείς τάχα για την υγεία του
ελληνικού λαού και του κάθε λαού και να τον σφάζει τον κάθε λαό,
όπως γίνεται σήµερα στα Βαλκάνια.
∆εν είναι δυνατόν να αφήνεις βόµβες και να προσυπογράφεις να
πέφτουν αυτές και τάχα να ενδιαφέρεσαι για την υγεία του λαού και
να προκαλούνται χιλιάδες θέµατα, χιλιάδες καταστροφές, να
αφαιρούνται ζωές και να υπάρχει ο κίνδυνος της ραδιενέργειας και
των τοξικών, παρ'όλο που λέτε ότι δεν υπάρχει τέτοιος κίνδυνος.
Υποτάσσεται εποµένως και η πολιτική της υγείας στη γενικότερη
πολιτική του ιµπεριαλισµού, η οποία θέλει να επιβάλει τη νέα τάξη
πραγµάτων σε όλα τα επίπεδα από το µικρότερο στο µεγαλύτερο,
από την αφαίρεση της ζωής των ανθρώπων µέχρι να τους πάρουµε
ό,τι δεκάρες έχουν στην τσέπη τους.
Γι'αυτό υποστηρίζεται η ιδιωτικοποίηση. Γι'αυτό υποστηρίζονται οι
νόµοι της αγοράς. Γι'αυτό δεν λέγεται ασθενής, ο ασθενής, αλλά
πελάτης. Και σας µαλώνει, όπως σας είπα και άλλη φορά ο
Μπερνς, αυτός ο άθλιος, γιατί δεν αποκαλείτε τον ασθενή "πελάτη".
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Μέσα σ'αυτό το κλίµα και από µια τέτοια πολιτική ιµπεριαλιστική
που δεν σέβεται την ανθρωπότητα, τι µπορεί να περιµένει κανείς;
Θα βρει τους κατάλληλους ανθρώπους σαν τον Κλίντον, τον Μπλερ,
η ανώµαλη προσωπικότητα, όπως τη λένε, Κόφι Ανάν -επιτρέψτε
µου τη χυδαιότητα- που τον λέει "Αυνάν" ο κόσµος.
Αυτή είναι η κατάσταση.
'Ερχεται η Κυβέρνηση να µας βεβαιώσει ότι κάνει πολλά. Κύριε
Υπουργέ, και εάν έχετε την καλή πρόθεση, σεις προσωπικά σαν
Υπουργός, είστε δέσµιος αυτής της πορείας της ανθρωπότητας.
'Ολοι ξέρουµε τι γίνεται µε το δηµόσιο σύστηµα υγείας.'Ολοι
ξέρουµε ότι έχει εγκαταληφθεί ακριβώς για να προσαρµοστεί σε
αυτήν την κατάσταση.'Ολοι ξέρουµε ότι για να προασπίσουµε τις
ιδέες του κέρδους και της ιδιωτικοποίησης, δεν λειτουργεί το
Νοσοκοµείο "ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ".'Ολοι ξέρουµε τι γίνεται µε τις
προµήθειες. Θα σας πάω όµως πιο πέρα.
Κύριε Υπουργέ, δεν παρακολουθήσατε πώς γίνεται κτήµα των
επιστηµόνων η επιστήµη, µέσω των εταιρειών, µέσω των χορηγών;
Ποιων εταιρειών και ποιων χορηγών; Των διάφορων πολυεθνικών.
Αυτοί είναι που λένε τι θα πουν οι επιστήµονες. Και µην σας κάνει
εντύπωση που βγαίνουν µερικοί και λένε, "δεν υπάρχει
ραδιενέργεια, δεν υπάρχει κίνδυνος". Είναι οι χορηγοί από πίσω
τους και όχι µόνον αυτοί.'Ισως για τέτοιες περιπτώσεις είναι
µεγαλύτερα συγκροτήµατα και συµφέροντα.
∆ηµόσια νοσοκοµεία έχουµε και καινούρια που δεν λειτουργούν και
παλαιά που δεν γίνονται και που δεν εντάσσονται να γίνουν στη
δεκαετία που µας έρχεται σαν της Χαλκίδας, του Αγρινίου κλπ.
'Εχουµε νοσοκοµεία τα οποία δεν έχουν τον αναγκαίο εξοπλισµό
και έχουµε και άλλα που δεν έχουν αξιοποιήσει τον όποιον
εξοπλισµό έχουν. Εποµένως υπάρχει ένα αλαλούµ στα δηµόσια
νοσοκοµεία.
Τα κέντρα υγείας, κυριολεκτικά τα θάψατε. Και επειδή συζητάµε εδώ
και για αµοιβές, διαστρεβλώνετε την πραγµατικότητα. 'Εχετε µία
εγκλύκλιο στην οποία λέτε ότι αυξήσατε τα κονδύλια για εφηµερίες
των κέντρων υγείας και λέτε ότι πέρυσι προϋπολογίσατε οκτώ
δισεκατοµµύρια οκτακόσια εκατοµµύρια (8.800.000.000) και φέτος
δέκα δισεκατοµµύρια πεντακόσια εκατοµµύρια (10.500.000.000) και
αναρωτιούνται οι άνθρωποι πως έχουν 30% παρακάτω τα κέντρα
υγείας κονδύλια. ∆εν λέτε ότι πέρυσι απολογιστικά έχετε πληρώσει
δώδεκα δισεκατοµµύρια οκτακόσια εκατοµµύρια (12.800.000.000)
και φέτος προγραµµατίζετε δέκα δισεκατοµµύρια πεντακόσια
εκατοµµύρια (10.500.000.000). Πείτε λοιπόν την αλήθεια. Γι' αυτό
είναι αυτή η αντίφαση που εµφανίζεται τάχα και φυσικά δεν
µπορούν να λειτουργήσουν τα κέντρα υγείας µε αυτόν τον τρόπο.
Το προσωπικό, οι προσλήψεις. Βρίσκετε αφορµές τώρα και λέτε ότι
ξέρετε δεν πήγαν, δεν αποδέχθηκαν το διορισµό τους κλπ.,
ζητήµατα δηλαδή που µπορεί µια κυβέρνηση να τα λύσει αµέσως.
Για τις προµήθειες. Βρωµάει η δουλειά µε τις προµήθειες και εκεί
που γίνονται και εκεί που δεν γίνονται.
Για τις εφηµερίες. Μέσω των εφηµεριών και τις συνολικές αποδοχές
των εργαζοµένων µειώνετε αλλά κυρίως αλλάζετε τις εργασιακές
σχέσεις στην κατεύθυνση που έχετε από τη λευκή βίβλο. Γι' αυτό
καθιερώσατε την ενδιάµεση εφηµερία. Και θα βάζετε τους
ανθρώπους σε τακτικά και πάγια καθήκοντα να δουλεύουν
δεκατέσσερις ώρες από τις οκτώ το πρωί ως τις δέκα το βράδυ. Και
αυτό το γεγονός το αποκρύπτετε.
Για την εκπαίδευση. Σας είπα κάτι προηγουµένως. ∆εν έφθαναν οι
χορηγοί, τώρα έχουµε και τα ΚΕΚ, ιατρική εκπαίδευση µέσω των
ΚΕΚ. Μπράβο. Να δούµε τι άλλο θα δουν τα µάτια µας σ' αυτήν τη
χώρα.
Ποιος τα πληρώνει όλα αυτά; Τα πληρώνει ο ελληνικός λαός. ∆εν
πληρώνει η πλουτοκρατία. 'Εχει άλλες προσβάσεις η πλουτοκρατία
και για τα ζητήµατα υγείας. Τα πληρώνει ο ελληνικός λαός αυτά.
Αυτός δεν µπορεί να προσεγγίσει όταν χρειάζεται, όσο χρειάζεται
και να έχει την εµπιστοσύνη στο δηµόσιο σύστηµα υγείας. Και

αναγκάζεται να ψάχνει να δει πόσο θα πληρώσει στο τάδε κέντρο,
πόσο στο άλλο, πόσο εδώ και πόσο εκεί. ∆εν τα ξέρετε αυτά;
Εποµένως τι πρέπει να κάνει ο ελληνικός λαός; Τον τελευταίο µήνα
αναγκάσθηκε αν θέλετε, να καταλάβει πολλά ο ελληνικός λαός και
κατάλαβε πολλά. Πρέπει να καταλάβει και τούτο. 'Οτι πολιτική
υγείας σε όφελός του θα έχει µόνο όταν καταφέρει να ανατρέψει τη
γενική πολιτική στη χώρα µας και θα πρέπει να ξέρει τις δυσκολίες
που έχει, γιατί η γενική πολιτική που εφαρµόζεται στη χώρα µας
από τη σηµερινή Κυβέρνηση και όχι µόνο, είναι υποτελής, τα δίνει
όλα και προσπαθεί να µας πείσει ότι δεν γίνεται αλλιώς και ότι
µάλιστα έχουν και τη νοµιµότητα. Και θα κλείσω µε τούτο που έκανε
τη χειρίστη εντύπωση στον ελληνικό λαό. Θα περάσουν λέει τα
στρατεύµατα από τη Θεσσαλονίκη, γιατί κινδυνεύουν τα σύνορα
των Σκοπίων! Αυτά είπε ο κ. Τσοχατζόπουλος και ότι δικαιολογείται,
λέει, µε το τάδε ή το δείνα άρθρο. Σαν δεν ντρεπόµαστε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η κ. Αλφιέρη, ως
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συνασπισµού της Αριστεράς
και της Προόδου,έχει το λόγο.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρώτα απ'
όλα θέλω να ευχηθώ να σταµατήσει ο πόλεµος, να σταµατήσουν οι
βοµβαρδισµοί και οι αιτίες που δηµιουργούν τους πρόσφυγες. Είναι
τροµακτικό αυτό που γίνεται στα Βαλκάνια, γιατί ήλθαµε χθες από
την Αλβανία και πιστεύω ότι η Κυβέρνηση δεν πρέπει να µένει
απαθής, κύριε Υπουργέ. Είναι υποχρεωµένη, γιατί όλοι οι λαοί
έχουν στρέψει την προσοχή τους σε µας, την Ελλάδα, να πάρει
πρωτοβουλίες ειρήνης.
Οι συνάδελφοι του ∆Η.Κ.ΚΙ. έχουν καταθέσει µία επερώτηση µέσα
από τις πολλές φορές για τα θέµατα υγείας.
'Εκανα µία προσπάθεια να γράψω την οµιλία µου, αλλά ακούγοντας
τους συναδέλφους και σας, κύριε Υπουργέ, αποφάσισα να την
ακυρώσω και να σας πω τα πραγµατικά γεγονότα που υπάρχουν
στον Πειραιά. Γιατί, κύριε Υπουργέ, παρουσιάσατε µία ειδυλλιακή
εικόνα, που θέλω να σας πω -και το γνωρίζετε και σεις πολύ καλά-
ότι δεν είναι η πραγµατικότητα. Το γνωρίζετε πολύ καλά, γιατί και
γιατρός είστε και έχετε τη δυνατότητα να έχετε µία πραγµατική
εικόνα. Βέβαια, πώς την καταθέτετε εδώ,είναι ένα άλλο θέµα. Και θα
γίνω συγκεκριµένη, κύριε Υπουργέ.
Θέλω να ξεκινήσω πρώτα απ' όλα από το Κέντρο Μεθαδόνης του
Πειραιά. Είναι γεγονός που αρχίζει να εκνευρίζει και προσωπικά
εµένα. 'Εχει αναγγελθεί και έχει ειπωθεί στους Πειραιώτες ότι έχει
γίνει πραγµατικότητα εδώ και δύο χρόνια -το έχει εγκαινιάσει δύο
φορές ο κύριος Υπουργός- ο κ. Γείτονας µου είπε ότι λειτουργεί
στην Ανδρούτσου 126 και τώρα σεις είπατε την αλήθεια, το Κέντρο
Μεθαδόνης πραγµατικά στον Πειραιά δεν λειτουργεί. Ούτε καν
υπάρχει η υποδοµή. Καλό θα είναι, λοιπόν, να είµαστε ειλικρινείς
προς τους Πειραιώτες και στις Πειραιώτισσες.
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ (Υπουργός Υγείας και Πρόνοιας): ∆εν
σας είπα ότι λειτουργεί.
ΣΤΥΛΙΑΝΗ ΑΛΦΙΕΡΗ: Εσείς είπατε την αλήθεια. Αλλά εγώ να σας
πω, κύριε Υπουργέ, έχω εκνευριστεί. Πήγαµε δύο φορές στα
εγκαίνια και είναι τραγικό πράγµα. Τέλος πάντων, εσείς είπατε την
αλήθεια, να µη χρεώνεστε γι' αυτό.
Να πάµε όµως παρακάτω, σε κάποια άλλα πράγµατα.
Είπατε ότι τα πράγµατα είναι ειδυλλιακά κι εγώ θα σας καταθέσω
την "ειδυλλιακή" εικόνα για τα νοσοκοµεία του Πειραιά. Υπάρχει το
Τζάννειο, το Μεταξά και το Κρατικό Νίκαιας. Το Κρατικό Νίκαιας
πραγµατικά πολλές φορές το επισκέφθηκε και η σύζυγος του κυρίου
Πρωθυπουργού, η οποία δηλώνει πάρα πολύ ευχαριστηµένη. Εγώ
θα σας καλέσω να πάµε σε µία περιοδεία. Ο πρώτος χώρος, η
εικόνα εξωτερικά πρέπει να παραδεχθούµε ότι είναι καλή. 'Εχετε
πάει κι εσείς εξάλλου εκεί. Αν θα πάτε στο χειρουργείο θα
αγανακτήσετε, κύριε Υπουργέ, ή θα πείτε ότι δεν είναι δυνατόν να
είναι το Κρατικό Νοσοκοµείο Νίκαιας σ' αυτήν την κατάσταση. Και
από την άλλη µεριά, στη διπλανή αίθουσα, ξέρετε ότι υπάρχει ένα
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τέλειο χειρουργείο το οποίο δεν λειτουργεί, γιατί δεν υπάρχει η
υποδοµή και δεν υπάρχει και το κατάλληλο προσωπικό. Εάν θα
πάµε στον τρίτο, τέταρτο και πέµπτο όροφο, οι συνθήκες είναι
τριτοκοσµικές, όπως είπε και ο σύµβουλος του Πρωθυπουργού, ο
κ. Ματσαγάνης, που έκανε µία έκθεση προς τον κύριο
Πρωθυπουργό και είπε ότι πραγµατικά το σύστηµα υγείας, το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας, νοσεί και ότι πραγµατικά οι συνθήκες είναι
τριτοκοσµικές. Αυτήν την κουβέντα δεν τη χρησιµοποιούµε εµείς για
να υποβαθµίσουµε τα πάντα. Και θέλω να σας πω ότι προσωπικά
εγώ είµαι από τους ανθρώπους που δεν µου αρέσει να
υποβαθµίζω. Είµαι πολύ συντηρητική σε κάποια πράγµατα, γιατί
τροµάζω στην ιδέα να πάµε προς τα πίσω. 'Οµως, κύριε Υπουργέ,
η κατάσταση στα θέµατα υγείας στα νοσοκοµεία, στους µισθούς
των γιατρών είναι τραγική.
Θα αναφερθώ στον εξοπλισµό του Μεταξά. Ο αξονικός τοµογράφος
δεν υπάρχει ακόµα, παρ' όλο που τον παλεύω -και το λέω
προσωπικά, όπως και άλλοι συνάδελφοι- τρία χρόνια τώρα. Αυτός
ο προγραµµατισµός, κύριε Υπουργέ, είναι τόσο δύσκολο να γίνει;
Αυτή η αγορά είναι τόσο δύσκολη να γίνει; Αφού τα χρήµατα θα
αποσβεστούν. Γύρω όµως από το Μεταξά σήµερα ήδη λειτουργούν
δεκατρείς αξονικοί τοµογράφοι. Καταλαβαίνετε, λοιπόν, τι πελατεία
υπάρχει εκεί και πώς αναπτύσσεται η ιατρική προς τους ιδιώτες.
∆εύτερον, δεν λειτουργούν τρεις κλινικές. ∆εν υπάρχουν γιατροί.
Και το λέτε όλοι οι Υπουργοί που έχετε περάσει απ' αυτήν την
ευαίσθητη θέση, δεν µπορούµε να βρούµε γιατρούς, δεν µπορούµε
να βρούµε διευθυντές, δεν µπορεί να γίνει το ένα, δεν µπορεί να
γίνει το άλλο. Εµείς κάναµε µία πρόταση συγκεκριµένη και οι
συνάδελφοι του ∆Η.Κ.ΚΙ. έκαναν και αυτοί µία πρόταση. Ο κ.
Τσοβόλας είπε κάτι συγκεκριµένο. ∆εν µπορούµε να επιδοτήσουµε
τις θέσεις; Και οικονοµικά και κοινωνικά κριτήρια να δώσουµε, κύριε
Υπουργέ. Εφόσον είναι ένα θέµα που νοσεί, που πρέπει να βρει
λύση, δεν µπορείτε σαν Κυβέρνηση -κι εµείς θα το στηρίξουµε αυτό-
να επιδοτήσετε τις θέσεις των γιατρών, αυτές που θεωρείτε
αναγκαίες για να λειτουργήσουν τα κέντρα υγείας και τα
νοσοκοµεία;
Το Νοσοκοµείο Μεταξά λέµε ότι φροντίζει, θεραπεύει τον καρκίνο.
Ποια είναι η προληπτική ιατρική που ασκεί αυτό το νοσοκοµείο και
µε ποια υποδοµή;
Μιλήσατε πολύ σωστά για την έρευνα και είπατε ότι η ιατρική
σήµερα πρέπει να εξελιχθεί, να πάρει διαστάσεις και να
αντιµετωπίσει τα σύγχρονα φαινόµενα. Πείτε µου τι µέτρα έχετε
πάρει, τι προγράµµατα έχετε ενθαρρύνει στο Νοσοκοµείο Μεταξά.
Ο εξοπλισµός έχει να ανανεωθεί πάνω από είκοσι πέντε χρόνια.
∆εν νοµίζω, λοιπόν, να είστε ευχαριστηµένοι από την κατάσταση
του Νοσοκοµείου Μεταξά στην προκειµένη περίπτωση, ούτε σαν
στελεχικό δυναµικό ούτε σαν νοσηλευτικό δυναµικό ούτε σε θέµατα
υποδοµής.
Να πάµε τώρα στο Κρατικό Νίκαιας. Στο Κρατικό Νίκαιας το 50%
του νοσηλευτικού προσωπικού δεν υπάρχει. Και καταλαβαίνετε ότι
το ιατρικό προσωπικό δεν µπορεί να λειτουργήσει µε ελλείψεις
νοσηλευτικού προσωπικού. Αυτά είναι αλληλένδετα. Επίσης
υπάρχει το θέµα της υποδοµής και το θέµα των κτιριακών
εγκαταστάσεων. Γίνεται µια προσπάθεια να κινηθούν κάποια
πράγµατα προς αυτήν την κατεύθυνση και εµείς θα τη στηρίξουµε.
∆εν βλέπω, όµως, ούτε τους ρυθµούς αλλά και συνεχώς
δηµιουργούνται προβλήµατα ελλείψει χρηµάτων, ελλείψει πολιτικής
βούλησης. Περιµένοντας τις εκλογές µπορεί να δοθεί µία
περισσότερη βαρύτητα για να ξεπεραστούν τα προβλήµατα.
Είπατε, κύριε Υπουργέ, σχετικά µε τις εφηµερίες ότι το θέµα έχει
λήξει, ότι έχετε συµφωνήσει µε τους συνδικαλιστές γιατρούς κλπ.
Εγώ θέλω να σας υπενθυµίσω δύο πράγµατα, τα οποία γνωρίζετε.
Είναι γνωστή η κατάσταση που διαµορφώθηκε στα περισσότερα
δηµόσια νοσοκοµεία µετά την περικοπή εφηµεριών του ιατρικού
προσωπικού. Σήµερα ανάλογες περικοπές ξεκινούν στα
νοµαρχιακά και περιφερειακά νοσοκοµεία. Οι εργαζόµενοι στο
Παναρκαδικό Νοσοκοµείο της Τρίπολης, το Νοµαρχιακό
Νοσοκοµείο Ηλείας και στο Αγρίνιο βρίσκονται σε κινητοποιήσεις. Τι

έχετε να µας πείτε γι' αυτούς;
Γνωρίζετε πολύ καλά ότι η συρρίκνωση, µέσα από τη συγχώνευση
και την υποβάθµιση των νοµαρχιακών και περιφερειακών
νοσοκοµείων, καθιστούν επικίνδυνη την υγεία στην περιφέρεια. Εγώ
σας ρωτώ προσωπικά και συγκεκριµένα τι έχετε να µας πείτε για
την περιφέρεια. Το κέντρο το κάλυψαν οι συνάδελφοι και δεν θα
ασχοληθώ µε αυτό. Τι έχετε να µας πείτε λοιπόν για την Τρίπολη,
για την Ηλεία και το Αγρίνιο;
Τι έχετε να µας πείτε, κύριε Υπουργέ, για τα Κέντρα Υγείας; Είπατε
ότι στη Ρόδο λειτουργούν κλπ. Εγώ έκανα πρόσφατα µία περιοδεία
στα Κέντρα Υγείας στη Ρόδο, στα Κύθηρα και είδα ότι τα
περισσότερα Κέντρα Υγείας ή δεν υπάρχουν ή υπολειτουργούν. ∆εν
υπάρχει γιατρός, παρ'όλο που µε το νόµο που ψηφίσατε στη Βουλή
βάλατε το ζήτηµα του γιατρού της γενικής ιατρικής, όπως το λέτε,
βάλατε το ζήτηµα της λειτουργίας των Κέντρων Υγείας, βάλατε τα
ζητήµατα της πρωτοβάθµιας υγείας κλπ. Εµείς δεν ψηφίσαµε αυτό
το νοµοσχέδιο, γιατί είχαµε αρκετές ενστάσεις. Παρακολουθώντας,
όµως, την πορεία αυτού του νοµοσχεδίου, βλέπουµε ότι και εσείς οι
ίδιοι που το φέρατε και το θεσµοθετήσατε εδώ σε αυτήν την
Αίθουσα και το υπερασπιστήκατε, δεν το υιοθετείτε, δεν το
προχωρείτε, κύριε Υπουργέ και αυτό µας βάζει ερωτηµατικά.
Κάνατε ένα θεσµικό πλαίσιο το οποίο στην πορεία εσείς το
τορπιλίζετε, δίνοντας τη δυνατότητα στην ιδιωτική πρωτοβουλία και
µε αυτόν τον τρόπο ενισχύετε την ιδιωτική πρωτοβουλία. Θεωρώ
ότι το θέµα δηµόσια υγεία, δηµόσια παιδεία ή κάποια άλλα δηµόσια
αγαθά που έχουν χαθεί, έχουν χαθεί και από τον πολιτικό στόχο της
Κυβέρνησης. Γι' αυτό πιστεύω ότι και η υγεία και η παιδεία
λειτουργούν µόνο µε τους νόµους της αγοράς, µόνο µε τους νόµους
της ΟΝΕ, που σε αυτήν τη φάση πιστεύω ότι είναι απάνθρωποι και
δηµιουργούν τεράστια προβλήµατα στους πολίτες αυτής της χώρας.
Να πάω τώρα σε δύο άλλα θέµατα για να τελειώσω.
'Εχουµε το ζήτηµα των προσλήψεων. Πολλές φορές µιλάτε για το
ΑΣΕΠ εκεί που πρέπει να γίνουν προσλήψεις κλπ. Εσείς αυτήν τη
στιγµή δεν θέλετε να κάνετε προσλήψεις, δεν υπάρχει και νοµική
δυνατότητα των προσλήψεων. 'Αρα, λοιπόν, έχετε βρει σαν
εξιλαστήριο θύµα το ΑΣΕΠ. Ξέρετε πολύ καλά, κύριε Υπουργέ, ότι
υπάρχει δυνατότητα µέσα από το νόµο του ΑΣΕΠ να γίνουν και
γρήγορα και έγκυρες προσλήψεις. Αυτό όµως προϋποθέτει ένα
οργανωµένο δηµόσιο τοµέα, που εσείς ούτε θέλετε να τον κάνετε
ούτε θέλετε να τον υπερασπιστείτε. Μας είπατε ότι αύριο θα µας
φέρετε µία τροπολογία για να δούµε αυτό το θέµα. Θα τη δούµε και
θα πούµε τις ενστάσεις µας ή αν είναι θετική στην κατεύθυνση των
προσλήψεων και λύνει αυτό το θέµα εµείς δεν έχουµε κανένα
πρόβληµα να το υιοθετήσουµε.
Τελειώνοντας, θέλω να σας πω ότι εµείς σαν Συνασπισµός
πιστεύουµε να προχωρήσει ο ν. 2519/1997, δηλαδή να
δηµιουργήσει και να ενισχύσει τα δίκτυα πρωτοβάθµιας φροντίδας
υγείας, την οργάνωση αστικών κέντρων υγείας και την αναβάθµιση
των Κέντρων Υγείας µε προµήθεια σύγχρονου εξοπλισµού και
προσλήψεις προσωπικού όλων των ειδικοτήτων.
Αυτό, κύριε Υπουργέ -το ξέρετε πάρα πολύ καλά, γιατρός είστε - θα
δώσει τη δυνατότητα και τα νοσοκοµεία στην περιφέρεια να
λειτουργήσουν πιο ουσιαστικά, αλλά και τα κέντρα υγείας να είναι
φορείς που θα στηρίξουν τον πολίτη.
Το δεύτερο θέµα είναι η στελέχωση. Να υπάρξει µε δυνατότητα
προγραµµατισµού και υλοποίησης προσλήψεων από τα
νοσοκοµεία, σύµφωνα µε το 2527/1997 και νέοι σύγχρονοι
οργανισµοί που να καλύπτουν τις σηµερινές ανάγκες.
Τελειώνοντας, θέλω να πω ότι η προµήθεια ιατρικού, διαγνωστικού
και ξενοδοχειακού εξοπλισµού νοµίζω ότι πρέπει να είναι µέσα στις
επιλογές της Κυβέρνησης.
Εµείς,  κύριε  Υπουργέ,  στηρίζουµε  τη  λειτουργία  του
συγκροτήµατος στην περιοχή του Πειραιά. Θεωρώ ότι ένας  συντο-
νισµός  και  µία  οργάνωση  των  νοσοκοµείων  στην  περιοχή  του
Πειραιά  και  πόρους  θα  εξοικονοµήσει  και  προσωπικό,  αλλά
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θα έχουµε και υψηλή αναβάθµιση των υπηρεσιών υγείας.
Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Ρόκος έχει το λόγο
για δέκα λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, όταν λένε
οι πολίτες πως οι πολιτικοί προσπαθούν να κάνουν το µαύρο
άσπρο, δείχνουµε να δυσανασχετούµε. 'Οµως, κύριε Υπουργε,
εσείς σήµερα κάνατε ακριβώς αυτό.
Στην πρωτολογία µου σας θύµισα τη συνέντευξη Τύπου που
δώσατε στις 28 Γενάρη, λίγο µετά που αναλάβατε το Υπουργείο
Υγείας και Πρόνοιας. Τότε, είχατε ζητήσει ευθέως συγγνώµη από
τον ελληνικό λαό για την κατάσταση που βρήκατε στο Εθνικό
Σύστηµα Υγείας. Περιγράψατε κιόλας και τους τοµείς: Στον τρόπο
διαχείρισης, στον τρόπο διοίκησης, στην ξενοδοχειακή υποδοµή,
στην έλλειψη καθαριότητας, σπατάλη χρηµάτων, προµήθειες,
έλλειψη συντήρησης κτιρίων, µηχανολογικού εξοπλισµού κλπ.
Και ήλθατε σήµερα, δύο µήνες µετά, να δείξετε πως σαν γνήσιος
πολιτικός και στο όνοµα του ρεαλισµού, θα συµβιβαστείτε. Και
συµβιβαστήκατε ως φαίνεται. Γιατί δύο µήνες αργότερα, σήµερα
δηλαδή, έρχεστε να τα κάνετε όλα άσπρα. Μας µιλήσατε για πάρα
πολλά θαύµατα που έχετε κάνει και για τον εκσυγχρονισµό που
έχετε επιφέρει στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Είστε όµως
εξωπραγµατικός. 'Η δεν έχετε άποψη, ή θέλετε να πολιτεύεστε µε το
µόνιµο τρόπο που πολιτεύεστε τα τελευταία χρόνια: της
παραπλάνησης του ελληνικού λαού.
'Εχουµε εµπειρίες όλοι µας, κύριε Υπουργέ. Εµείς δεν πάµε στο
"ΩΝΑΣΕΙΟ". Εµείς πηγαίνουµε στα νοσοκοµεία τα δηµόσια και
έχουµε την εµπειρία της καθηµερινότητας.
Λυπάµαι, αλλά θα το κάνω. Θα σας πω την προσωπική µου
περιπέτεια πριν από δύο µήνες, που δείχνει όλη την αδυναµία του
συστήµατος. Αρρώστησε ο γιος µου. Τον πήγα στο Κέντρο Υγείας
που είναι δίπλα από το σπίτι µου. Τον είδαν οι γιατροί. ∆εν
µπόρεσαν να κάνουν διάγνωση. Αυτό σηµαίνει ότι τα Κέντρα Υγείας
δεν µπορούν να κάνουν διάγνωση. ∆εν υπάρχει πρωτοβάθµια
περίθαλψη. Γιατί; Γιατί τα Κέντρα Υγείας, πρώτον, δεν
στελεχώθηκαν µε όλες τις ειδικότητες, όπως προβλεπόταν και,
δεύτερον, δεν λειτουργούν σε εικοσιτετράωρη βάση.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κέντρο Υγείας Λαγκαδά, πέστε το.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΡΟΚΟΣ: ∆εν έχει νόηµα να το πω.
Φεύγω από εκεί, κύριε Υπουργέ, και πηγαίνω καθ' υπόδειξην του
Κέντρου Υγείας στο νοσοκοµείο, στα εξωτερικά ιατρεία. Κάνω
εισαγωγή στο παιδί µου. Το κρατούν δύο ηµέρες και του κάνουν
εξαγωγή χωρίς διάγνωση.
Επανέρχεται µετά από είκοσι ηµέρες το ίδιο πρόβληµα ξαφνικά και
εγώ λείπω για υποθέσεις της Βουλής στο εξωτερικό. Το παίρνει η
γυναίκα µου κατά σύµπτωση -και αυτό είναι το θέµα- και το πηγαίνει
πάλι στα εξωτερικά ιατρείο στο κεντρικό νοσοκοµείο, γιατί
εφηµέρευε η ίδια ειδικότητα. ∆ιαφορετικά θα το πήγαινε σε ένα άλλο
νοσοκοµείο, χωρίς να υπάρχει προηγούµενος φάκελος. Αυτό είναι
το σύστηµα υγείας! Κατά σύµπτωση λοιπόν, πήγε στο ίδιο
νοσοκοµείο. Ο γιατρός στα εξωτερικά ιατρεία εισηγείται στη γυναίκα
µου να µην το νοσηλεύσει εκεί, γιατί δεν είναι καλές οι συνθήκες,
χωρίς να ξέρει ότι είµαι Βουλευτής. "Να το πάτε" -είπε- "στη Γενική
Κλινική, όπου λειτουργεί και χειρουργεί -και έχει άµεση ανάγκη
χειρουργείου- ο τάδε γιατρός, ο οποίος είναι και εδώ γιατρός."
Πράγµατι, λειτουργούσε και σαν ειδικός σύµβουλος στο Νοσοκοµείο
Γεννηµατά.
Στην εµµονή της γυναίκας µου να το βάλει µέσα εµπιστευόµενη το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας -παρ' όλο που το έχετε καταρρακώσει, εµείς
αµυνόµαστε και ο λαός αµύνεται γι'αυτό το 85%, πηγαίνει, αµύνεται
ο κόσµος και πολλοί δεν έχουν και χρήµατα να πάνε αλλού- το
βάζει µέσα. Ξεκινάω από τη δουλειά για να κατεβώ κάτω µε την
αγωνία του παιδιού µου. Είχαν πει στη γυναίκα µου ότι στις 08.00'
το πρωί θα µπει στο χειρουργείο. Φθάνω µε καθυστέρηση, γιατί
διανυκτέρευσα στο αεροδρόµιο της Αθήνας, γιατί δεν πετούσαν για

το αεροδρόµιο της Θεσσαλονίκης λόγω οµίχλης. Αποτέλεσµα: ∆εν
είχε γίνει χειρουργείο. Τη ρώτησα, γιατί δεν είχε γίνει χειρουργείο και
µου είπε ότι δεν µπορεί να µου πει και ότι θα µου πει το απόγευµα
στο επισκεπτήριο. Επανέρχοµαι το απόγευµα. Σκέφτοµαι ότι µπορεί
να µην ξέρει η γιατρός. Γυρίζω στις τέσσερις η ώρα στο
επισκεπτήριο. ∆εν υπάρχει γιατρός. Το επισκεπτήριο τελειώνει στις
πέντε η ώρα και δεν υπάρχει γιατρός. Στη λήξη του επισκεπτηρίου
έρχεται η γιατρός και ζητάω ενηµέρωση. ∆ιφορούµενα λέει: δεν
κάναµε χειρουργείο όπως είχαµε πει και αποφασίσαµε να κάνουµε
ιατροφαρµακευτική αγωγή. Λέω, εντάξει, αυτό ήθελα να µάθω. Πάω
να δω ποια είναι η ιατροφαρµακευτική αγωγή. Καµία! Καµία
χορηγία φαρµάκου. Λέω, µήπως κάνετε λάθος, λέω για το τάδε
παιδί το οποίο µου είπε ότι δεν έχει πάρει φάρµακα. Αγριεµένη µου
λέει, ξέρετε εσείς τι φάρµακα βάζουµε στον ορό; Πάω πάλι πίσω να
δω µήπως είχε ορό. Ορό δεν είχε.
Τα είδα αυτά µε τα µάτια µου, κύριε Υπουργέ, εκεί και είναι ντροπή.
Είµαστε τριτοσµική χώρα. Τα παιδάκια της παιδοχειρουργικής
"ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ" επειδή δεν έχετε προσωπικό και δεν
προσλαµβάνετε προσωπικό, τα δένουν µε σχοινιά από τα κάγκελα
των κρεβατιών. 'Ηταν δεµένα τα παιδάκια στο διπλανό κρεβάτι.
'Ερχεται στο επισκεπτήριο την ώρα που περιµένα τη γιατρό µια
µάνα και δεν την ήθελε το παιδί της. Της έλεγε δεν σε αγαπάω
µαµά, γιατί µε φέρατε εδώ και µε δέσατε. Αυτές είναι τραγικές
καταστάσεις και δεν είναι µεµονωµένες. Μόνιµα τα παιδάκια τα
δένουν, γιατί ισχυρίστηκε η νοσοκόµα πως δεν προλαβαίνουν να τα
παρακολουθούν. Με ορό το παιδάκι δεµένο στα τέσσερα, χέρια-
πόδια, από τα κάγκελα του κρεβατιού.
Λυπάµαι που κάνω χρήση µιας προσωπικής ιστορίας, αλλά µέσα
από την προσωπική µας ζωή πρέπει να πολιτευόµαστε και να
βγάζουµε συµπεράσµατα, κύριε Υπουργέ. ∆εν µπαίνω στις
λεπτοµέρειες. 'Εχω κάνει αναφορά που δεν θα την πάρετε ποτέ
στον πρόεδρο του νοσοκοµείου και στον εισαγγελέα. Για να µη µας
λέτε επισκεπτόµενος εθιµοτυπικά µόνο τα κεντρικά νοσοκοµεία πως
όλα πάνε καλά. Για δέστε τον κόσµο που τα επισκέπτεται, ποια είναι
η περιπέτειά του, µε ποιον τρόπο µπαίνουν στο σύστηµα υγείας
όταν τα κέντρα υγείας λειτουργούν, όταν τα εξωτερικά ιατρεία -το
είπα και προηγούµενα- τις περισσότερες ώρες λειτουργούν µε
προσωπικές πελατείες εξωτερικών ιατρών και φεύγουν άπρακτοι
πολλές φορές στη βάρδια και αλλάζουν νοσοκοµείο.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα, κύριε Υπουργέ. ∆εν κάνω
αντιπολίτευση. Αυτό πρέπει να το καταλάβετε. Εκφράζω την
αγανάκτηση του µέσου πολίτη.
Είπατε ότι το 85% πηγαίνουν στα δηµόσια νοσοκοµεία. Σας είπα ότι
πηγαίνουν από ανάγκη ή από προσπάθεια και εµµονή, ακόµα να
στηρίξουν το σύστηµα. Αλλά όµως θα σας πω και ένα άλλο
πράγµα. Το 42% των δαπανών για την υγεία πηγαίνει στα ιδιωτικά
νοσοκοµεία και στις κλινικές.
Είπατε ότι το εθνικό σύστηµα σε όλες τις χώρες δηµιουργεί
παράπονα και κενά γιατί η τεχνολογία προχωράει. Ποιος όµως
καρπούται τα αποτελέσµατα της τεχνολογίας και της βιοϊατρικής;
Ξέρετε ότι από τα νοσοκοµεία αποστέλλονται στους περίφηµους
αξονικούς τοµογράφους, γιατί µπαίνουν σε λίστα και πρέπει να
περιµένουν µήνες για να εξεταστούν και να ξαναεπιστρέψουν στο
νοσοκοµείο; Πράγµατι έχουµε τους περισσότερους αξονικούς
τοµογράφους από όλες τις χώρες της Ευρώπης. 'Οµως ούτε το
50% δεν είναι στα δηµόσια νοσοκοµεία.
Είπατε για τους νεφροπαθείς ότι κάνατε µονάδες αιµοκάθαρσης. Το
ξέρετε ότι το 24% ανήκουν σε ιδιώτες και το 66% στο δηµόσιο;
'Οµως από τους επτά χιλιάδες νεφροπαθείς περίπου οι τέσσερις
χιλιάδες κάνουν αιµοκάθαρση στις ιδιωτικές κλινικές, γιατί στις
µονάδες αιµοκάθαρσης του δηµοσίου δεν έχετε προσωπικό, έχετε
µόνο µια βάρδια. Στο όνοµα του σταγονόµετρου της οικονοµικής
σας πολιτικής και εκεί δεν θέλετε να προσλάβετε προσωπικό. Μην
τα ωραιοποιείτε, λοιπόν.
Κάντε  αυτό  που  σας  είπα  εγώ,  κύριε  Υπουργέ.  Εξοπλιστείτε
µε  θάρρος.  ∆εν  θα  χάσετε  σαν  πολιτικός  άνδρας.  Συγκρου-
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σθείτε, εφόσον αρχικά συγκρουσθήκατε µε τον εαυτόν σας και
βγήκατε αγανακτισµένος µε αυτά που είδατε. Συγκρουσθείτε µε την
ίδια την Κυβέρνηση. Απαιτείστε, για έναν τοµέα που έχει ευαισθησία
και περιεχόµενο.
Ο σοσιαλισµός, κύριε Υπουργέ, αν δεν απευθύνεται στον άνθρωπο,
χάνει το νόηµα της ιδεολογίας του και της πολιτικής, αφού τα κάνετε
αυτά.
Είχα πολλά στοιχεία να σας πω. Είπατε προηγουµένως για το
προσωπικό. Θα αναφέρω στοιχεία από αυτούς που
συνταξιοδοτήθηκαν και αποσπάστηκαν, για συνταξιοδοτήσεις και
αποσπάσεις µέχρι το 1997. Aπό το Νοσοκοµείο "Γεννηµατάς" της
Αθήνας εξήντα ένας, επαναπρόσληψη τριάντα δύο. Μείον είκοσι
πέντε. Νοσοκοµείο Βόλου: Μείον δεκαπέντε. Νοσοκοµείο
Αλεξανδρούπολης -κατά σύµπτωση εκεί που είναι µακριά- µείον
έντεκα. "Νοσοκοµείο Γεννηµατάς Θεσσαλονίκης": Μείον δεκαεπτά.
'Εχετε ερηµώσει τα νοσοκοµεία και λογικό είναι από εκεί και πέρα
να περιµένετε -αν δεν το βλέπετε ήδη- να ανθούν τα ιδιωτικά ιατρικά
κέντρα και πολιτικά, αντιλαϊκά να συναλλάσσεσθε, γιατί εκεί είναι η
δυναµική. Υποτάσσεσθε στη δυναµική των πραγµάτων µε τους
ιδιώτες επενδυτές και γίνεσθε συνέταιροι και πολιτικοί φίλοι του
κάθε Αποστολόπουλου που παρεµβαίνει σήµερα και σε δέκα
χρόνια έχει κυριαρχίσει στο σύστηµα υγείας της χώρας µας,
υπονοµεύοντας κάθε µέρα και περισσότερο το Εθνικό Σύστηµα
Υγείας.
Σας είπα παραδείγµατα. Προηγουµένως αναφέρθηκα στον Ερυθρό
Σταυρό. Το κάνατε "Ερρίκος Ντινάν" και το δώσατε στον κ.
Αποστολόπουλο να το διαχειρίζεται για να παίρνει το "φιλέτο". Θα
σας πω τι γίνεται. Στα µεγάλα αυτά ιατρικά κέντρα παίρνουν το
"φιλέτο" του περιστατικού, δηλαδή κάνουν την εγχείριση, κρατάνε
τον ασθενή τρεις µέρες και µετά τον στέλνουν στο διπλανό
νοσοκοµείο, γιατί λειτουργεί η γέφυρα µεταξύ ιδιωτικού νοσοκοµείου
και κρατικού νοσοκοµείου. Πληρώνει το δηµόσιο τις επόµενες επτά
ηµέρες για την ολοκλήρωση της νοσηλείας του.
Εάν κουβεντιάσετε µε κάποιον που έχει εµπειρία, απλό νοσηλευτή
µε στοιχειώδες µυαλό, θα σας πει πράγµατα για να σας δώσει
όπλα, ώστε να παλέψετε το σύστηµα. Επαναλαµβάνω ότι αυτό
θέλει πολιτικό θάρρος. Το έχετε; Αµφιβάλλω, γιατί κανένας στην
Κυβέρνηση, πέρα από λεκτικές αντιπαραθέσεις, δεν έδειξε στην
πράξη την παλικαριά της εσωτερικής αντιπαράθεσης, τουλάχιστον
για να µπορέσει να εξιλεωθεί στον κόσµο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Καρατάσος έχει το
λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΑΣΟΣ: Θα ήθελα πάλι να µιλήσω για την
αύξηση της φυµατίωσης. Κύριε Υπουργέ, πριν από έξι ή επτά µήνες
σας είχαν ενηµερώσει οι δικοί σας άνθρωποι ότι υπάρχει τεράστια
αύξηση της φυµατίωσης πάνω από 500%. Εσείς, αντί να
ενηµερώσετε τον ελληνικό λαό, δεν του έχετε πει τίποτα. Ξέρετε τι
σηµαίνει αυτό; Ενοχή. Είναι το χειρότερο από όλα, να µην ξέρει
κανείς πότε θα κολλήσει. Σε λίγο καιρό όλος ο ελληνικός λαός θα
νοσεί. Κάντε κάτι το συντοµότερο. ∆εν κινδυνολογώ. Το ξέρετε
πολύ καλά.
'Οσον αφορά το Θριάσιο νοσοκοµείο είχε έρθει πρόσφατα ο κύριος
Πρωθυπουργός και είχε πει ότι θα αλλάξουν τα πράγµατα, αλλά
δυστυχώς λόγια και µόνο λόγια. 'Εχουν φθάσει σε σηµείο να µην
έχουν ούτε γάντια ούτε βαµβάκι. Από την άλλη πλευρά, βλέπουµε
ένα ωραίο κτίριο που έχει µέσα άδειες αίθουσες και άδεια κρεβάτια.
∆εν µου απαντήσατε, κύριε Υπουργέ, για το Νοσοκοµείο των Αγίων
Αναργύρων. Εκεί πρέπει να δώσετε πάρα πολύ µεγάλη προσοχή.
Είναι ένα νοσοκοµείο ανατολικά της Αττικής, στην άκρη της Αθήνας.
Εάν αυτό το νοσοκοµείο επανδρωθεί σωστά, να ξέρετε ότι
εξυπηρετούνται πάνω από δεκαπέντε δήµοι και όχι µόνο. Είναι
πάνω στην εθνική οδό και καταλαβαίνετε πόσες ζωές θα σωθούν
από τα τροχαία ατυχήµατα. Τίποτε άλλο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η κ. Βασιλική Αράπη-
Καραγιάννη έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ-ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Υπουργέ, είπατε
προηγουµένως ότι δεν είµαστε καλά ενηµερωµένοι. Κάνοντας µία

περιοδεία στα νοσοκοµεία της Αθήνας το καλοκαίρι είχα
επικοινωνία µε γιατρούς και καθηγητές πανεπιστηµίων που πονάνε
το σύστηµα. ∆ουλεύουν είκοσι και τριάντα χρόνια µέσα στα
νοσοκοµεία. Σας είπα για το Αρεταίειο τα προβλήµατα που µου
ανέπτυξαν οι ίδιοι οι καθηγητές πανεπιστηµίων.
Επίσης, κύριε Υπουργέ, επισκέφθηκα το ΙΚΑ της λεωφόρου
Αλεξάνδρας. Μέσα σε ένα χώρο είκοσι τετραγωνικών δεκαπέντε
οδοντοτεχνίτες δούλευαν µέσα σε άθλιες συνθήκες µε εκείνη τη
φοβερή ζέστη, που να µην υπάρχει ούτε αιρ κοντίσιον. Μιλάµε για
συνθήκες πολύ υποβαθµισµένες που απ'ό,τι µου είπαν µε
κατσαρίδες, µε ποντίκια. Επίσης µου έδειξαν τον τρόπο µε τον
οποίο έφτιαχναν τις οδοντοστοιχίες. Κύριε Υπουργέ, δεκαπέντε
άτοµα στιβαγµένα σε είκοσι τετραγωνικά. Κάντε µία επίσκεψη και θα
τα δείτε και εσείς.
Επισκέφθηκα το νοσοκοµείο "ΕΛΠΙΣ". Τα ίδια προβλήµατα έχει. Το
νοσοκοµείο "ΕΛΠΙΣ" από εξωτερική και εσωτερική κτιριακή
εµφάνιση είναι άθλιο. Μου είπαν τα προβλήµατα όσον αφορά την
υγειονοµική περίθαλψη. Είχαν προβλήµατα καθαριότητας.
∆εν τα βγάζουµε από το µυαλό µας αυτά που λέµε. 'Οπως είπε ο
συνάδελφός µου κ. Ρόκος προηγουµένως για το γιο του, θα σας πω
και εγώ το περιστατικό µε τη µητέρα µου στο ΚΑΤ πριν από ένα
µήνα. ∆εν είχε κουβέρτα να σκεπαστεί. 'Οταν το είπα φυσικά δεν
ανέφερα ότι είµαι Βουλευτής. 'Οταν βγήκα στο κανάλι τότε έµαθε η
διοίκηση ότι είµαι Βουλευτής.
Θα πρέπει, λοιπόν, να πηγαίνουµε σαν απλοί πολίτες να βλέπουµε
τα προβλήµατα, κύριε Υπουργέ.
Μιλήσατε για το επίδοµα ανθυγιεινής εργασίας. Μου έκαναν
παράπονα οι ίδιοι οι εργαζόµενοι στην αίθουσα γύψων ότι δεν
παίρνουν επίδοµα ανθυγιεινής εργσίας. 'Επαιρναν οι τεχνίτες,
έπαιρναν οι φύλακες και δεν έπαιρναν οι άνθρωποι που δούλευαν
τους γύψους.
Κύριε Υπουργέ, η σηµερινή κακή ποιότητα των προσφεροµένων
υπηρεσιών υγείας συνδέεται και µε την εργασιακή οικονοµική
υποβάθµιση του προσωπικού υγείας, το οποίο κάτω από αυτούς
τους όρους δυσκολεύεται να ανταποκριθεί ικανοποιητικά στις
µεγάλες απαιτήσεις του λειτουργήµατός τους. Είπε ο κύριος
Πρόεδρός µας προηγουµένως για τους γιατρούς. Οι ίδιοι οι γιατροί
όταν έκαναν απεργία στο ΚΑΤ, επειδή ήµουνα µέσα και τους
επισκέφθηκα, µου είπαν ότι είχαν δουλέψει τις υπερωρίες τους.
Ενώ ήταν δεδουλευµένα, η διοίκηση τις έκοψε αργότερα. Αυτό είναι
νόµιµο και δίκαιο, κύριε Υπουργέ; Το βγάζουµε από το δικό µας το
µυαλό; 'Η οι ίδιοι οι παθόντες µας τα λένε;
Κύριε Υπουργέ, πρέπει οπωσδήποτε να έχετε άµεση επικοινωνία
µε τα νοσοκοµεία. Εµείς εδώ που σας τα λέµε δεν τα βγάζουµε από
το µυαλό µας. Είστε καινούριος Υπουργός σε αυτό το Υπουργείο
και καλό θα είναι να κάνετε µία περιοδεία χωρίς να προετοιµάζουν
όλη αυτήν τη φιέστα να σας υποδεχτούν και να τα ετοιµάζουν. ∆ιότι
ξέρετε ότι έτσι γίνεται πάντα. Προειδοποιείτε να τα προετοιµάσουν
και τα βρίσκετε όλα ωραία και τέλεια.
Αναφέρατε ότι το 85% των ανθρώπων πηγαίνουν στα δηµόσια
νοσοκοµεία. Κύριε Υπουργέ, πηγαίνουν στα ιδιωτικά πρώτα, τους
ξετινάζουν οικονοµικά και όταν βλέπουν ότι δεν γίνεται τίποτα και
είναι έτοιµοι να πεθάνουν τους φορτώνουν στα δηµόσια για να µην
χρεωθούν τα ιδιωτικά νοσοκοµεία τους πεθαµένους. 'Ετσι
λειτουργούν, κύριε Υπουργέ. Και φυσικά το δηµόσιο νοσοκοµείο
παρέχει πολύ καλή ιατροφαρµακευτική περίθαλψη.
Θα σας κάνω µία ερώτηση που θέλω να µου την απαντήσετε.
Είπατε ότι είχαµε µείωση των φαρµάκων κατά 35%. Τι γίνεται, κύριε
Υπουργέ, µε τα φάρµακα που πλήρωνε ο κόσµος τόσα χρόνια;
Ποιος κέρδισε από αυτό; ∆εν κέρδισαν οι φαρµακοβιοµηχανίες; Ο
λαός πλήρωνε ακριβά τα φάρµακα; Πήρε ποτέ αυτήν τη διαφορά ο
λαός; Λέµε ότι έχουµε φθηνό φάρµακο τώρα. Τόσα χρόνια ποιος
κέρδιζε;
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.
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ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ (Υπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να ελπίζω ότι ο αξιότιµος Πρόεδρος
του ∆Η.Κ.ΚΙ. δεν θα συµφωνεί µε τον τρόπο που ορισµένοι από
σας χειριστήκατε το θέµα στη δευτερολογία σας. Θέλω να το
ελπίζω. Ούτε θα θεωρεί πως µε τη σηµερινή διαδικασία πραγµατικά
προσφέραµε καλές υπηρεσίες στο δηµόσιο χαρακτήρα του Εθνικού
Συστήµατος Υγείας, όταν εδώ ακούστηκαν ότι το Ε.Σ.Υ είναι απλώς
ο προθάλαµος για τον τάφο αυτών που πάνε στις ιδιωτικές κλινικές
για να πάρουν τις καλές υπηρεσίες, και για να πεθάνουν θα µπουν
στο Ε.Σ.Υ. Απόδειξη βέβαια είναι ότι ο αγαπητός συνάδελφος κ.
Ρόκος το γιό του τελικά τον νοσήλευσε σε αυτό το νοσοκοµείο, παρ'
ότι υπήρξαν αυτές οι απρεπείς -αχαρακτήριστες, θα έλεγα-
συµπεριφορές για τις οποίες εγώ θα παρακαλούσα και εµένα, εκτός
από τον Πρόεδρο του Νοσοκοµείου, να µε ενηµερώσετε εγγράφως.
Αυτά τα φαινόµενα οφείλουµε να τα πατάξουµε όλοι µας. Και για να
γίνει αυτό θα πρέπει να υπάρξουν καταγγελίες. Βέβαια, θεωρώ,
κύριε Ρόκο -και µε συγχωρείτε που το λέω αυτό, δεν θέλω να θίξω
καθόλου την ακρίβεια των λεγοµένων σας- ότι µερικά από αυτά
ήταν υπερβολικά, ίσως επειδή δεν έχετε ζήσει σε νοσοκοµεία και
ίσως επειδή δεν κατανοείτε ότι ασφαλώς ένα χέρι ενός παιδιού
κάποια στιγµή για να κρατηθεί ο ορός, θα δεθεί και από το
θεράποντα ιατρό, εν γνώσει της µητέρας του που µπορεί να είναι
εκεί που µπορεί η µητέρα του κάποια στιγµή να είναι έξω. Είναι
µερικά πράγµατα που πιστεύω ότι πραγµατικά δεν τα έχετε ζήσει
και καλόπιστα είπατε όσα είπατε.
Κύριοι συνάδελφοι, στην πρωτολογία µου εγώ παρουσίασα τι έγινε
αυτά τα χρόνια από πλευράς Κυβέρνησης για το Εθνικό Σύστηµα
Υγείας. Βέβαια, είµαστε 'Ελληνες και οι 'Ελληνες είναι ενθουσιώδεις.
Και οι 'Ελληνες είτε κατοικούν στην 'Αρτα είτε κατοικούν στο
Καρπενήσι ή στη Φθιώτιδα που είµαι εγώ, θα θέλουν ο χώρος τους
να έχει ένα νοσοκοµείο, που να µην του λείπει τίποτε. Ε, αυτό σε
κανένα Εθνικό Σύστηµα Υγείας δεν συµβαίνει. Τα νοσοκοµεία έχουν
συγκεκριµένη αποστολή. Εξυπηρετούν είτε δευτεροβάθµια
περίθαλψη είτε τριτοβάθµια είτε βέβαια αν είναι µικρά κέντρα, όπως
τα κέντρα υγείας, δίνουν πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας. Από τον
ενθουσιασµό όµως που έχουν όλοι και από το ότι διεκδικούµε για
τον τόπο µας το καλύτερο, µε το να σχεδιάζουµε πολλές φορές την
ανάπτυξη αυτής της χώρας σε περιφερειακό επίπεδο, χωρίς
συγκεκριµένο πλαίσιο σε αυτό το σχεδιασµό, φθάνουµε σε
υπερβολές. Και ποιες είναι αυτές; 'Οτι φτιάχνουµε σε νοµούς
νοσοκοµεία που δεν τα χρειαζόµαστε. Υπάρχουν νοµοί στους
οποίους έχουν γίνει δύο νοσοκοµεία, τρία, τέσσερα. Υπάρχει νοµός
που δεν χρειάζεται νοσοκοµεία διακοσίων πενήντα κλινών. Και
όµως έχει. Ε, αυτό το νοσοκοµείο θα είναι καταδικασµένο όλες τις
δεκαετίες από δω και πέρα, εκτός αν κάποια εκρηκτική αύξηση του
πληθυσµού του παρουσιαστεί, να µένει µε τις µισές κλίνες κάθε
µέρα άδειες.
'Ερχοµαι στα ελλείµµατα που έχουµε. ∆ιότι εγώ είπα τι έγινε. Και
έγινε ένα τεράστιο έργο, που δεν µπορεί να το αµφισβητήσει κανείς.
Είναι όλα αυτά που είπα στην πρωτολογία. 'Ερχεσθε από την
πλευρά σας -και έχετε δίκιο- και εντοπίζετε αυτά που δεν έγιναν.
Μα, εγώ δεν τα έχω αρνηθεί ποτέ. Αν όλα είχαν γίνει, αν αυτήν τη
στιγµή ούτε κενά είχε το Ε.Σ.Υ., αν είχε την ξενοδοχειακή του
υποδοµή στην κατάσταση που ονειρευόµαστε να γίνει -και που θα
γίνει πολύ σύντοµα- αν είχε τον εξοπλισµό που έπρεπε, δεν θα
υπήρχε κανένας λόγος να συζητάµε. Θα είχε τελειώσει αυτή η
ιστορία.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Το "Παπαγεωργίου" τα έχει όλα.
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ (Υπουργός Υγείας και Πρόνοιας): Θα
σας πω για το "Παπαγεωργίου" και για όλα. Κάντε λίγη υποµονή.
Αν δεν είχε γίνει το "Παπαγεωργίου", αν δεν είχε γίνει της 'Αρτας, αν
δεν είχε γίνει η Ρόδος, αυτήν τη στιγµή θα λέγατε "φτιάξτε και ένα
νοσοκοµείο". Τώρα που έγινε το νοσοκοµείο, λέτε -και σωστά λέτε-
επιτέλους αυτό το νοσοκοµείο να λειτουργήσει και στελεχώστε το.
Και έχουµε προγραµµατισµό για το πώς θα λειτουργήσει το
νοσοκοµείο "Παπαγεωργίου" και τα άλλα νοσοκοµεία. Από την
ερχόµενη εβδοµάδα θα είµαι στη Θεσσαλονίκη. Αυτό το θέµα φτάνει

στο τέλος του µε την αποκέντρωση από τα υπόλοιπα νοσοκοµεία
της Θεσσαλονίκης συγκεκριµένων κλινικών και τµηµάτων που θα
πάνε στο νοσοκοµείο "Παπαγεωργίου". Και αν αυτό δεν σας
ικανοποιεί κύριε Ρόκο, γιατί βλέπω ότι χαµογελάτε, αλλά θα θέλατε
ένα ακόµα νοσοκοµείο στη Θεσσαλονίκη µε δύο χιλιάδες άτοµα
προσωπικό σας λέω ότι αυτό θα ήταν µία ανεπίτρεπτη λύση για
όλους αυτούς που ασχολούνται µε τα θέµατα υγείας. Είτε µιλήσετε
µε πανεπιστηµιακούς, είτε µε γιατρούς ΕΣΥ είτε µε το συντονιστικό
των νοσοκοµείων της Θεσσαλονίκης είτε µε τους εργαζόµενους στα
νοσοκοµεία, θα σας πουν ότι αυτή είναι η σωστή λύση, γιατί αυτή η
λύση θα δροµολογήσει αµέσως την αναµόρφωση της
ξενοδοχειακής υποδοµής όλων των νοσοκοµείων της
Θεσσαλονίκης.
Πρέπει να φύγουν κλινικές από τα νοσοκοµεία της Θεσσαλονίκης
για να µπορέσουν να αναµορφωθούν. Προς αυτήν τη λύση
προχωράµε σταθερά και αυτή η λύση θα υλοποιηθεί σε ένα µεγάλο
βαθµό φέτος.
Μιλήσατε για τη στελέχωση κάποιων κενών. Συνολικά στη χώρα
µας υπάρχουν είκοσι δύο χιλιάδες κενές θέσεις στο ΕΣΥ. Το ΕΣΥ
έχει εκατόν πέντε χιλιάδες θέσεις και χρειάζεται άλλες είκοσι δύο
χιλιάδες για να στελεχωθεί πλήρως. ∆ηλαδή έχει περίπου 19%
κενές οργανικές θέσεις. Στο θέµα αυτό θα κινηθούµε µε
µεθοδικότητα µέσα σε ένα πενταετές πρόγραµµα γιατί το κόστος
στελέχωσης αυτών των θέσεων σε ετήσια βάση είναι της τάξεως
των εκατόν σαράντα δισεκατοµµυρίων (140.000.000.000) γιατί δεν
πρόκειται µόνο για θέσεις νοσηλευτικού προσωπικού. Είναι και
θέσεις ιατρικού προσωπικού. Ο κ. Τσοβόλας που έχει θητεύσει στο
Υπουργείο Οικονοµικών γνωρίζει αυτά τα οικονοµικά µεγέθη.
∆εν µε έπεισε ο ισχυρισµός του ότι δεν αυξήθηκαν οι αποδοχές των
γιατρών. Θα σας πω τα εξής νούµερα. Το 1997 οι γιατροί έπαιρναν
εβδοµήντα πέντε δισεκατοµµύρια (75.000.000.000) για τακτικές
αποδοχές και εβδοµήντα τέσσερα δισεκατοµµύρια (74.000.000.000)
για πρόσθετες αµοιβές, από εφηµερίες. Το 1998 πήραν εκατόν
είκοσι πέντε δισεκατοµµύρια (125.000.000.000) για τακτικές
αποδοχές. 'Αρα οι τακτικές αποδοχές αυξήθηκαν σε όλους κατά
66%. Οι πρόσθετες αµοιβές τους έφτασαν στα εξήντα τέσσερα
δισεκατοµµύρια (64.000.000.000).
Φέτος αυτές οι πρόσθετες αµοιβές µε την κοινή υπουργική
απόφαση που υπέγραψα µε τον Υπουργό Οικονοµικών έχουν πάει
στα εβδοµήντα τρία δισεκατοµµύρια (73.000.000.000). Εποµένως η
µέση αύξηση του 30% είναι δεδοµένη. Μιλάω για το σύνολο των
αποδοχών διότι στις τακτικές η αύξηση ήταν 66%. 'Οµως εάν µένετε
στο ότι κάποιοι το 1998 πήραν λιγότερα χρήµατα από το 1997 αυτό
είναι αληθές διότι υπήρχαν κέντρα υγείας και υπάρχουν που σε µία
πολυθρόνα οδοντιατρική "δουλεύουν" έξι οδοντίατροι. Υπάρχει και
κέντρο υγείας µε οκτώ οδοντιάτρους. Την περίοδο 1990-1993
έγιναν αυτές οι προσλήψεις. Αυτοί έχουν πάρει λιγότερες αποδοχές
διότι καταργήθηκαν οι πλασµατικές εφηµερίες. Νοµίζω ότι και σεις
το επικροτείτε αυτό.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Το µόνο που κάνουν είναι να
βγάζουν δόντια.
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ (Υπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
∆υστυχώς δεν ξέρω αν γίνεται και αυτό.
Μιλήσαµε για κάποια κέντρα υγείας που υπολειτουργούν, γιατί δεν
είναι καλά στελεχωµένα ή γιατί δεν είναι σωστά εξοπλισµένα. Εδώ,
έστω και αν υπάρξει απόλυτη συνέπεια σ'αυτό το πρόγραµµα που
είπα και εγώ πιστεύω όσο καιρό τουλάχιστον θα είµαι στο
Υπουργείο ότι αυτή η συνέπεια θα υπάρχει για την κάλυψη των
κενών θέσεων, δεν είναι απόλυτα βέβαιο µε όλα τα κίνητρα που
υπάρχουν ότι θα εξασφαλίσουµε θέσεις γι' αυτά τα κέντρα υγείας,
όπως είπε και για την πατρίδα µου το ∆οµοκό ο κ. Τσοβόλας.
Ξέρετε πόσες φορές έχουν προκηρυχθεί θέσεις στο ∆οµοκό  και
δεν  πάει  κανένας  και  στο  Κέντρο  Υγείας  και  στο  θεραπευτήριο
χρονίων  παθήσεων  που  είναι  δίπλα;  Και  όταν  πάει  κάποιος  να
στελεχώσει  από  τον  επόµενο  µήνα  θα  προσπαθεί  να  βρει
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τρόπο για να φύγει. Μπορεί να έχουµε βάλει στο νόµο απαγόρευση
για τις αποσπάσεις, αλλά κάποια στιγµή αν ένας γιατρός από µία
τέτοια περιοχή προβάλει σοβαρότατο λόγο υγείας, γιατί δυστυχώς
υπάρχουν συνάδελφοι που υπογράφουν τέτοια χαρτιά, που λένε ότι
είναι καρκινοπαθείς ή ότι έχει ένα σοβαρό αιµατολογικό πρόβληµα,
θα µπορέσει να πάρει µετακίνηση και να έρθει στο κέντρο.
Για τα ελλείµµατα των νοσοκοµείων έχω πλήρη στοιχεία. Για πρώτη
φορά το Υπουργείο έχει πλήρη ανάλυση των οικονοµικών των
νοσοκοµείων. Εγώ, αλλά και άλλοι συνάδελφοι µε έκπληξη είδαµε,
γιατί πραγµατικά περίµενα ότι θα είναι υπερχρεωµένα τα
νοσοκοµεία, όµως είδα ότι σαράντα έξι νοσοκοµεία είναι
πλεονασµατικά την τελευταία διετία. Τα υπόλοιπα νοσοκοµεία
βρίσκονται σε οριακό σηµείο µε πρώτα τα πανεπιστηµιακά που
έχουν κάποια διαφορά, κάποιο αρνητικό στο ισοζύγιό τους. Αυτά µε
την προϋπόθεση, ότι θα εισπράξουν όλα τα νοσήλεια που τους
χρωστάνε τα ασφαλιστικά ταµεία. Μην ξεχνάµε ότι δεν υπάρχει
κανονική ροή από πολλά ταµεία προς τα νοσοκοµεία. Πρέπει να
σας πω ότι ο "ΕΥΑΓΓΕΛΙΣΜΟΣ" είναι πλεονασµατικός µε ένα
δισεκατοµµύριο πεντακόσια εκατοµµύρια (1.500.000.000) µέσα στη
διετία.
Μιλήσατε για τις προµήθειες. Κάποια στιγµή θέλω να σας δώσω µια
συνολική εικόνα της µεγάλης προσπάθειας που κάνουµε για να
µπορέσουµε να περιστείλουµε αυτές τις δαπάνες από ένα
πραγµατικά σπάταλο σύστηµα προµηθειών. 'Ηδη έχουµε τα πρώτα
αποτελέσµατα. Μόνο από ένα αναλώσιµο υγειονοµικό υλικό, από
τα φίλτρα αιµοκάθαρσης πετύχαµε µία ετήσια εξοικονόµηση πόρων
ύψους εννέα δισεκατοµµυρίων (9.000.000.000) δραχµών. Οι
εταιρείες που προσέφεραν φίλτρα νεφρού µείωσαν τις τιµές που
ίσχυαν από το 1996 µέχρι σήµερα κατά 37,5%. Τα περιθώρια είναι
τεράστια και αυτή η δουλειά γίνεται σε όλα τα υπόλοιπα είδη και
πιστεύω ότι θα έχουµε µια σηµαντικότατη εξοικονόµηση πόρων που
θα µπορέσουµε να την ανακυκλώσουµε µέσα στο ίδιο σύστηµα γιατί
είναι κάτι που χρειάζεται, να βρεθούν επιπλέον πόροι για τα
νοσοκοµεία και να γίνουν όλα πλεονασµατικά.
Τη µικτή εφηµερία που καθιερώσαµε -έφυγε ο κ. Τασούλας που
έβαλε το θέµα- αγνοεί ότι την πρότειναν οι γιατροί. Πολλοί
απ'αυτούς µε πιεστικό τρόπο ζητούσαν πριν την καθιερώσουµε, την
καθιέρωσή της. Το κάναµε όµως όχι γιατί πιεζόµαστε από τους
γιατρούς αλλά γιατί εξυπηρετεί τις λειτουργικές ανάγκες των
νοσοκοµείων.
∆εν θα αντισταθώ στον πειρασµό κλείνοντας να πω δύο κουβέντες
και για τους καποδιστριακούς δήµους που πιστεύω, ότι είχαν µία
σηµαντική συµβολή στο να περάσει αυτό το νοµοσχέδιο από τη
Βουλή, να έχει την καθολική στήριξη της Τοπικής Αυτοδιοίκησης,
εννοώ µέσα από τα όργανα και από το συνέδριό της. Το αν
υπήρξαν µεµονωµένες αντιδράσεις από κάποιες κοινότητες αυτό
είναι άλλο θέµα και θυµάµαι ότι κάνετε λάθος που εξακολουθείτε να
επιµένετε στην άποψη που είχατε πριν από ένα χρόνο. Τα θετικά
αποτελέσµατα της λειτουργίας των δήµων θα τα δείτε πάρα πολύ
σύντοµα, αν δεν τα έχετε δει.
∆ιότι µπορείτε να περιοδεύσετε σε κάποιους δήµους, όπου σήµερα
υπάρχουν επιστήµονες που στηρίζουν τη λειτουργία τους,
µηχανικός, γεωπόνος, οικονοµολόγος, διοικητικός, όπου υπάρχουν
µηχανήµατα που µπορούν και βοηθούν την τοπική ανάπτυξη και όχι
µόνο τη λειτουργία του δήµου και όπου υπάρχουν πρωτοβουλίες
στον πολύ λίγο χρόνο που έχει περάσει -δεν έχουν περάσει
τέσσερις µήνες, τρεισήµισι µήνες είναι που εγκαταστάθηκαν οι
δηµοτικές αρχές- σηµαντικότατες πρωτοβουλίες για συνολική
µελέτη ανάπτυξης του δήµου.
Νοµίζω, λοιπόν, ότι ο "Καποδίστριας", τον οποίο βέβαια τον
ακολουθούν αυτήν τη στιγµή και όλα τα Υπουργεία στο σχεδιασµό
και την ανάπτυξη των υπηρεσιών τους και το δικό µας το Υπουργείο
και το Υπουργείο ∆ηµόσιας Τάξης, θα είναι µία φοβερή ώθηση στην
ανάπτυξη της χώρας µας, για να µπορέσει πραγµατικά να σταθεί
όπως της αξίζει να σταθεί δίπλα σε άλλα κράτη της Ευρώπης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι, ο
Βουλευτής Ηλείας, κ. ∆ηµήτριος Γεωργακόπουλος, ζητεί ολιγοήµερη
άδεια απουσίας του στο εξωτερικό.
Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η Βουλή ενέκρινε τη
ζητηθείσα άδεια.
Ο κ. Τσοβόλας έχει το λόγο για δέκα λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Θα ήθελα να
ξεκινήσω από το τελευταίο, κύριε Υπουργέ.
Η άποψη για τους καποδιστριακούς δήµους που διατύπωσα,
απηχεί τα λόγια ολόκληρων δηµοτικών συµβουλίων πολλών
καποδιστριακών δήµων που επισκέφθηκα και το Μάρτιο και τον
Απρίλιο. Αν θέλετε, µπορώ να σας πω και τα ονόµατά τους: ∆ήµος
Φαρσάλων στη Λάρισα, στα Τρίκαλα επίσης. Και είναι άνθρωποι
που τους ήξερα από παλιά, που ήµουν στο ΠΑ.ΣΟ.Κ.
Ειλικρινά, κύριε Υπουργέ, επειδή έχετε θητεύσει πολλά χρόνια και
µε επιτυχία στην αυτοδιοίκηση, κάνετε λάθος αν έχετε αυτήν την
αντίληψη, δηλαδή να συνεχισθεί αυτό που γίνεται το πρώτο
τετράµηνο, εκτός αν αλλάξει πολιτική η Κυβέρνηση. ∆ιότι το να
δώσετε -όπως δώσατε πράγµατι- ένα µηχάνηµα σε ένα δήµο ή τους
τρεις υπαλλήλους, αυτό δεν λύνει το πρόβληµα. Γίνεται
εκσυγχρονισµός, όταν αµφισβητείτε αυτό που σας λέω ότι αρκετοί
από αυτούς τους καποδιστριακούς δήµους παρέλαβαν χρέη από τις
κοινότητες που συγχωνεύτηκαν και πήραν πανοµοιότυπα -και µου
το λένε σε πολλούς νοµούς, δεν είναι επιλεκτική η επίσκεψη που
κάνω- τα ίδια λεφτά που είχαν δοθεί πριν τη συνένωση; Και
υπάρχουν δήµοι, κύριε Υπουργέ, οι οποίοι δεν έχουν να
πληρώσουν. Εγώ σας µεταφέρω πραγµατικότητες από αποφάσεις
και από αυτά που µου είπαν δηµόσια ολόκληρα τα δηµοτικά
συµβούλια, όπου εκπροσωπούνται όλα τα κόµµατα. Ειλικρινά σας
λέω...
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ (Υπουργός Υγείας και Πρόνοιας): Μου
επιτρέπετε µία διακοπή;
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Ασφαλώς,
δεν έχω αντίρρηση.
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ (Υπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Πρέπει να ξέρετε, ότι µε τον ν. 2539 χαρίστηκαν όλα τα χρέη των
κοινοτήτων από δάνεια που είχαν συναφθεί µε το Ταµείο
Παρακαταθηκών και ∆ανείων. Η αυτοδιοίκηση, λοιπόν, σε ένα
ποσοστό 90% δανειζόταν από το Ταµείο Παρακαταθηκών και
∆ανείων.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Το ξέρω.
'Ηµουν Υπουργός Οικονοµικών.
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ (Υπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Αυτά χαρίστηκαν, διεγράφησαν. Εάν υπάρχουν κάποιες ελάχιστες
κοινότητες -γιατί, ξέρετε, είχαν συνάψει τέτοια χρέη κυρίως µε την
Αγροτική Τράπεζα µερικές, διότι οι ίδιοι οι παραγωγοί είχαν
αναλάβει την εξόφληση αυτών των χρεών- εκεί, λοιπόν, η ρύθµιση
θα επιβαρύνει πραγµατικά αυτούς που είχαν ζητήσει να
µεσολαβήσει ο δήµος για να πάρουν το δάνειο και πλήρωναν αυτοί
το τοκοχρεωλύσιο κάθε χρόνο. Αυτά είναι τα χρέη και είναι
ελάχιστα.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Κύριε
Υπουργέ, αυτό που λέτε ενισχύει αυτό που λέω εγώ. ∆εν είπα
γενικά όλοι οι δήµοι. Και σας λέω ότι µου το είπαν συγκεκριµένα και
όχι µόνο σε ένα νοµό. Αυτό µου κάνει εντύπωση. Εγώ δεν πάω να
διογκώσω τα πράγµατα, αλλά µε αυτά που είπα θέλω να
επισηµάνω ότι εάν συνεχισθεί αυτού του είδους η χαµηλή
χρηµατοδότηση προς τους καποδιστριακούς δήµους και για
κάποιους µήνες ακόµα, ειλικρινά θα δείτε ότι θα εξελιχθεί σε µεγάλο
πρόβληµα αυτό για τις περιοχές των καποδιστριακών αυτών
δήµων. Μπορεί να υπάρχουν και εξαιρέσεις. ∆εν το αµφισβητώ
αυτό που είπατε. Αλλά σας το λέω έντιµα και µε αγωνία, γιατί δεν το
είπε µόνο ένας δήµος ή ένα δηµοτικό συµβούλιο. Είδα να µου το
λένε στους περισσότερους.
Σας λέω -επειδή ξέρω πρόσωπα και πράγµατα- ότι δεν έχουν καµία
σχέση ούτε µε Νέα ∆ηµοκρατία ούτε µε Κ.Κ.Ε. Είναι άνθρωποι που
τους ξέρω χρόνια, που ήµουν στο ΠΑ.ΣΟ.Κ. και είναι άνθρωποι του
ΠΑ.ΣΟ.Κ.
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Το λέω, το επισηµαίνω, γιατί αν υπάρχει αυτή η αντίληψη που
άκουσα πριν, φοβάµαι ότι τα πράγµατα θα γίνουν χειρότερα και
βέβαια εδώ είναι και το θέµα. Τι γίνεται µε την Τσαριτσάνη; Εκεί τα
έχουν κλείσει όλα. Γιατί επιµένει η Κυβέρνηση ας πούµε σε δυο-
τρεις-πέντε περιπτώσεις;
Κύριε Υπουργέ, έχω κάνει και εγώ Υπουργός. ∆εν είναι να
κλείνουµε τα µάτια σε κάποια ζητήµατα. Είναι στην Κρήτη µια-δυο
περιπτώσεις στο Νοµό Λασηθίου.
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ (Υπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Καταλαβαίνετε ότι δεν είµαι αρµόδιος να απαντήσω.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Ασφαλώς
δεν είσθε αρµόδιος. Εγώ το συνδύασα, όπως είδατε, µε κοινωνική
υποδοµή κλπ. λειτουργία κοινωνικών υπηρεσιών, πάντα µε διάθεση
για να δώσω ερέθισµα για να αντιµετωπισθούν τα προβλήµατα.
'Οπως είδατε ήµουν πάρα πολύ προσεκτικός σε όλες τις εκφράσεις
µου και τις διατυπώσεις µου.
Πραγµατικά, εγώ τουλάχιστον αυτό που εισέπραξα αυτό το δίµηνο
µε βάζει σε ανησυχία και γι' αυτό το επεσήµανα. Από κει και πέρα,
αν το έβλεπα µικροπολιτικά, θα έπρεπε να µην το πω, να το αφήσω
να εξελιχθεί και κάποιους µήνες ακόµη για να δείτε ότι το πρόβληµα
είναι µεγάλο και δεν είναι τόσο απλό.
Ξέρω ότι πήραν οι δήµοι αυτοί ένα µηχάνηµα, είναι ορισµένοι -
ελάχιστες περιπτώσεις- που πήραν και δύο µηχανήµατα. 'Εχουν
πάρει επίσης -βλέπετε ότι τα έχω ζήσει προσωπικά, µου τα λένε οι
ίδιοι δηµόσια, όχι ξεχωριστά ο δήµαρχος- τους τρεις υπαλλήλους,
άλλοι ανάλογα µε τον πληθυσµό πήραν και τέταρτο. Είναι
καινούριοι υπάλληλοι βέβαια και είναι το πρόβληµα που βάζουν τι
θα γίνει επειδή αυτοί είναι µε οκτάµηνα, είναι από τα προγράµµατα
της Ευρώπης και τι θα γίνει µετά. Αυτά είναι τα γνωστά θέµατα. Το
κλείνω εδώ, αλλά απλά το επεσήµανα σαν µια αγωνία, γιατί αν
συνεχισθεί αυτό το πράγµα, η ζηµιά που θα γίνει από τη συνένωση
µε το θεσµό του "ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑ" θα είναι πολύ µεγάλη, θα
απερηµωθεί η ύπαιθρος και ειδικά οι ορεινές περιοχές ή οι
ηµιορεινές, οι οποίες συγχωνεύθηκαν. Γιατί µ' αυτά τα λίγα λεφτά,
τα ίδια µε τα παλιά, πού θα οδηγηθούµε; Θα δίνουν αυτά τα
ελάχιστα λεφτά και για λόγους ουσίας, αλλά και για λόγους
πολιτικούς στις έδρες των καποδιστριακών δήµων και δεν θα
παίρνουν τα διαµερίσµατα που ήταν πριν κοινότητες ούτε τα
ελάχιστα που έπαιρναν για να κάνουν στοιχειώδη τρέχοντα έργα.
Αυτόν τον κίνδυνο τον επισηµαίνω. Καλώς, θέλετε να πάτε να το
πείτε, δικαίωµά σας είναι και η πορεία θα δείξει.
'Ερχοµαι να σας πω γι' αυτό που είπατε για τις αποδοχές. ∆εν είναι
έτσι, κύριε Υπουργέ. Θα δίνατε στοιχεία που µπορούσαν να
υπάρξουν οικονοµικές συγκρίσεις; Μιλάτε µε κάποιον που τα
µισθολόγια τα χειρίσθηκε οκτώ χρόνια. 'Εκανα µισθολόγια και το
ένα ενιαίο µισθολόγιο των δηµοσίων υπαλλήλων και των
δικαστικών και των αστυνοµικών, των στρατιωτικών και των
γιατρών και όλων. Με νούµερα, όπως κάνατε, δεν υπάρχει
σύγκριση ούτε βγαίνει ότι αυξήθηκαν οι αποδοχές του καθενός
γιατρού ή άλλου προσωπικού. ∆ιότι πρέπει να µας πείτε κατ' αρχήν
πόσοι ήταν το 1997, πόσοι ήταν το 1998.
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ (Υπουργός Υγείας και Πρόνοιας): Οι
ίδιοι ήταν.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Μην
επεµβαίνετε γιατί αυτά τα ξέρω, όπως εγώ δεν επεµβαίνω σε άλλα
πράγµατα ιατρικά που τα ξέρετε εσείς.
'Ηµουν Υπουργός Οικονοµικών και σας λέω ότι η ωρίµανση είναι
κάθε χρόνο -δηλαδή ωρίµανση σηµαίνει οι προαγωγές που παίρνει
ένα ποσοστό- 2,5%. Βάλτε επίσης την ΑΤΑ που πήραν το 1998 σε
σχέση µε το 1997 και θα δείτε ότι αυτά που είπα είναι µέσα στην
πραγµατικότητα.
Από εκεί και πέρα, το θέµα της φορολογίας. 'Οπως έγινε η
καταβολή και η ρύθµιση -και αυτό δεν είσθε σε θέση να το ξέρετε,
δεν λέω ότι το είπατε απλά για να ωραιοποιήσετε τα πράγµατα-
συσσωρεύθηκε το ποσό και πέφτοντας µέσα σε ένα χρόνο µαζί µε
τις άλλες αποδοχές, αύξησε την κλίµακα, άρα και το συντελεστή.

Και γι' αυτό διαµαρτυρήθηκαν δικαιολογηµένα και η ΕΙΝΑΠ και η
Οµοσπονδία και τελικά προέκυψαν και µειώσεις µετά τη φορολογία.
Ακριβολογούσα όταν έλεγα, µετά τη φορολογία. 'Αλλο προ
φορολογίας, άλλο µετά φορολογίας. Κι εµένα µου είχε προκύψει
θέµα, όταν ήµουν Υπουργός Οικονοµικών, που πήραν κάποιοι
αναδροµικά, που είχαν κερδίσει από τα δικαστήρια και αφορούσαν
παρελθόντα χρόνια και αναγκάστηκα κατ' εξαίρεση να κάνω ειδική
ρύθµιση. Και το θυµάστε ως γιατρός.
Η ρύθµιση που κάνατε για τις εφηµερίες εδώ είναι λάθος και
ξεσηκώσατε κόσµο. 'Οπως επίσης η ρύθµιση που κάνατε για τις
εφηµερίες στο κέντρο, δεν λάβατε υπόψη τις προτάσεις της
επιτροπής, δηµιούργησε πρόβληµα στα νοσοκοµεία του κέντρου
και τώρα δηµιουργείτε πρόβληµα στα νοσοκοµεία της Β' ζώνης. Γι'
αυτό και έχετε απεργίες του προσωπικού στο νοσοκοµείο Πύργου,
στο 'Αργος και σε άλλες περιοχές και φουντώνει το πράγµα, αν δεν
το δείτε και αυτό άµεσα.
Τέλος, σας είπα για το σωµατείο εργαζοµένων του Κέντρου Υγείας
Λήµνου, που πρέπει να το δείτε άµεσα, κύριε Υπουργέ, για τη
µονάδα τεχνητού νεφρού. Είναι το έγγραφο που στάλθηκε και σε
µας και σε σας, µε ηµεροµηνία 10.3.1999 και πρέπει να σταµατήσει
αυτή η λογική, κύριε Υπουργέ, στην υγεία και στην παιδεία, το να
µετράµε µε τη µεζούρα, αδιαφορώντας για το κοινωνικό κόστος,
αλλά και το εθνικό κόστος, όταν πρόκειται για νησιά και
παραµεθόριες περιοχές, δηλαδή αυτή η λογική της µείωσης και
µάλιστα άκριτα των δηµοσιονοµικών ελλειµµάτων.
Επίσης αυτό που ανέφερε και ο κ. Ρόκος. Η Οµοσπονδία
νεφροπαθών Θράκης, Μακεδονίας, Ηπείρου και Θεσσαλίας, σας
έχει στείλει κι εσάς το από 15.2.99 έγγραφο, που διαµαρτύρεται για
το µεγάλο πρόβληµα που υπάρχει, µε το να µη γίνονται µονάδες σε
κάθε νοµαρχιακό νοσοκοµείο για τους νεφροπαθείς όλης της χώρας
ή να βρεθεί τουλάχιστον µια λύση.
'Εχουµε επίσης µια σειρά τέτοιων προβληµάτων, τα οποία δείχνουν
την έκταση του προβλήµατος το οποίο υπάρχει.
Τελειώνοντας, κύριε Υπουργέ, είµαι βέβαιος -το πιστεύω, το
ελπίζω- ότι µετά τη σηµερινή συζήτηση θα δείτε και το γενικό
πρόβληµα προσωπικού, νοσηλευτικού, που εκεί είναι το µεγάλο
ποσοστό των κενών και στο κέντρο και στην περιφέρεια και στα
αγροτικά ιατρεία και στα κέντρα υγείας και στα νοσοκοµεία και στα
πανεπιστηµιακά νοσοκοµεία και στα νοµαρχιακά νοσοκοµεία. Αλλά
πρέπει να δείτε και το θέµα των µονάδων που έχουν κτισθεί. Το
Νοσοκοµείο 'Αρτας, κύριε Υπουργέ, δεν το χτίσατε εσείς. Χτίστηκε
µε το προοδευτικό ΠΑ.ΣΟ.Κ., τότε που φτιάχναµε τα κέντρα υγείας,
τα αγροτικά ιατρεία µε το ΕΣΥ -αυτά θα τα δείτε στο Υπουργείο σας-
τα ιδρύµατα χρονίων παθήσεων σε κάθε νοσοκοµείο, σε κάθε νοµό
κλπ., ολοκληρώθηκε πριν από κάποια χρόνια, µπήκε σε λειτουργία
πριν από ένα, δύο χρόνια και είναι πράγµατι κοµψοτέχνηµα, αλλά
είναι σοβαρά πράγµατα αυτά -και όταν µιλώ για σοβαρότητα µιλάω
από πλευράς πολιτικής αντιµετώπισης, όχι κάτι άλλο- δηλαδή το να
υπάρχει εδώ και ένα χρόνο κλειδωµένη µε τα µηχανήµατα, τέλεια, η
µονάδα εντατικής και να µη λειτουργεί λόγω έλλειψης προσωπικού;
Και είµαστε στην Ενωµένη Ευρώπη και µιλάµε για την Ευρώπη;
Παρακαλώ, δείτε και το θέµα αυτό και της Σαµοθράκης και των
Σερρών, του ∆ήµου του Στρυµωνικού που σας είπα και όλα τα
υπόλοιπα και ασφαλώς πείστε την Κυβέρνηση, τον Πρωθυπουργό
και τον Υπουργό Οικονοµικών ότι στα ζητήµατα υγείας και παιδείας
δεν µπορεί να συνεχίζουν να εφαρµόζουν µια πολιτική που κόβουν,
χωρίς να βλέπουν τι κόβουν.
Το νοσοκοµείο του Θριάσιου Πεδίου. Πήγα και το επισκέφθηκα
πέρσι και πράγµατι είναι ένα σύγχρονο κτίριο, µε µηχανολογικό
εξοπλισµό. 'Ολοι, µα όλοι οι γιατροί, η διοίκηση η ίδια, κύριε
Υπουργέ, µας ανέφεραν το µεγάλο πρόβληµα ότι το νοσοκοµείο
υπολειτουργεί και δεν λειτουργούν τµήµατα, δεν λειτουργούν
κλινικές. ∆είτε το, είναι στη δυτική Αττική, που έχουµε τόσα
προβλήµατα.
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ (Υπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
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Ποιο τµήµα του δεν λειτουργεί;
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Στο σύνολό
του µιλάω, κύριε Υπουργέ.
Το ίδιο γίνεται µε το Τζάννειο Νοσοκοµείο. Η έλλειψη προσωπικού
ιατρικού, νοσηλευτικού και λοιπού, είναι το µεγάλο πρόβληµα.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του Προέδρου του ∆Η.Κ.ΚΙ.)
Αν δεν λυθούν αυτά τα προβλήµατα τότε για ποιο κράτος πρόνοιας
και για ποιο κοινωνικό πρόσωπο µπορούµε να συζητάµε;
Παρακαλώ πολύ, κύριε Υπουργέ, να αποτελέσει η σηµερινή
συζήτηση και η τεκµηριωµένη τοποθέτηση, αφορµή, ώστε η
Κυβέρνηση -δεν είναι µόνο δικό σας θέµα- να πάρει αποφάσεις, να
προσλάβει προσωπικό, να εκσυγχρονίσει την υποδοµή που
υπάρχει, ξενοδοχειακή κλπ.
Επίσης να µην κάνετε το ίδιο λάθος που κάνατε µε το
"ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ" -αν κατάλαβα καλά αυτό που είπατε- που πάτε
να προωθήσετε κάτι παρόµοιο και µε το Πανεπιστηµιακό
Νοσοκοµείο της Λάρισας. ∆ηλαδή αποδυναµώνετε άλλα
νοσοκοµεία και πάτε να βγάλετε από τη µύγα ξίγκι. Η λιτότητα στα
νοσοκοµεία και στην παιδεία αυτό σηµαίνει, κύριε Υπουργέ, αν
θέλουµε να είµαστε ειλικρινείς. Σας είπα ότι δεν φταίτε, είναι θέµα
της δηµοσιονοµικής και οικονοµικής πολιτικής.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Τσοβόλα, σας
παρακαλώ να σεβόσαστε το χρόνο. Μπορεί να µην υπάρχει άλλος
οµιλητής, µπορεί να τελειώσουµε νωρίς, αλλά αυτό δεν σηµαίνει ότι
µπορούµε να παραβιάζουµε το χρόνο.
Κύριοι συνάδελφοι, συµφωνείτε να πάρει το λόγο για δύο λεπτά ο κ.
Γεωργακόπουλος;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Το Σώµα συνεφώνησε.
Ορίστε, κύριε Γεωργακόπουλε, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Γιατί πρέπει να συµφωνήσουν
όλοι, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Υπάρχει συγκεκριµένη
διαδικασία, σύµφωνα µε το άρθρο που συζητούµε την επερώτηση.
Ορίστε, κύριε Γεωργακόπουλε, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Πρώτον, θέλω να πω στον κ.
Τσοβόλα ότι για το φορολογικό µέρος υπάρχει πάγια διάταξη -και τη
γνωρίζει καλύτερα από µένα- που πρέπει να φορολογούνται στο
έτος κτήσεως.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): ∆εν είπα
αυτό το πράγµα.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι, αυτό είπατε. Αυτό είχατε
κάνει τότε µε τους γιατρούς. ∆εν µπορεί όµως να επαναληφθεί
τώρα, από τη στιγµή που έχουν βγει άλλα αναδροµικά δικαστικών,
καθηγητών κλπ. και τα οποία είχαν φορολογηθεί στο έτος κτήσεως.
Αν το κάναµε αυτό για τους γιατρούς, όπως το είχατε κάνει τότε που
δεν είχαν προκύψει άλλα θέµατα, θα προέκυπτε θέµα να µην
φορολογηθούν και των άλλων κοινωνικών τάξεων. Αυτό είναι το ένα
θέµα.
Στο δεύτερο θέµα ότι τα έχτισε το προοδευτικό ΠΑ.ΣΟ.Κ. και τώρα
το προοδευτικό ΠΑ.ΣΟ.Κ. δεν τα λειτουργεί, δεν συµφωνούµε. Και
δεν συµφωνούµε γιατί από τη µία µεριά µας λένε ότι το προοδευτικό
ΠΑ.ΣΟ.Κ. τα έχτισε τότε, αλλά από την άλλη µεριά µας λένε ότι
υπερχρέωσε το τότε ΠΑ.ΣΟ.Κ. την οικονοµία.
Εγώ πιστεύω ότι το ΠΑ.ΣΟ.Κ. ήταν το ίδιο και τότε και τώρα και τα
νοσοκοµεία θα λειτουργήσουν.
Κύριε Υπουργέ, θα σας πω µόνο ένα πράγµα: 'Εχετε τεράστια
δυνατότητα οικονοµιών στα νοσοκοµεία και αυτό οφείλεται στο ότι
ενώ έχει ψηφιστεί ο νόµος δεν έχει επιβληθεί ακόµα στα νοσοκοµεία
να διατηρούν διπλογραφικό σύστηµα στα λογιστικά τους και
σύστηµα αποθήκης. Εάν είχατε επιβάλει αυτά τα πράγµατα -και εδώ
έχετε ευθύνη για το ότι δεν τα έχετε επιβάλλει ακόµα- και κάνατε και
µία δειγµατοληψία των τιµών επί των υλικών που προµηθεύονται τα
νοσοκοµεία, θα βλέπατε τι τεράστιες οικονοµίες θα µπορούσατε να

κάνατε. Αναφέρατε για ένα υλικό και µόνο εννέα δισεκατοµµύρια
(9.000.000.000) δραχµές. Φανταστείτε τα εκατοντάδες υλικά τα
οποία χρησιµοποιεί το νοσοκοµείο.
'Ετσι θα είχατε την ευκαιρία, χωρίς να αυξήσετε τις δαπάνες, να
βελτιώσετε το επίπεδο το οποίο έχει ανάγκη ο ελληνικός λαός.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.
ΛΑΜΠΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΑΣ (Υπουργός Υγείας και Πρόνοιας): Θα
ξεκινήσω από το τελευταίο που ανέφερε ο συνάδελφος κ.
Γεωργακόπουλος.
Πραγµατικά υπάρχουν τεράστια περιθώρια. Το διπλογραφικό
λογιστικό σύστηµα ήδη φροντίζουµε να µπορέσει και να
εγκατασταθεί σε δεκαπέντε νοσοκοµεία, που είναι τα σηµαντικότερα
νοσοκοµεία της χώρας. Καταλαβαίνετε ότι χρειάζεται µία
εκπαίδευση προσωπικού. Πιθανότατα να φθάσουµε για ένα
διάστηµα, µέχρι να εκπαιδευθεί αυτό το προσωπικό, σε ανάθεση
του έργου, να κρατηθεί το διπλογραφικό λογιστικό σύστηµα από
λογιστικά γραφεία και µόλις εκπαιδευθεί το προσωπικό να κοπεί ο
οµφάλιος λώρος που θα συνδέει το νοσοκοµείο µε το λογιστικό
γραφείο.
Θα ήθελα να πω στον αξιότιµο Πρόεδρο του ∆Η.Κ.ΚΙ. ότι η
Κυβέρνηση δεν περιµένει κανένα έναυσµα για να ενδιαφερθεί για
βελτίωση της λειτουργίας του Εθνικού Συστήµατος Υγείας. Η
Κυβέρνηση συνεπής στις εξαγγελίες της προς τον ελληνικό λαό και
πριν από τις εκλογές του 1993 και πριν από τις εκλογές του 1996,
ακολουθεί µία πολιτική αναβάθµισης του Εθνικού Συστήµατος
Υγείας. Πιθανότατα να έχουν γίνει λάθη, παραλείψεις και ολιγωρίες,
όµως έγινε ένα µεγάλο κοµµάτι του έργου µέχρι σήµερα.
'Ισως να µη στάθηκα εγώ ικανός να σας δώσω να καταλάβετε ότι
ήταν προτιµότερο ίσως, αντί να φτιάχνουµε δεκαπέντε και
τριανταπέντε νοσοκοµεία και να τα αναβαθµίζουµε, να πάµε στα
δεκαπέντε νοσοκοµεία, αλλά να φροντίζουµε να τα στελεχώνουµε
και να τα λειτουργούµε. Υπήρχε και αυτή η πρακτική.
Εν πάση περιπτώσει, το µεγάλο κοµµάτι του έργου έχει γίνει.
Υπολείπεται ένα κοµµάτι, το οποίο θα ολοκληρωθεί από πλευράς
υποδοµών, ξενοδοχείου και εξοπλισµού, αλλά και από πλευράς
στελέχωσης και µε το τρίτο Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης για τα δύο
πρώτα και µε µία συγκεκριµένη οικονοµική πολιτική ενίσχυσης των
δαπανών για την υγεία για την επόµενη τετραετία, για να
ολοκληρωθεί πλέον και το θέµα της στελέχωσης όλων αυτών των
µονάδων.
Ασφαλώς στη στελέχωση θα υπάρξουν ιεραρχήσεις και
προτεραιότητες. ∆εν µπορούµε να πάρουµε αύριο και τα είκοσι δύο
χιλιάδες άτοµα. Θα δούµε που πονάνε τα νοσοκοµεία. Οι ειδικές
µονάδες που είπατε, είναι ένα καίριο πρόβληµα των νοσοκοµείων
και πρέπει να λειτουργήσουν.
Σας το επεσήµαναν αυτό οι νεφροπαθείς της βόρειας Ελλάδας µόνο
για δύο νοµούς, γιατί όλοι οι νοµοί της βόρειας Ελλάδας, από τη
Θράκη µέχρι τη κεντρική και δυτική Μακεδονία, έχουν µονάδες
αιµοκάθαρσης, πλην της Χαλκιδικής και της Φλώρινας. Είναι τα δύο
κενά, που χρειάζεται να συµπληρωθούν σε αυτόν τον τοµέα.
Η συνέπεια, λοιπόν, είναι ότι όλο αυτό το σύστηµα της αναβάθµισης
του Εθνικού Συστήµατος Υγείας προωθείται από την Κυβέρνηση και
θα υλοποιηθεί. Εγώ θα ήθελα να ζητήσω από εσάς να είστε
συνεργοί µας, να είστε βοηθοί σε αυτήν την προσπάθεια και
βοήθεια, σε αυτή την προσπάθεια, σηµαίνει καλόπιστη κριτική σε
χαµηλότερους τόνους και όχι σε κάποια απαράδεκτα ίσως
ακούσµατα, που δεν κάνουν ζηµιά στην Κυβέρνηση, κάνουν ζηµιά
στο δηµόσιο χαρακτήρα του Εθνικού Συστήµατος Υγείας.
Κάποιες τέτοιες κραυγές που και εσείς οι ίδιοι τις ξέρετε και κάποιοι
τις απορρίπτετε, γιατί δεν έχουν λογική µέσα τους, κάνουν ζηµιά
γιατί δηµιουργούν στον κόσµο φυγόκεντρες τάσεις από το δηµόσιο
Εθνικό Σύστηµα Υγείας.
Θα ήθελα να σας πω ένα προσωπικό µου παράδειγµα, επειδή και
κάποιοι άλλοι συνάδελφοι ανέφεραν και κάποιο προσωπικό
παράδειγµα. Εγώ δεν κόµπασα όλη αυτήν την ώρα ότι είµαι
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ένας από αυτούς που έφτιαξαν το Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Από το
1981 µέχρι το 1993 που έγινα Βουλευτής, ήµουν µέλος του
Κεντρικού Συµβουλίου Υγείας. Τότε είχα επεξεργαστεί βασικά
σηµεία του νόµου, απ'ό,τι ξέρετε, αλλά µε την ίδια µου την πρακτική
έδειξα πόσο το εµπιστεύοµαι.
Κύριοι συνάδελφοι, έφθασε κάποια στιγµή που έπρεπε να πάω να
χειρουργηθώ, το 1984, µε ελκώδη χολοκυστίτιδα και πήγα σ' ένα
νοσοκοµείο -παρ' ότι είµαι χειρουργός και παρ' ότι ήξερα όλους τους
χειρουργούς του Λεκανοπεδίου- που ήταν κοντά στο σπίτι µου. Με
χειρούργησε χειρουργός που δεν τον ήξερα και επικαλούµαι την
µαρτυρία του. Είναι ο συνάδελφος κ. Γιάννης Χωµατάς.
Αυτά που διακηρύσσω, εννοώ να τα τηρώ. Και τι διακηρύσσω; 'Οτι
το χειρότερο νοσοκοµείο του ΕΣΥ είναι προτιµότερο, είναι καλύτερο
από την καλύτερη ιδιωτική νοσηλευτική µονάδα. Αυτό, λοιπόν, θέλω
να το κάνετε και εσείς, αν θέλετε να βοηθήσετε το Εθνικό Σύστηµα
Υγείας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): ∆εν το τήρησε ο
συγχωρεµένος ο Τρίτσης και την πάτησε.
Κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της υπ'
αριθµόν 41/6-4-99 επερώτησης των Βουλευτών του ∆Η.Κ.ΚΙ προς
τους Υπουργούς Υγείας και Πρόνοιας, Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων και Οικονοµικών, σχετικά µε την πολιτική της
Κυβέρνησης στο χώρο της ∆ηµόσιας Υγείας - ΕΣΥ.

'Εχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Τρίτης 2 Μαρτίου 1999, της
Τετάρτης 17 Μαρτίου 1999, της ∆ευτέρας 22 Μαρτίου 1999, της
Τρίτης 23 Μαρτίου 1999, της ∆ευτέρας 29 Μαρτίου 1999, της Τρίτης
30 Μαρτίου 1999, της Τετάρτης 31 Μαρτίου 1999 και της
Παρασκευής 2 Απριλίου 1999 και ερωτάται το Σώµα εάν
επικυρούνται.
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συνεπώς, τα Πρακτικά
της Τρίτης 2 Μαρτίου 1999, της Τετάρτης 17 Μαρτίου 1999, της
∆ευτέρας 22 Μαρτίου 1999, της Τρίτης 23 Μαρτίου 1999, της
∆ευτέρας 29 Μαρτίου 1999, της Τρίτης 30 Μαρτίου 1999, της
Τετάρτης 31 Μαρτίου 1999 και της Παρασκευής 2 Απριλίου 1999
επικυρώθηκαν.
Κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό δέχεστε να λύσουµε τη
συνεδρίαση;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 21.40' λύεται η συνεδρίαση
για αύριο, ηµέρα Τρίτη 20 Απριλίου 1999 και ώρα 18.00' µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο,
συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία,
σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ                                                                                       ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


